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Studiul

1
24 – 30 iunie

Pavel și efesenii

Sabat după-amiază, 24 iunie 

Pavel a fost un exemplu viu pentru ce ar trebui să fie fiecare creştin ade
vărat. El trăia pentru slava lui Dumnezeu. Cuvintele lui răsună până în 
zilele noastre: „Pentru mine, a trăi este Hristos”. „… Departe de mine 
gândul (în engl: Să mă ferească Dumnezeu) să mă laud cu altceva decât 
cu crucea Domnului nostru Isus Hristos, prin care lumea este răstignită 
faţă de mine, şi eu, faţă de lume!” Acela care fusese cândva un prigonitor 
al lui Hristos în persoana sfinţilor Lui, acum înălţa înaintea lumii crucea 
lui Hristos. Inima lui Pavel ardea de iubire pentru suflete şi el îşi folo
sea toate puterile pentru a-i converti pe oameni. Nu a existat niciodată 
un lucrător mai gata de sacrificiu de sine, mai zelos şi mai perseverent. 
Viaţa lui era Hristos; el făcea lucrarea lui Hristos. Toate binecuvântările 
pe care le-a primit erau considerate tot atâtea avantaje de folosit pentru a 
le aduce binecuvântare altora. – Comentariile Ellen G. White în CBAZȘ, 
vol. 6, p. 1112 

În sfatul Cerului au fost luate măsuri ample pentru ca oamenii, deşi 
păcătoşi, să nu piară în neascultarea lor, ci, prin credinţa în Hristos ca 
înlocuitor şi garant al lor să poată deveni aleşi ai lui Dumnezeu, hotărâţi 
mai dinainte să fie adoptaţi în familia lui Dumnezeu, devenind copiii Săi 
prin Isus Hristos, potrivit cu buna plăcere a voii Sale. Dumnezeu vrea ca 
toţi oamenii să fie salvaţi, pentru că El a asigurat tot ce era necesar, dân
du-L pe singurul Său Fiu ca să plătească răscumpărarea oamenilor. Cei 
care vor pieri, vor pieri pentru că nu au vrut să fie adoptaţi şi să devină 
copii ai lui Dumnezeu prin Isus Hristos.

Înainte de întemeierea pământului a fost făcut un legământ ca toţi cei 
care vor fi ascultători, care, prin harul îmbelşugat care a fost asigurat, vor 
deveni sfinţi în caracter şi fără pată înaintea lui Dumnezeu, prin acest har 
al Său, să fie copii ai lui Dumnezeu. Acest legământ, făcut din veşnicii, 
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6 Studiul 1

i-a fost încredinţat lui Avraam cu nouăsprezece veacuri înainte de veni
rea lui Hristos. Cu ce interes şi cât de intens a căutat Hristos să vadă în 
oameni dacă ei îşi vor însuşi oferta aceasta atât de bogată care le-a fost 
făcută. – Comentariile Ellen G. White în CBAZȘ, vol. 6, p. 1114 

Toată aprecierea arătată faţă de Fiul Său, atunci când I-a primit ma
rea jertfă de ispăşire, este acum manifestată faţă de poporul Său. Aceia 
care şi-au unit interesele în iubire cu Hristos sunt primiţi de Tatăl prin 
Cel Preaiubit. Ei au suferit cu El în umilinţa Sa cea mai adâncă şi proslă
virea Sa este foarte importantă pentru ei, deoarece ei sunt primiţi prin 
El. Dumnezeu îi iubeşte aşa cum Îl iubeşte pe Fiul Său. Hristos Emanuel 
stă între Dumnezeu şi omul credincios, descoperindu-le celor aleşi ai Săi 
slava lui Dumnezeu şi acoperind defectele şi nelegiuirile lor cu mantia 
nepătată a neprihănirii Sale. – Comentariile Ellen G. White în CBAZȘ, 
vol. 6, p. 1115 

 Duminică, 25 iunie Pavel, evanghelist în Efes 

Când a venit în contact în mod direct cu locuitorii idolatri ai Efesului, pu
terea lui Dumnezeu s-a manifestat într-un mod frapant prin el. Apostolii 
nu puteau să facă minuni cum şi când voiau. Domnul le-a asigurat însă 
slujitorilor Săi această putere specială atunci când era necesară pentru 
progresul cauzei Sale sau pentru onoarea Numelui Său. La fel ca Moise 
şi Aaron la curtea lui Faraon, apostolii trebuiau să apere acum adevărul 
împotriva minunilor false făcute de vrăjitori; de aceea, minunile pe care 
le-a făcut acum aveau un alt caracter decât cele făcute mai înainte. … 
Astfel, Scriptura spune că Domnul a făcut minuni prin mâinile lui Pavel 
şi că a fost preamărit Numele lui Isus, nu cel al lui Pavel. – Sketches from 
the Life of Paul, p. 135 

Arzându-şi cărţile de vrăjitorie, convertiţii efeseni au arătat că acum 
priveau cu scârbă lucrurile în care găsiseră cândva plăcere. În şi prin vră
jitorie, ei Îl jigniseră în mod deosebit pe Dumnezeu şi îşi primejduiseră 
sufletele şi acum îşi arătau indignarea contra vrăjitoriei. În felul acesta, ei 
au dovedit că se convertiseră cu adevărat.

Aceste tratate despre farmece şi ghicire cuprindeau reguli şi forme 
de comunicare cu spiritele rele. Ele cuprindeau rânduieli ale cultului 
lui Satana – îndrumări pentru a-i cere ajutorul şi a obţine informaţii 
din partea lui. Păstrând aceste cărţi, noii convertiţi s-ar fi expus ispitei; 
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7Pavel și efesenii

vânzându-le, ar fi aşezat ispita în calea altora. Ei renunţaseră la împărăţia 
întunericului şi, pentru a-i nimici puterea, nu s-au dat înapoi de la niciun 
sacrificiu. În felul acesta, adevărul a triumfat asupra prejudecăţilor oa
menilor, dar şi asupra iubirii lor de bani.

Prin această manifestare a puterii lui Hristos s-a câştigat o puternică 
biruinţă pentru creştinism în chiar cetăţuia superstiţiei. Influenţa fapte
lor care avuseseră loc a fost mult mai întinsă decât şi-a dat seama chiar 
Pavel. Din Efes, veştile s-au răspândit pretutindeni şi un puternic avânt 
a fost dat lucrării lui Hristos. Multă vreme, după ce apostolul însuşi îşi 
terminase alergarea, scenele acestea au rămas vii în amintirea oamenilor 
şi au fost mijloace de câştigare de convertiţi pentru Evanghelie. – Faptele 
apostolilor, p. 288–289 

Noi putem avea o influenţă în lume, o influenţă puternică. … Trebuie 
să avem un ochi aţintit numai la slava lui Dumnezeu. Trebuie să lucrăm 
cu inteligenţa pe care ne-a dat-o Dumnezeu, aşezându-ne în culoarul de 
lumină, ca harul lui Dumnezeu să poată veni asupra noastră pentru a 
ne modela şi desăvârşi după chipul divin. Cerul aşteaptă să reverse cele 
mai bogate binecuvântări asupra acelora care se vor dedica lucrării lui 
Dumnezeu în aceste ultime zile ale istoriei lumii. – Harul uimitor al lui 
Dumnezeu, p. 272 (21 sept.)

 Luni, 26 iunie Revoltă în amfiteatru 

În vorbirea sa, Dimitrie spusese: „Meseria noastră cade în dispreţ”. Aceste 
cuvinte dezvăluie adevărata cauză a zarvei din Efes şi, de asemenea, cau
za multora dintre prigonirile care i-au urmărit pe apostoli în lucrarea lor. 
Dimitrie şi meşterii lui au văzut că, prin propovăduirea şi răspândirea 
Evangheliei, negoţul cu chipurile idolatre era primejduit. Era în joc veni
tul preoţilor şi meşteşugarilor păgâni şi, din pricina aceasta, ei au ridicat 
împotriva lui Pavel cea mai nemiloasă împotrivire.

Hotărârea logofătului şi a altor slujbaşi cu vază din cetate l-a prezen
tat pe Pavel înaintea oamenilor ca pe unul care nu era vinovat de nicio 
faptă ilegală. Aceasta era o altă biruinţă a creştinismului asupra rătăcirii 
şi superstiţiei. Dumnezeu îl ridicase pe un mare magistrat ca să-l apere 
pe apostolul Său şi să ţină în frâu acea gloată gălăgioasă. Inima lui Pavel 
era plină de mulţumire la adresa lui Dumnezeu pentru că viaţa lui fusese 
ocrotită şi creştinismul nu fusese făcut de ruşine prin zarva din Efes. – 
Faptele apostolilor, p. 295
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8 Studiul 1

Pavel, pe lângă faptul că prezenta solia în mod public, mergea din ca
să în casă, predicând pocăinţa faţă de Dumnezeu şi credinţa în Domnul 
nostru Isus Hristos. El se întâlnea cu oamenii în casele lor şi insista cu 
lacrimi, prezentându-le toată învăţătura lui Dumnezeu. Isus intra în 
contact personal cu oamenii. El nu stătea izolat şi departe de cei care 
aveau nevoie de ajutorul Lui. Noi trebuie să ne apropiem de inima celor 
care au nevoie de lucrarea noastră. Trebuie să le explicăm Scripturile, 
să le prezentăm cerinţele Legi lui Dumnezeu; celor şovăitori, să le citim 
făgăduinţele, să îi îndemnăm pe cei rămaşi în urmă pe cale, să îi trezim pe 
cei nepăsători şi să îi întărim pe cei slabi. – Asemenea lui Hristos, p. 245 
(19 aug.)

Există o mie de ispite deghizate, pregătite pentru aceia care au lumina 
adevărului şi unica siguranţă a oricăruia dintre noi este să nu primim ni
cio lumină nouă, nicio interpretare nouă a Scripturilor fără să o supunem 
mai întâi fraţilor cu experienţă. Aduceţi-o înaintea lor cu un spirit smerit, 
dispus să înveţe, şi cu rugăciune fierbinte. Dacă ei nu văd nicio lumină în 
ea, supuneţi-vă judecăţii lor. 

Satana este mereu la lucru, dar puţini au idee de activitatea şi subtili
tatea lui. Poporul lui Dumnezeu trebuie să fie pregătit să se împotriveas
că vicleanului duşman. Această rezistenţă îl înspăimântă. El îşi cunoaşte 
mai bine decât noi limitele puterii şi ştie cât de uşor poate să fie biruit 
dacă rezistăm şi îl înfruntăm. Prin puterea divină, chiar cel mai slab din
tre sfinţi este mai mult decât un rival pentru el şi toţi îngerii lui, iar dacă 
este pus la probă va putea să-şi demonstreze puterea. De aceea, Satana 
păşeşte fără zgomot, mişcările îi sunt prudente şi armele camuflate. El 
nu se aventurează să se arate pe faţă ca nu cumva să trezească energiile 
adormite ale creştinului şi să-l facă să caute ajutor la Dumnezeu în rugă
ciune. – Maranatha, p. 60 (21 febr.)

 Marți, 27 iunie Ascultarea Epistolei către efeseni

Apostolul [Pavel] continuă: „… aşa încât Hristos să locuiască în inimile 
voastre prin credinţă, pentru ca … să ajungeţi plini de toată plinătatea 
lui Dumnezeu.” Deşi această deplinătate divină a fost pusă la dispoziţia 
noastră, cât de uşor ne mulţumim noi cu puţin! Ne-am obişnuit să cre
dem că este suficient să avem o cunoaştere a adevărului fără puterea lui 
sfinţitoare. Doar o înghiţitură de apă din izvorul vieţii ne potoleşte se
tea. Noi nu ne întoarcem să bem iar şi iar. Dar nu acesta este planul lui 
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9Pavel și efesenii

Dumnezeu. Sufletele noastre ar trebui să fie continuu însetate după apa 
vieţii. Inimile noastre ar trebui să Îl caute continuu pe Hristos, să tân
jească după comuniunea cu El. Doar foamea şi setea după neprihănire ne 
vor aduce măsura deplină a harului Său.

Cum a ajuns [Enoh] să aibă această legătură atât de strânsă cu 
Domnul? Având continuu gândul Domnului înaintea lui. La plecare 
şi la venire, el se gândea la bunătatea, la desăvârşirea şi la frumuseţea 
caracterului lui Dumnezeu. Şi, fiindcă era atât de preocupat de aces
tea, el a fost transformat după chipul glorios al Domnului, pentru că,  
privind, noi suntem schimbaţi. – The Signs of the Times, August 18, 1887 

Nu este numai privilegiul, ci şi datoria fiecărui creştin să păstre
ze o unire strânsă cu Hristos şi să aibă o experienţă bogată în lucrurile 
lui Dumnezeu. Atunci viaţa lui va fi rodnică în fapte bune. Hristos zi
ce: „Dacă aduceţi mult rod, prin aceasta Tatăl Meu va fi proslăvit şi voi 
veţi fi astfel ucenicii Mei” (Ioan 15:8). Când citim despre viaţa bărbaţilor 
care s-au distins prin evlavia lor, socotim adesea experienţele şi înfăp
tuirile lor ca fiind prea departe ca să poată fi atinse şi de noi. Dar lu
crurile nu stau aşa. Hristos a murit pentru toţi şi noi suntem asiguraţi 
în Cuvântul Său că El este mai bucuros să le dea Duhul Sfânt acelora 
care Îl cer decât sunt părinţii pământeşti să le dea daruri bune copiilor 
lor. Profeţii şi apostolii nu şi-au câştigat printr-o minune un caracter de 
creştin desăvârşit. Ei au folosit mijloacele pe care Dumnezeu li le-a pus 
la îndemână şi toţi cei care vor depune aceleaşi eforturi vor avea aceleaşi  
rezultate.

În epistola sa către biserica din Efes, Pavel le pune credincioşilor 
în faţă „taina Evangheliei” (Efeseni 6:19), „bogăţiile nepătrunse ale lui 
Hristos” (Efeseni 3:8). Şi apoi îi asigură de rugăciunile sale pentru înain
tarea lor spirituală. – Sfinţirea vieţii, p. 83–84 

 Miercuri, 28 iunie Contextul istoric

„Harul să fie cu toţi cei ce iubesc pe Domnul nostru Isus Hristos în 
curăţie” (Efeseni 6:24).

Mulţi consideră că sunt creştini pentru că subscriu la anumite 
declaraţii teologice. Dar ei nu au adus adevărul în viaţa practică. Ei nu 
l-au crezut şi nu l-au iubit, de aceea nu au primit puterea şi harul aduse 
de sfinţirea prin adevăr. Oamenii pot susţine că ei cred adevărul, dar dacă 
aceasta nu îi face sinceri, amabili, răbdători, îngăduitori şi cu un caracter 
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10 Studiul 1

ceresc, atunci este un blestem pentru ei şi, prin influenţa lor, este un bles
tem şi pentru lume. 

Lumea are nevoie de dovezile unui creştinism veritabil. Creştinism 
cu numele poate fi văzut pretutindeni, însă, când puterea harului lui 
Dumnezeu este văzută în bisericile noastre, membrii vor face şi ei lucră
rile lui Hristos. Trăsăturile de caracter naturale şi ereditare vor fi trans
formate. Faptul că Duhul Sfânt locuieşte în ei îi va face în stare să des
copere asemănarea cu Hristos, iar succesul lucrării va fi proporţional cu 
puritatea evlaviei lor. – Harul uimitor al lui Dumnezeu, p. 263 (12 sept.)

Uneori, dificultăţile pe care le vom întâmpina vor fi foarte descuraja
toare. Însăşi măreţia misiunii ne va umple de teamă. Cu toate acestea, cu 
ajutorul lui Dumnezeu, în cele din urmă, slujitorii Săi vor triumfa. Prin 
urmare, fraţii mei, nu doresc să cădeţi în descurajare din cauza încercă
rilor prin care veţi trece. Isus va fi cu voi. El va merge înaintea voastră, 
prin Duhul Său Sfânt, pregătind calea şi va fi ajutorul vostru în fiecare 
situaţie de criză.

„Iată de ce, zic, îmi plec genunchii înaintea Tatălui Domnului nostru 
Isus Hristos, din care îşi trage numele orice familie, în ceruri şi pe pă
mânt, şi-L rog ca, potrivit cu bogăţia slavei Sale, să vă facă să vă întăriţi 
în putere, prin Duhul Lui în omul dinăuntru, aşa încât Hristos să locu
iască în inimile voastre prin credinţă, pentru ca, având rădăcina şi teme
lia puse în dragoste, să puteţi pricepe împreună cu toţi sfinţii care sunt 
lărgimea, lungimea, adâncimea şi înălţimea şi să cunoaşteţi dragostea 
lui Hristos care întrece orice cunoştinţă, ca să ajungeţi plini de toată  
plinătatea lui Dumnezeu. …” – Schiţe din viaţa mea, p. 439

Pentru credincioşii din Efes apostolul Pavel se ruga: „Şi mă rog ca 
Dumnezeul Domnului nostru Isus Hristos, Tatăl slavei, să vă dea un duh 
de înţelepciune şi de descoperire în cunoaşterea Lui şi să vă lumineze 
ochii inimii, ca să pricepeţi care este nădejdea chemării Lui, care este 
bogăţia slavei moştenirii Lui în sfinţi şi care este faţă de noi, credincioşii, 
nemărginita mărime a puterii Sale, după lucrarea puterii tăriei Lui” 
(Efeseni 1:17-19). Lucrarea Duhului divin, pentru iluminarea înţelegerii 
şi pentru deschiderea minţii faţă de lucrurile adânci ale Cuvântului sfânt 
al lui Dumnezeu, era binecuvântarea pe care Pavel o cerea în favoarea 
bisericii din Efes. – Tragedia veacurilor, p. 9
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11Pavel și efesenii

 Joi, 29 iunie O epistolă care abundă de Hristos 

Mântuitorul dorea foarte mult să le dezvăluie ucenicilor Săi adevărul cu 
privire la surparea „zidului de la mijloc care-i despărţea” pe israeliţi de 
celelalte naţiuni, adevărul că „neamurile sunt împreună-moştenitoare cu 
noi”, cu iudeii, şi „se împărtăşesc de aceeaşi făgăduinţă în Hristos Isus, 
prin Evanghelie” (Efeseni 2:14; 3:6). …

… Hristos căuta să-i înveţe pe ucenici adevărul că, în Împărăţia lui 
Dumnezeu, nu există graniţe, nici caste şi nici aristocraţie; că ei trebuie 
să meargă la toate neamurile, ducându-le solia iubirii unui Mântuitor. 
Dar de abia mai târziu au înţeles pe deplin că Dumnezeu „a făcut ca toţi 
oamenii, ieşiţi dintr-unul singur, să locuiască pe toată faţa pământului; 
le-a aşezat anumite vremi şi a pus anumite hotare locuinţei lor, ca ei să 
caute pe Dumnezeu şi să se silească să-L găsească bâjbâind, măcar că nu 
este departe de fiecare dintre noi” (Faptele 17:26,27). – Faptele aposto-
lilor, p. 19–20 

„Şi viaţa veşnică este aceasta”, spunea Domnul Hristos, „să Te cu
noască pe Tine, singurul Dumnezeu adevărat, şi pe Isus Hristos, pe care 
L-ai trimis Tu” (Ioan 17:3). Oare de ce nu înţelegem noi valoarea acestei 
cunoaşteri? De ce aceste adevăruri pline de slavă nu umplu de strălucire 
inima noastră, pătrunzând întreaga noastră fiinţă şi constituind subiectul 
vorbirii noastre? 

Dându-ne Cuvântul Său, Dumnezeu ne-a pus în posesia tuturor ade
vărurilor esenţiale pentru mântuirea noastră. Deşi mii de oameni au scos 
apa vieţii din această fântână, totuşi conţinutul ei nu s-a diminuat cu ni
mic. Mii de oameni L-au aşezat pe Domnul în centrul atenţiei lor şi, pri
vind la El, au fost schimbaţi după chipul Lui. Inima lor arde când vorbesc 
despre caracterul Său, mărturisind ce înseamnă Domnul Hristos pentru 
ei şi ce înseamnă ei pentru Domnul Hristos. Totuşi aceşti cercetători nu 
au epuizat subiectele sfinte şi măreţe ale Cuvântului lui Dumnezeu. Încă 
mai există loc pentru mii de alţi cercetători care să se angajeze în lucrarea 
de descoperire a tainelor mântuirii. Pe măsură ce vor stărui în studiul 
vieţii Domnului Hristos şi al caracterului misiunii Sale, razele de lumină 
vor străluci tot mai clar cu fiecare încercare de a găsi adevărul. Fiecare 
nouă căutare va arăta că există aspecte mai profunde şi mai interesante, 
care nu au fost descoperite încă. – Lift Him Up, p. 378 
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„Căci de la început Dumnezeu v-a ales pentru mântuire”, spune apos
tolul Pavel, „în sfinţirea Duhului şi credinţa adevărului” (2 Tesaloniceni 
2:13).

În acest text, sunt menţionaţi cei doi agenţi ai lucrării de mântuire 
– puterea divină şi credinţa puternică şi vie a celor care-L urmează pe 
Hristos. Prin sfinţirea prin Duhul şi credinţa în adevăr devenim împre
ună-lucrători cu Dumnezeu. Hristos aşteaptă colaborarea bisericii Sale. 
El nu intenţionează să aducă îmbunătăţiri Cuvântului Său. El Şi-a făcut 
lucrarea inspirând acest Cuvânt. Sângele lui Isus Hristos, Duhul Sfânt, 
Cuvântul Sfânt sunt ale noastre. Obiectivul acestei oferte a Cerului se 
află înaintea noastră – mântuirea sufletelor pentru care a murit Hristos. 
Depinde însă de noi dacă ne vom bizui pe făgăduinţele lui Dumnezeu şi 
vom deveni împreună-lucrători cu El. Agenţii divini şi umani trebuie să 
coopereze în lucrare. – Sfaturi pentru părinţi, educatori şi elevi, p. 22

 Vineri, 30 iunie: Studiu suplimentar

Harul uimitor al lui Dumnezeu, „Sursa unei influenţe pozitive”, p. 272 
(21 sept.); 
Mărturii pentru pastori şi slujitorii Evangheliei, „Rugăciunea pentru 
ploaia târzie”, p. 508. 
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Studiul

2 
1– 7 iulie

Marele plan divin centrat 
pe Isus Hristos 

Sabat după-amiază, 1 iulie

În binecuvântările pe care Tatăl nostru ceresc le-a revărsat cu îndurare 
asupra noastră, putem discerne nenumărate dovezi ale unei iubiri infinite 
şi ale unei compasiuni pline de afecţiune, care întrec înţelegerea şi afec
ţiunea stăruitoare a unei mame pentru copilul ei capricios. Când studiem 
caracterul divin în lumina crucii, vedem mila, delicateţea şi iertarea îm
pletite cu echitatea şi cu dreptatea. La fel ca Ioan, exclamăm: „Vedeţi ce 
dragoste ne-a arătat Tatăl, să ne numim copii ai lui Dumnezeu!” Vedem 
pe tron pe Cineva care poartă în mâinile, în picioarele şi în coasta Lui 
semnele suferinţei îndurate pentru a-l împăca pe om cu Dumnezeu şi 
pe Dumnezeu cu omul. Harul fără egal ne descoperă un Tată infinit, ca
re locuieşte într-o lumină de care nu te poţi apropia, dar care totuşi ne 
primeşte la Sine prin meritele Fiului Său. În lumina reflectată de la cru
ce, norul răzbunării, care ameninţa doar cu nenorocire şi cu disperare, 
descoperă cuvintele scrise de Dumnezeu: Trăieşte, păcătosule, trăieşte! 
Voi, suflete pocăite şi credincioase, trăiţi! Eu am plătit răscumpărarea. – 
Mărturii, vol. 4, p. 461 

Domnul Isus ... te iubeşte. Dacă te îndoieşti de iubirea Lui, priveşte 
la Golgota! Lumina care se reflectă de la cruce îţi arată măreţia acestei 
iubiri, pe care nicio limbă n-o poate exprima. … 

Îndurarea lui Dumnezeu te înconjoară în fiecare clipă; va fi folosi
tor pentru tine să te gândeşti cum şi de unde vin zilnic binecuvântările 
asupra ta. Lasă binecuvântările preţioase ale lui Dumnezeu să trezească 
în tine recunoştinţă. Nici nu poţi socoti binecuvântările lui Dumnezeu, 
bunătatea Lui manifestată continuu faţă de tine, căci ele sunt la fel de 
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numeroase ca picăturile înviorătoare de ploaie. Nori de îndurare stau 
deasupra ta, gata să plouă peste tine. Dacă vei aprecia valoarea darului 
mântuirii, atunci vei putea sesiza reîmprospătarea lui zilnică, ocrotirea 
şi iubirea lui Isus; atunci vei fi călăuzit pe calea păcii. – Fii şi fiice ale lui 
Dumnezeu, p. 340 (29 nov.) 

Religia care vine de la Dumnezeu este singura religie care duce la 
Dumnezeu. Pentru a-L sluji corect, trebuie să fim născuţi din Duhul 
Sfânt. Acesta va curăţi inima şi va înnoi mintea, dându-ne o nouă putere 
de a-L cunoaşte şi a-L iubi pe Dumnezeu. Acesta ne va face să ascultăm de 
bunăvoie de toate cerinţele Lui. Aceasta este adevărata închinare. Ea este 
rodul lucrării Duhului Sfânt. Toate rugăciunile sincere sunt inspirate de 
Duhul şi asemenea rugăciuni Îi sunt plăcute lui Dumnezeu. Oriunde un 
suflet Îl caută pe Dumnezeu, se vede lucrarea Duhului şi Dumnezeu i Se 
descoperă acelui suflet, deoarece astfel de închinători caută. El aşteaptă 
să-i primească şi să facă din ei fiii şi fiicele Lui. – Hristos, Lumina lumii, 
p. 189

 Duminică, 2 iulie Ales și acceptat în Hristos 

Când a fost creat, Adam a fost pus stăpân peste pământ. Dar, prin faptul 
că a cedat ispitei, a ajuns sub stăpânirea lui Satana. „Căci fiecare este ro
bul lucrului de care este biruit” (2 Petru 2:19). Când omul a devenit robul 
lui Satana, stăpânirea pe care o avea a trecut la învingătorul său. În acest 
fel, Satana a devenit „dumnezeul veacului acestuia” (2 Corinteni 4:4). El 
a uzurpat stăpânirea asupra pământului care, la început, i-a fost dată lui 
Adam. Dar Hristos, prin sacrificiul Său, a plătit pedeapsa păcatului şi nu 
numai că îl va răscumpăra pe om, ci va recâştiga şi stăpânirea pierdută. 
Tot ce a fost pierdut de primul Adam va fi recâştigat de al doilea Adam. … 
Apostolul Pavel arată spre „răscumpărarea celor câştigaţi de Dumnezeu” 
(Efeseni 1:14). Dumnezeu a creat pământul ca să fie căminul unor fiinţe 
sfinte şi fericite. … Scopul acesta va fi împlinit, atunci când, reînnoit prin 
puterea lui Dumnezeu şi eliberat de păcat şi durere, el va deveni căminul 
celor răscumpăraţi. – Patriarhi şi profeţi, p. 67

Noi trebuie să învăţăm de la Hristos. Noi trebuie să ştim ce este El pen
tru cei pe care i-a răscumpărat. Noi trebuie să înţelegem că, prin credinţa 
în El, este privilegiul nostru să devenim părtaşi de natură divină şi astfel 
să scăpăm de stricăciunea care este în lume prin pofte. Atunci suntem 
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15Marele plan divin centrat pe Isus Hristos 

curăţaţi de toate păcatele şi defectele de caracter. Nu trebuie să păstrăm 
nicio înclinaţie sau slăbiciune păcătoasă. [Se citează Efeseni 2:1-6.]

Când devenim părtaşi naturii divine, tendinţele spre rău moştenite 
sau cultivate sunt cu totul îndepărtate din caracter şi noi primim o putere 
vie pentru bine. Prin fiecare învăţătură de la Învăţătorul divin şi prin fap
tul de a fi zilnic făcuţi părtaşi naturii Sale, noi conlucrăm cu Dumnezeu 
pentru a birui ispitele lui Satana. Dumnezeu lucrează şi lucrează şi omul 
pentru ca omul să poată fi una cu Hristos, aşa cum Hristos este una cu 
Tatăl. Atunci noi stăm împreună cu Hristos în locurile cereşti. Mintea se 
odihneşte în pace şi siguranţă în Hristos. – Comentariile Ellen G. White 
în CBAZȘ, vol. 7, p. 943 

Prin viaţa şi moartea Sa, Hristos a făcut chiar mai mult decât să în
drepte stricăciunile aduse de păcat. Scopul lui Satana era de a produ
ce o despărţire veşnică între Dumnezeu şi om; însă în Hristos ajungem 
mult mai strâns uniţi cu Dumnezeu decât dacă n-am fi căzut niciodată  
în păcat. …

Măreţia celor răscumpăraţi va fi o mărturie veşnică a îndurării lui 
Dumnezeu. El va arăta „în veacurile viitoare nemărginita bogăţie a haru
lui Său, în bunătatea Lui faţă de noi, în Hristos Isus”, „pentru ca domniile 
şi stăpânirile din locurile cereşti să cunoască … înţelepciunea nespus de 
felurită a lui Dumnezeu, după planul veşnic pe care l-a făcut în Hristos 
Isus, Domnul nostru” (Efeseni 2:7; 3:10,11). – Hristos, Lumina lumii, 
p. 25-26

 Luni, 3 iulie Răscumpărare scumpă, iertare din belșug 

Tatăl nostru ceresc … urăşte păcatul, dar îl iubeşte pe păcătos şi S-a dat 
pe Sine în persoana Domnului Hristos pentru ca toţi cei care vor dori să 
poată fi mântuiţi şi să aibă parte de binecuvântarea veşnică în împărăţia 
slavei. Ce limbaj mai puternic sau mai delicat ar fi putut fi folosit decât 
acela pe care l-a ales şi prin care Îşi exprimă iubirea faţă de noi? El decla
ră: „Poate o femeie să uite copilul pe care-l alăptează şi să n-aibă milă de 
rodul pântecului ei? Dar, chiar dacă l-ar uita, totuşi Eu nu te voi uita cu 
niciun chip” (Isaia 49:15). …

Când citeşti făgăduinţele Lui, adu-ţi aminte că ele sunt expresia iubirii 
şi a milei Sale nemărginite. Inima mare a Iubirii infinite se îndreaptă spre 
păcătos cu toată compasiunea. „În El avem răscumpărarea, prin sângele 
Lui, iertarea păcatelor” (Efeseni 1:7). Da! Doar crede că Dumnezeu este 
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sprijinul tău! El doreşte să restabilească în om chipul Său moral. Cu cât 
te vei apropia mai mult de El, mărturisindu-ţi păcatele şi pocăindu-te,  
El Se va apropia de tine cu milă şi iertare. – Calea către Hristos, p. 54 

Condiţiile pentru a obţine mila lui Dumnezeu sunt simple, drepte şi 
rezonabile. Domnul nu ne cere să facem lucruri grele pentru a ne fi iertat 
păcatul. Nu trebuie să facem pelerinaje lungi şi obositoare sau să înde
plinim penitenţe dureroase pentru ca sufletul să primească recomanda
re înaintea Dumnezeului cerurilor sau ca să ne ispăşim nelegiuirea. Ci 
acela care îşi mărturiseşte şi îşi părăseşte păcatul va avea parte de milă. 
Aceasta este o făgăduinţă preţioasă, dată omului căzut pentru a-l încuraja 
să se încreadă în Dumnezeul iubirii şi să caute viaţa veşnică în Împărăţia 
Sa. – Mărturii, vol. 5, p. 635 

Mi-aş dori să pot prezenta lucrul acesta înaintea poporului nostru 
exact aşa cum l-am văzut – este vorba de marele sacrificiu adus în fa
voarea omului. Dreptatea pretindea ca omul să sufere. Domnul Hristos, 
Cel egal cu Tatăl, Şi-a asumat şi a purtat această suferinţă înaintea lui 
Dumnezeu. El nu avea nevoie de ispăşire pentru Sine. A făcut însă lucrul 
acesta pentru om, totul numai pentru om. Profunzimea agoniei Sale a 
fost proporţională cu demnitatea şi măreţia caracterului Său. Nu vom 
putea înţelege nicidecum intensitatea neliniştii suferinţelor Mielului fără 
pată al lui Dumnezeu până când nu vom simţi cât de adâncă este prăpas
tia din care am fost scoşi, cât de cumplit este păcatul de care este vinovată 
omenirea şi, prin credinţă, să prindem cu putere şi pe deplin întreaga 
iertare oferită.

Acesta este punctul în care mii de oameni dau greş. Ei nu cred că 
Domnul Isus îi iartă pe fiecare în parte, individual. Ei nu sunt în stare să 
Îl creadă pe Dumnezeu pe cuvânt. El ne-a asigurat că este credincios în 
promisiunea pe care ne-a făcut-o de a ne ierta şi este drept înaintea Legii 
Sale. Harul Său este complet, nu lipseşte absolut nimic. Dacă ar lipsi o 
singură za din lanţ, am fi morţi în păcatele noastre, fără nicio speranţă. 
Dar în harul Lui nu există niciun punct slab, niciun element lipsă. Oh, ce 
răscumpărare preţioasă! De ce nu aducem noi acest mare adevăr mai de
plin în viaţa noastră? Cât de cuprinzător este acest adevăr: de dragul lui 
Hristos, Dumnezeu ne iartă – da, mă iartă chiar şi pe mine – în mo
mentul în care Îi cerem acest lucru cu credinţă vie, având încredinţarea  
că El poate să ne ierte în mod desăvârşit. – The Upward Look, p. 219
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 Marți, 4 iulie Marele plan divin centrat pe Hristos 

Noi nu vom putea înţelege niciodată cât a costat răscumpărarea noas
tră, până nu vom sta în faţa tronului lui Dumnezeu, împreună cu Răs

cumpărătorul nostru. Când slava locuinţelor veşnice va străluci înaintea 
ochilor noştri extaziaţi, ne vom aminti că Isus a părăsit toate acestea pen
tru noi şi nu numai că S-a exilat din curţile cereşti, dar a riscat să fie în
frânt şi să fie pierdut pentru veşnicie. Atunci ne vom depune coroanele la 
picioarele Sale şi vom cânta: „Vrednic este Mielul care a fost junghiat să 
primească puterea, bogăţia, înţelepciunea, tăria, cinstea, slava şi lauda” 
(Apocalipsa 5:12). – Hristos, Lumina lumii, p. 131

Studiaţi acest capitol [Ioan 15]. Veţi vedea în el că omul care este cu 
adevărat una cu Hristos nu va acţiona niciodată ca şi cum ar fi o fiinţă 
completă, desăvârşită prin sine însuşi. 

Desăvârşirea bisericii nu depinde de uniformitatea dintre membrii ei, 
aceştia nu trebuie să fie toţi exact la fel. Dumnezeu îl cheamă pe fiecare 
în parte să-şi ocupe locul său, să stea în poziţia desemnată şi să-şi facă 
lucrarea potrivit cu abilitatea care i-a fost dată. – Comentariile Ellen G. 
White în CBAZȘ, vol. 6, p. 1090. 

Învăţătura naturii nu poate fi descifrată corect decât în lumina care 
străluceşte de la Golgota. Prin istoria Betleemului şi a crucii, arătaţi cum 
binele va birui răul şi cum fiecare binecuvântare pe care o primim este un 
dar al răscumpărării. 

În tufele de mărăcini şi de spini, în scaieţi şi în neghină se vede răul 
care întinează şi murdăreşte. În cântecul păsării şi în mugurele care se 
desface, în ploaie şi în razele de soare, în adierea de vară şi în roua deli
cată, în zeci de mii de lucruri din natură, de la stejarul din pădure până la 
vioreaua care înfloreşte la rădăcina lui, se vede dragostea care reface. Şi 
natura încă ne vorbeşte despre bunătatea lui Dumnezeu. 

„Eu ştiu gândurile pe care le am cu privire la voi, zice Domnul, gânduri 
de pace, şi nu de nenorocire” (Ieremia 29:11). Acesta este mesajul care, 
în lumina crucii, poate fi citit în toată natura. Cerurile spun slava Lui, iar 
pământul este plin de bogăţiile Lui. – Educaţie, p. 101 

 Miercuri, 5 iulie Viața trăită în laudă pentru slava Sa 

Hristos nu trebuie să fie pierdut din vedere niciodată. Referitor la El, 
îngeri au spus: „Îi vei pune Numele Isus, pentru că El va mântui pe 
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poporul Lui de păcatele sale.” Isus, Mântuitor preţios! Asigurarea, ajuto
rul, protecţia şi pacea – toate se află în El. El ne risipeşte toate îndoielile, 
El este cea mai înflăcărată speranţă a noastră. Cât de preţios este gândul 
că putem deveni în mod real părtaşi naturii divine, prin care putem să bi
ruim la fel cum a biruit Hristos! Isus este împlinirea aşteptărilor noastre. 
Este melodia cântecelor noastre, umbra unei stânci mari într-un pământ 
uscat. El este apa vie pentru sufletul însetat. El este adăpostul nostru în 
furtună. El este neprihănirea noastră, sfinţirea noastră, răscumpărarea 
noastră. Când Domnul Isus devine Mântuitorul nostru personal, Îi vom 
aduce laudă Aceluia care ne-a chemat din întuneric la lumina Sa minuna
tă. – Asemenea lui Hristos, p. 21 (7 ian.)

În curând, porţile cerului vor fi deschise pentru a-i primi pe copiii lui 
Dumnezeu, iar de pe buzele Regelui măririi va răsuna în urechile lor, ase
menea unei melodii armonioase, binecuvântarea: „Veniţi, binecuvântaţii 
Tatălui Meu, de moşteniţi împărăţia care v-a fost pregătită de la înteme
ierea lumii” (Matei 25:34). 

Atunci cei răscumpăraţi vor fi primiţi în căminul pe care Domnul 
Hristos îl pregăteşte pentru ei. Acolo … ei vor fi laolaltă cu cei care l-au 
biruit pe Satana şi care, prin harul divin, şi-au format caractere desăvâr
şite. Orice tendinţă spre păcat, orice nedesăvârşire care le-au dat de lucru 
aici, pe pământ, au fost spălate prin sângele Domnului Hristos şi acum 
au ajuns să aibă parte de strălucirea slavei Sale, care întrece cu mult stră
lucirea soarelui. …

Având în vedere această moştenire glorioasă care îl aşteaptă pe cel 
credincios, „ce ar da un om în schimb pentru sufletul său?” (Matei 16:26). 
… Sufletul răscumpărat şi eliberat de păcat, cu toate puterile sale nobile 
consacrate slujirii lui Dumnezeu, este de o valoare neîntrecută, iar în ce
ruri este bucurie înaintea lui Dumnezeu şi a sfinţilor îngeri chiar şi pen
tru un singur suflet mântuit, bucurie exprimată prin cântări de sfântă 
biruinţă. – Calea către Hristos, p. 125-126 

Uneori, creştinii cred că o duc greu … li se pare că drumul este anevo
ios şi au de făcut sacrificii, când, de fapt, nu fac nici un sacrificiu. Dacă, în 
realitate, sunt adoptaţi în familia lui Dumnezeu, ce sacrificiu au de făcut? 
Faptul că Îl urmează pe Hristos s-ar putea să rupă nişte relaţii de priete
nie cu rudele lor iubitoare de lume, dar uitaţi-vă la ce primesc în schimb 
– numele lor scrise în cartea vieţii Mielului, sunt înălţaţi, mult înălţaţi 
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pentru a avea parte de mântuire, sunt făcuţi moştenitori ai lui Dumnezeu 
şi împreună-moştenitori cu Isus Hristos la o moştenire nepieritoare. …

Dacă există vreun om care ar trebui să fie continuu mulţumit, aces
ta este urmaşul lui Hristos. … Dacă am aprecia sau am înţelege cât de 
puţin cu ce preţ enorm a fost plătită salvarea noastră, orice lucru pe care  
l-am putea numi sacrificiu ar deveni cu totul nesemnificativ. – Our High 
Calling, p. 201 

 Joi, 6 iulie Duhul Sfânt, sigiliu și arvună 

Noi trebuie să ne deosebim de lume pentru că Dumnezeu Şi-a pus si
giliul asupra noastră, pentru că El Îşi manifestă în noi caracterul Său. 
Răscumpărătorul nostru ne acoperă cu neprihănirea Sa. 

Când Îşi alege slujitorii, Dumnezeu nu o face pe criterii de bogăţie, 
educaţie sau elocvenţă. El întreabă: „Umblă ei într-o asemenea smerenie 
încât să-i pot învăţa calea Mea? Pot să pun pe buzele lor cuvintele Mele? 
Mă vor reprezenta ei cu adevărat pe Mine?”

Dumnezeu Se poate folosi de fiecare om exact în măsura în care poate 
pune Duhul Său în templul sufletului acelui om. Lucrarea pe care o va 
privi cu plăcere este lucrarea care reflectă chipul Său. Urmaşii Săi tre
buie să poarte, ca dovezi de acreditare înaintea lumii, caracteristicile de 
neşters ale principiilor Sale nemuritoare. – Divina vindecare, p. 37 

Duhul Sfânt este dat ca un mijloc de regenerare, pentru a face ca mân
tuirea realizată prin moartea Răscumpărătorului nostru să fie reală şi efi
cientă. Duhul caută mereu să le atragă atenţia oamenilor la marea jertfă 
care a fost adusă pe crucea de pe Golgota, să îi descopere lumii iubirea lui 
Dumnezeu şi să îi înfăţişeze sufletului convins de vinovăţia lui lucrurile 
preţioase ale Scripturilor.

Aducând convingere de păcat şi prezentând înaintea minţii standardul 
neprihănirii, Duhul Sfânt îl face pe cel în cauză să renunţe la interesul şi 
plăcerea faţă de lucrurile acestei lumi şi umple sufletul cu o dorinţă după 
sfinţenie. „Duhul adevărului are să vă călăuzească în tot adevărul” (Ioan 
16:13), a spus Mântuitorul. Dacă oamenii sunt dispuşi să fie modelaţi, El 
va lucra o sfinţire a întregii fiinţe. Duhul va lua lucrurile lui Dumnezeu şi 
le va întipări în suflet. Prin puterea Sa, calea vieţii va fi făcută atât de cla
ră, încât nimeni nu va avea cum să rătăcească mergând pe ea. – Faptele 
apostolilor, p. 52 

EGW_3-2023.indd   19EGW_3-2023.indd   19 5/10/2023   10:33:34 PM5/10/2023   10:33:34 PM



20 Studiul 2 

Dumnezeu doreşte să-Şi reînvioreze poporul prin darul Duhului 
Sfânt, botezându-l din nou în dragostea Sa. Nu trebuie ca Duhul Sfânt 
să lipsească din biserică. După înălţarea lui Hristos, Duhul Sfânt a venit 
asupra ucenicilor credincioşi, care aşteptau şi se rugau, cu o plinătate şi 
cu o putere care au atins fiecare inimă. În viitor, pământul urmează să fie 
luminat de slava lui Dumnezeu. O influenţă sfântă se va răspândi în lume 
de la aceia care sunt sfinţiţi prin adevăr. Pământul va fi învăluit într-o 
atmosferă de har. Duhul Sfânt va lucra asupra inimilor omeneşti, luând 
lucrurile lui Dumnezeu şi descoperindu-li-le oamenilor. – Mărturii,  
vol. 9, p. 40 

 Vineri, 7 iulie: Studiu suplimentar

Asemenea lui Hristos, „Prin credinţă, toate lucrurile sunt ale noastre”,  
p. 124 (20 aprilie)
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Studiul

3
8 – 14 iulie

Puterea lui Isus cel înălțat

Sabat după-amiază, 8 iulie 

Mântuitorul doreşte nespus să ne dea binecuvântări mai mari decât ace
lea pe care le cerem şi întârzie cu răspunsul, ca să ne poată arăta răutatea 
din inimă şi cât de mult avem nevoie de harul Lui. El nu vrea să-L căutăm 
din motive egoiste. Când ne mărturisim starea noastră rea şi lipsa noas
tră de putere, trebuie să ne încredem cu totul în iubirea Lui. …

Nu trebuie să credem pentru că vedem sau simţim că Dumnezeu ne 
ascultă. Trebuie să ne încredem în făgăduinţele Lui. Când venim la El în 
credinţă, fiecare cerere ajunge la inima lui Dumnezeu. Când am cerut 
binecuvântările Lui, trebuie să credem că le primim şi să-I mulţumim 
că le-am primit. Apoi să ne vedem de îndatoririle noastre, siguri fiind că 
binecuvântarea ne va fi dată atunci când vom avea mai mare nevoie de 
ea. Când am învăţat să facem lucrul acesta, vom şti că rugăciunile noastre 
au fost ascultate. Dumnezeu va face pentru noi „nespus mai mult”, „po
trivit cu bogăţia slavei Sale” şi „după lucrarea puterii tăriei Lui” (Efeseni 
3:20,16; 1:19). – Hristos, Lumina lumii, p. 200

Toate fiinţele create trăiesc prin voinţa şi puterea lui Dumnezeu. Ele 
sunt beneficiare ale vieţii Fiului lui Dumnezeu. Oricât de capabili şi ta
lentaţi ar fi, oricât de mare ar fi capacitatea lor, ei sunt alimentaţi cu 
viaţă din Sursa oricărei vieţi. El este izvorul, fântâna vieţii. Numai Acela  
care are nemurirea, în care locuiesc viaţa şi lumina putea să spună:  
„Am putere să-Mi dau viaţa şi am putere să o iau înapoi!” ...

Toţi aceia care sunt una cu Hristos câştigă, prin credinţa în El, o 
experienţă care este viaţă, care înseamnă viaţă veşnică. „Pentru că Eu 
trăiesc, şi voi veţi trăi.”

Hristos S-a făcut una cu oamenii, pentru ca oamenii să poată deveni  
una în Spirit şi viaţă cu El. În virtutea acestei uniri, în ascultare de Cu-
vântul lui Dumnezeu, viaţa Sa devine viaţa lor. – My Life Today, p. 295 
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Puterea evlaviei aproape a încetat să existe în bisericile noastre. De 
ce? Domnul încă aşteaptă să fie milostiv; El nu a închis ferestrele cerului. 
Noi ne-am despărţit de El. Trebuie să ne aţintim ochiul credinţei asupra 
crucii şi să credem că Isus este tăria noastră, mântuirea noastră. …

Ne lipseşte credinţa. Dumnezeu a pus la dispoziţia noastră har şi pu
tere din belşug, dar motivul pentru care nu simţim cât de mare nevoie 
avem de ele este acela că privim la noi înşine, în loc să privim la Isus. Nu 
Îl înălţăm pe Isus şi nu ne bizuim pe meritele Sale. – Mărturii, vol. 5, 
p. 166- 167 

 Duminică, 9 iulie Rugăciune și mulțumire 

Nu avem noi motive să vorbim despre bunătatea lui Dumnezeu şi să po
vestim despre puterea Lui? Când prietenii sunt buni cu noi, considerăm 
că este un privilegiu să le mulţumim pentru bunătatea lor. Cu cât mai mult 
ar trebui să simţim că este o bucurie să-I aducem mulţumiri Prietenului 
care ne-a dat orice lucru bun şi orice dar desăvârşit! Haideţi să cultivăm 
în fiecare biserică obiceiul de a-I mulţumi lui Dumnezeu. Să ne educăm 
buzele să Îl laude pe Dumnezeu în cercul familiei. Darurile şi zecimile 
noastre să exprime recunoştinţa noastră pentru darurile Sale pe care le 
primim zilnic. În orice facem ar trebui să se vadă bucuria Domnului şi să 
facem astfel cunoscută solia harului mântuitor al lui Dumnezeu. 

Inimile acelora care descoperă atributele lui Hristos ard de iubire di
vină. Ei sunt plini de un spirit de mulţumire. Să-L înălţam pe Isus! Să-L 
înălţăm pe Omul de pe Calvar, prin rugăciuni şi cântări. – My Life Today, 
p. 170 

În lucrarea de câştigare de suflete trebuie să fim stăruitori în rugăciu
ne, neobosiţi în a înălţa cereri la tronul harului pentru ajutor. Cei care 
iau numele de creştin ar trebui să vină la Dumnezeu în umilinţă şi cu 
seriozitate, cerând ajutor. Mântuitorul ne-a spus să ne rugăm neîncetat. 
Creştinul nu poate să fie în orice moment în poziţie de rugăciune, dar 
gândurile şi dorinţele sale se pot înălţa oricând spre cer. Încrederea în 
noi înşine ar dispărea dacă am vorbi mai puţin şi ne-am ruga mai mult.

Afecţiunea noastră ar trebui să se concentreze asupra lui Dumnezeu. 
Contemplaţi măreţia, harul şi desăvârşirea Lui. Bunătatea, iubirea şi 
perfecţiunea caracterului Său să vă captiveze inima. Vorbiţi unul cu altul 
despre farmecul Său ceresc, despre locaşurile pe care El S-a dus să le 
pregătească pentru cei credincioşi. Acela care vorbeşte despre cer este cel 
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mai de folos creştin pentru cei din jurul său. Cuvintele sale sunt folosi
toare şi înviorătoare. Ele au o putere transformatoare asupra celor care 
le aud şi vor înmuia inima şi o vor supune. – Comentariile Ellen G. White 
în CBAZȘ, vol. 3, p. 1157 

A-L lăuda pe Dumnezeu cu sinceritate şi din toată inima este o da
torie la fel de importantă ca rugăciunea. Noi trebuie să arătăm lumii şi 
tuturor fiinţelor cereşti că preţuim iubirea minunată a lui Dumnezeu faţă 
de omenirea căzută şi că ne aşteptăm să primim binecuvântări din ce în 
ce mai mari din bogăţia Sa infinită. Trebuie să vorbim despre capitolele 
valoroase ale experienţei noastre cu mult mai mult decât o facem în pre
zent. După ce am beneficiat de o revărsare deosebită a Duhului Sfânt, 
dacă vom comemora bunătatea şi lucrările Sale minunate pentru copiii 
Săi, bucuria noastră în Domnul şi eficienţa noastră în slujire vor fi mult 
sporite. Aceste practici spirituale alungă puterea lui Satana. Ele înlătură 
spiritul de murmurare şi lamentare, iar ispititorul pierde teren. Ele dez
voltă acele trăsături de caracter care îi pregătesc pe locuitorii pământului 
pentru locaşurile cereşti.

O asemenea mărturie va avea o influenţă puternică asupra altora. Nu 
există niciun alt mijloc mai eficient care să poată fi folosit în câştigarea 
de suflete pentru Domnul Hristos. – Parabolele Domnului Hristos, 
p. 299-300

 Luni, 10 iulie Înțelegerea venită de la Duhul Sfânt 

Aici sunt descoperite înălţimile realizărilor pe care le putem avea prin 
credinţa în făgăduinţele Tatălui nostru ceresc, atunci când împlinim 
cerinţele Sale. Prin meritele Domnului Hristos, noi avem acces la tronul 
puterii infinite. „El, care n-a cruţat nici chiar pe Fiul Său, ci L-a dat pen
tru noi toţi, cum nu ne va da fără plată, împreună cu El, toate lucrurile?” 
Romani 8:32 …

Aceasta este taina întrupării – Dumnezeu într-un corp ca al nostru, 
Dum nezeu în Hristos, divinitatea îmbrăcată în trup omenesc. Hristos S-a 
coborât până la o umilinţă fără seamăn, pentru ca, prin înălţarea Sa la tro
nul lui Dumnezeu să îl poată ridica pe acela care crede în El ca să stea  
împreună cu El pe tronul Său. Ne va fi dat „nespus mai mult decât cerem 
sau gândim noi”, „un duh de înţelepciune şi de descoperire în cunoaşterea 
Lui” (Efeseni 1:17), ca să putem „pricepe împreună cu toţi sfinţii care sunt 
lărgimea, lungimea, adâncimea şi înălţimea” şi să cunoaştem „dragostea 

EGW_3-2023.indd   23EGW_3-2023.indd   23 5/10/2023   10:33:34 PM5/10/2023   10:33:34 PM



24 Studiul 3

lui Hristos care întrece orice cunoştinţă”, ca să putem ajunge să fim 
„plini de toată plinătatea lui Dumnezeu”. – Our High Calling, p. 366 

Avem nevoie să-L cunoaştem prin experienţă personală pe Dumnezeu 
şi puterea dragostei Lui, aşa cum sunt descoperite în Hristos. Trebuie să 
cercetăm Scripturile cu stăruinţă, cu rugăciune. Capacitatea noastră de 
înţelegere trebuie să fie trezită de Duhul Sfânt şi inima noastră trebuie să 
se înalţe la Dumnezeu prin credinţă, cu speranţă şi cu o laudă continuă. 

Prin meritele lui Hristos, prin neprihănirea Sa, care ne este atribuită 
prin credinţă, noi trebuie să ajungem la desăvârşirea caracterului creştin. 
Lucrarea noastră de fiecare zi şi de fiecare oră este prezentată de apostol: 
„Să ne uităm ţintă la Căpetenia şi Desăvârşirea credinţei noastre, adică 
la Isus”. Când facem astfel, mintea noastră devine mai clară şi credin
ţa noastră, mai puternică, iar speranţa noastră este întărită. Noi suntem 
atât de captivaţi de priveliştea curăţiei şi a frumuseţii şi de sacrificiul pe 
care El l-a făcut pentru a ne aduce în armonie cu Dumnezeu, încât nu mai 
avem nicio dorinţă să vorbim despre îndoială şi descurajare. 

Manifestarea iubirii, a milei şi a bunătăţii lui Dumnezeu şi lucrarea 
Duhului Sfânt asupra inimii, pentru a o ilumina şi a o înnoi, ne aşază, 
prin credinţă, într-o legătură atât de strânsă cu Hristos, încât, având o 
concepţie clară cu privire la caracterul Său, suntem capabili să deosebim 
înşelăciunile bine ticluite ale lui Satana. Privind la Isus şi încrezându-ne 
în meritele Sale, noi ne însuşim binecuvântările luminii, păcii şi bucuriei 
în Duhul Sfânt. Şi, având în vedere lucrurile mari pe care Hristos le-a fă
cut pentru noi, suntem gata să exclamăm: „Vedeţi ce dragoste ne-a arătat 
Tatăl, să ne numim copii ai lui Dumnezeu!” – Mărturii, vol. 5, p. 743-744

 Marți, 11 iulie Parte din puterea învierii

Mântuitorul a ieşit din mormânt prin viaţa care era în Sine Însuşi. Acum 
s-a adeverit ceea ce El spusese mai înainte: „Îmi dau viaţa, ca iarăşi s-o 
iau. … Am putere s-o dau şi am putere s-o iau iarăşi”. Acum s-a împlinit 
profeţia pe care El o rostise în faţa preoţilor şi conducătorilor: „Stricaţi 
templul acesta şi, în trei zile, îl voi ridica” (Ioan 10:17,18; 2:19). 

Deasupra mormântului împrumutat de Iosif, Hristos proclama
se biruitor: „Eu sunt învierea şi viaţa”. Cuvinte de felul acesta numai 
Dumnezeirea putea rosti. Toate făpturile create trăiesc numai prin voin
ţa şi puterea lui Dumnezeu. Ele sunt dependente de viaţa lui Dumnezeu. 
De la serafimul cel mai de sus şi până la cea mai neînsemnată fiinţă 
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însufleţită, toate îşi primesc viaţa de la Izvorul vieţii. Numai Acela care 
este una cu Dumnezeu putea să spună: „Am puterea să-Mi dau viaţa, şi 
am putere să o iau din nou”. În dumnezeirea Sa, Hristos avea puterea de 
a rupe legăturile morţii. – Hristos, Lumina lumii, p. 785

Mergi la Hristos pentru alinare! Prinde-te de El! Rămâi suficient timp 
pentru a-ţi preda voinţa voinţei lui Dumnezeu! Mulţi sunt prea grăbiţi 
pentru a se ruga. Ei trec cu paşi grăbiţi prin umbra prezenţei iubitoare a 
lui Hristos, rămânând numai câteva clipe în preajma sfinţeniei Sale, dar 
nu aşteaptă sfatul Lui. Ei nu au timp să se aşeze, nu au timp să rămână cu 
Învăţătorul divin. Se întorc la lucru cu poverile lor. 

Fixează-ţi gândurile asupra Mântuitorului! Îndepărtează-te de frea
mătul lumii şi aşază-te la umbra lui Hristos! Aceasta trebuie să faci dacă 
primeşti bogatele binecuvântări pe care El doreşte să le reverse asupra 
ta. Concentrează-ţi gândurile asupra lucrurilor înalte şi sfinte. Apoi, chiar 
dacă eşti înconjurat de larma trudei zilnice şi a conflictelor, puterea ta 
spirituală va fi înnoită. – Astăzi cu Dumnezeu, p. 154 (25 mai)

Niciun om nu are capacităţi sau aptitudini pe care să nu le fi primit de 
la Dumnezeu, iar sursa de unde au venit ele se află la dispoziţia tuturor, 
chiar şi a celui mai slab dintre oameni. Dacă se va apropia de Dumnezeu, 
Izvorul inepuizabil al puterii, el va vedea că Dumnezeu Îşi împlineşte 
făgăduinţa. … „Cereţi şi vi se va da, căutaţi şi veţi găsi.” …

Duhul Sfânt aşteaptă să vină în ajutorul fiecărui suflet credincios, 
iar Domnul Isus declară: „Iată că Eu sunt cu voi în toate zilele, până la 
sfârşitul veacului”. Toţi cei ce se încred în Isus trebuie să fie puternici, să 
se roage şi să fie plini de încredere în puterea lui Hristos de a-i mântui. 
„Cheamă-Mă în ziua necazului şi Eu te voi izbăvi, iar tu Mă vei proslăvi!” – 
Mărturii pentru pastori şi slujitorii Evangheliei, p. 379-380

 Miercuri, 12 iulie Hristos mai presus de toate puterile 

„Hristos este Capul oricărui bărbat.” Dumnezeu, care a pus totul sub 
picioarele Mântuitorului, „L-a dat căpetenie peste toate lucrurile bise
ricii, care este trupul Lui, plinătatea Celui ce împlineşte totul în toţi” 
(1 Corinteni 11:3; Efeseni 1:22,23). Biserica este clădită pe Hristos, ca 
temelie a ei; ea trebuie să asculte de Hristos, Capul ei. Nu trebuie să fie 
stăpânită de om şi nici să depindă de om. Mulţi pretind că un anumit loc 
în biserică le dă autoritatea de a dicta ce trebuie să creadă şi ce trebuie să 
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facă ceilalţi oameni. Dumnezeu nu aprobă această pretenţie. – Hristos, 
Lumina lumii, p. 414

Primii creştini erau deseori chemaţi să se confrunte cu puterile în
tunericului faţă către faţă. Prin amăgiri meşteşugite şi prin prigoană, 
vrăjmaşul s-a străduit să-i abată de la dreapta credinţă. În vremea de 
acum, când sfârşitul tuturor lucrurilor pământeşti se apropie cu paşi iuţi, 
Satana depune sforţări disperate să prindă lumea în cursă. El născoceşte 
multe planuri pentru a ocupa minţile şi a abate atenţia de la adevăru
rile absolut necesare mântuirii. În fiecare loc, uneltele lui se grupează 
cu sârguinţă alături de aceia care sunt potrivnici Legii lui Dumnezeu. 
Arhiamăgitorul este la lucru spre a introduce elemente de confuzie şi 
răscoală şi oamenii sunt plini de un zel care nu este în armonie cu toată 
cunoştinţa pe care o au. 

Păcătoşenia atinge o culme nemaiatinsă vreodată mai înainte şi 
totuşi mulţi slujitori ai Evangheliei strigă: „Pace şi linişte”. Dar solii cei 
credincioşi ai lui Dumnezeu trebuie să meargă înainte cu lucrarea lor. 
Îmbrăcaţi cu întreaga armură a cerului, ei trebuie să înainteze fără teamă 
şi biruitori, neîncetând niciodată lupta până când solia adevărului pentru 
timpul acesta n-a ajuns până la ultimul suflet la care se putea ajunge. – 
Faptele apostolilor, p. 219-220

În ceasul acesta de mare strâmtorare, David, în loc să stăruie în 
gân durile sale asupra acestor situaţii dureroase, a privit cu ardoare 
spre Dumnezeu, căutând ajutor. El „s-a îmbărbătat, sprijinindu-se pe 
Domnul”. El şi-a reamintit viaţa sa din trecut. Când îl părăsise Domnul? 
Sufletul lui a fost înviorat, amintindu-şi multele dovezi ale milei lui 
Dumnezeu. … „Ori de câte ori mă tem, eu mă încred în Tine”, glăsuia ini
ma lui (Psalmii 56:3). Cu toate că nici el nu putea să vadă nicio cale de a 
ieşi din necaz, Dumnezeu putea să vadă o astfel de cale şi avea să-i spună 
ce are de făcut. …

… Toate puterile de pe pământ sunt sub controlul Celui Veşnic. 
Cârmuitorului celui mai puternic, ca şi persecutorului celui mai sălbatic, 
El le spune: „Până aici să vii, să nu treci mai departe” (Iov 38:11). Puterea 
lui Dumnezeu este continuu folosită pentru a acţiona împotriva slujitori
lor răului. El lucrează fără încetare în mijlocul oamenilor, nu pentru ni
micirea lor, ci pentru îndreptarea şi susţinerea lor. – Patriarhi şi profeţi, 
p. 692-694 
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 Joi, 13 iulie Isus, toate lucrurile și biserica Sa 

Noi aşteptăm prea puţin şi primim potrivit cu credinţa noastră. Nu trebuie 
să ne ţinem strâns de ideile noastre, de planurile noastre, de căile noas
tre; noi trebuie să fim transformaţi prin înnoirea minţii noastre, ca să 
putem deosebi bine voia lui Dumnezeu cea bună, plăcută şi desăvârşită. 
Păcatele obsedante trebuie biruite şi obiceiurile rele, înfrânte. Înclinaţiile 
şi simţămintele rele trebuie să fie smulse din rădăcină, iar spiritul şi 
emoţiile noastre să fie generate de Duhul lui Dumnezeu. …

De aceea, să ne prindem strâns de puterea Lui cea mare printr-o 
credinţă vie, rugându-ne şi crezând, încrezându-ne în El şi lucrând. 
Atunci Dumnezeu va face ceea ce numai El poate să facă. …

Lasă-te cu totul în mâna lui Isus, ca să fii modelat şi şlefuit de El, ca 
să poţi deveni un vas de cinste. Ispitele, ideile, simţămintele tale – toate 
trebuie să fie puse la piciorul crucii. Atunci sufletul va fi gata să asculte 
cuvintele învăţăturii divine. Domnul Isus îţi va da să bei din apa care vine 
din râul lui Dumnezeu. Sub influenţa Duhului Sfânt, care linişteşte şi su
pune, răceala şi neliniştea ta vor dispărea. Hristos va fi în tine ca un izvor 
de apă care va ţâşni în viaţa veşnică. – The Upward Look, p. 218 

Rugăciunea credinţei reprezintă marea putere a creştinului, care îl va 
învinge cu siguranţă pe Satana. Acesta este motivul pentru care el încear
că să ne sugereze că nu avem nevoie de rugăciune. El urăşte Numele lui 
Isus, Apărătorul nostru; iar atunci când noi venim cu stăruinţă înaintea 
Domnului ca să cerem ajutor, oştirea lui Satana este alarmată. Atunci 
când neglijăm rugăciunea, noi împlinim scopul lui, deoarece atunci fal
sele lui minuni sunt primite cu mai multă uşurinţă. Ceea ce nu a reuşit să 
realizeze prin ispitirea Domnului Hristos, el realizează aşezându-şi ispi
tele înşelătoare înaintea omului. – Mărturii, vol. 1, p. 296

Rugăciunea este respiraţia sufletului. Ea este secretul puterii spiri
tuale. Niciun alt mijloc al harului nu o poate înlocui şi nu poate păstra 
sănătatea sufletului. Rugăciunea aduce inima într-o legătură directă cu 
Izvorul vieţii şi întăreşte muşchii şi încheieturile experienţei religioase. 
Dacă neglijaţi rugăciunea sau vă rugaţi din când în când, după cum vi se 
pare convenabil, veţi pierde legătura cu Dumnezeu. Însuşirile spirituale 
îşi vor pierde vitalitatea, iar experienţa religioasă va fi lipsită de sănătate 
şi de vigoare.
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Numai venind la altarul lui Dumnezeu ne putem aprinde sfeşnicele cu 
focul divin. Numai lumina divină va descoperi micimea şi incompetenţa 
abilităţii omeneşti şi ne va ajuta să avem concepţii clare despre desă-
vârşirea şi curăţia lui Hristos. Numai când privim la Isus dorim să fim ca 
El, numai când vedem neprihănirea Sa flămânzim şi însetăm după ea şi 
numai când ne rugăm fierbinte, numai atunci Dumnezeu ne va împlini 
dorinţa sufletului. – Slujitorii Evangheliei, p. 254-255
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Studiul

4
15 – 22 iulie

Cum ne salvează Dumnezeu

Sabat după-amiază, 15 iulie 

Când Îl primeşte pe Hristos ca Mântuitor personal, omul este adus într-o 
relaţie strânsă cu Dumnezeu şi se bucură de favoarea Sa specială la fel ca 
Fiul Său preaiubit. El este onorat, glorificat şi adus într-o strânsă legătură 
cu Dumnezeu, pentru că viaţa lui este ascunsă cu Hristos în Dumnezeu.  
O ce iubire, ce uimitoare iubire! …

Puritatea lui Hristos i-a descoperit propria întinare în culorile ei dez
gustătoare. El se întoarce de la păcatul care pângăreşte, el priveşte la Isus 
şi trăieşte.

În Isus Hristos, Cel care a murit pentru a-l elibera de sluţenia păca
tului, descoperă un caracter cu totul cuceritor, impresionant şi atrăgător 
şi, cu buze tremurânde şi ochii scăldaţi în lacrimi, el declară: „Isus nu a 
murit pentru mine în zadar!” „Bunătatea Ta mă face mare.” – Lift Him 
Up, p. 297

Oh, scump Isus, atât de iubitor, îndelung răbdător, care ai suferit atât 
de mult, cât de mult Te adoră sufletul meu! Un biet suflet, nevrednic şi 
mânjit de păcat poate să stea înaintea unui Dumnezeu care este sfânt, 
poate sta desăvârşit în neprihănirea Aceluia care este Înlocuitorul şi 
Garantul nostru! Minunaţi-vă, ceruri, şi uimeşte-te, pământule! Omul 
căzut este obiectul iubirii Sale infinite şi al bucuriei Sale! El Se bucură 
pentru ei cu cântări cereşti şi omul întinat de păcat, ajuns să fie curăţit 
prin neprihănirea lui Hristos, este prezentat înaintea Tatălui eliberat de 
orice pată şi mânjitură a păcatului, „fără pată, fără zbârcitură sau altceva 
de felul acesta” (Efeseni 5:27). „Cine va ridica pâră împotriva aleşilor lui 
Dumnezeu? Dumnezeu este Acela care-i socoteşte neprihăniţi!” (Romani 
8:33). – The Upward Look, p. 377 
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Oh, oare când vom pricepe valoarea deplină a lucrării şi a mijlocirii 
Mântuitorului nostru? Când ne vom baza pe El cu încredere deplină şi 
când vom trăi o viaţă nobilă, curată şi devotată? Gândiţi-vă la ce înălţimi 
poate ajunge imaginaţia când este sfinţită şi inspirată prin meritele lui 
Hristos! Noi putem să primim slava lumii eterne viitoare. Putem să trăim 
ca în prezenţa Celui Nevăzut. Umblaţi prin credinţă, nu prin vedere!

Prin cercetarea Scripturilor putem ajunge să înţelegem cine suntem 
noi pentru Hristos şi cine este El pentru noi. Privind la El trebuie să ne 
schimbăm după chipul Său, devenind colaboratori cu El, reprezentanţii 
Lui în viaţă şi în caracter. Trebuie să ne deprindem să înţelegem că ni se 
cere să trăim ca fii şi fiice ale lui Dumnezeu, iubindu-L pe Domnul mai 
mult decât orice şi pe semenii noştri, ca pe noi înşine. Trebuie să trăim 
o viaţă curată, desăvârşită, de dragul lui Hristos. Să iubim desăvârşirea, 
pentru că Isus este întruchiparea desăvârşirii, marele centru de atracţie. 
Trebuie să trăim această viaţă prin credinţa în Fiul lui Dumnezeu. – 
Asemenea lui Hristos, p. 318 (31 oct.) 

 Duminică, 16 iulie Odinioară, morți și înșelați de Satana 

Acelaşi spirit care s-a arătat în rebeliunea din cer inspiră şi rebeliunea de 
pe pământ. Satana a continuat cu oamenii acelaşi fel de a proceda pe care 
l-a avut şi faţă de îngeri. Duhul lui domneşte astăzi în fiii neascultării. 
Asemenea lui, ei caută să îndepărteze restricţiile Legii lui Dumnezeu şi le 
făgăduiesc oamenilor libertatea prin călcarea preceptelor ei. Mustrarea 
păcatului trezeşte încă spiritul urii şi al împotrivirii. Când soliile de aver
tizare ale lui Dumnezeu sunt prezentate conştiinţei, Satana îi conduce pe 
oameni să se îndreptăţească şi să caute aprobarea altora pentru calea lor 
păcătoasă. În loc să-şi îndrepte greşelile, ei îşi manifestă indignarea faţă 
de cel care mustră, de parcă aceasta ar fi singura cauză a greutăţilor. Din 
zilele dreptului Abel până în vremea noastră, acesta este spiritul care s-a 
manifestat faţă de cei care au îndrăznit să mustre păcatul. – Tragedia 
veacurilor, p. 500

Satana va acuza şi va căuta permisiunea de a distruge, dar Dumnezeu 
deschide uşa unui adăpost. Pe cel care intră prin această uşă, Dumnezeu 
îl îndreptăţeşte, îl socoteşte neprihănit. Şi, dacă Dumnezeu este de par
tea noastră, cine poate fi împotriva noastră? Oh, ce adevăr glorios şi 
plin de strălucire! De ce nu îl văd oamenii? De ce nu mergem în lumina 
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strălucitoare a razelor lui? De ce nu vorbesc despre iubirea fără seamăn a 
lui Hristos toţi cei care cred? – The Upward Look, p. 377 

Viaţa creştinului trebuie să fie o viaţă de credinţă, de biruinţă şi de 
bucurie în Domnul. „Pentru că oricine este născut din Dumnezeu biruieş-
te lumea; şi ceea ce câştigă biruinţa asupra lumii, este credinţa noastră” 
(1 Ioan 5:4). Adevărat vorbea şi Neemia, slujitorul Domnului: „Bucuria în 
Domnul este tăria voastră” (Neemia 8:10). Iar Pavel spune: „Bucuraţi-vă 
totdeauna în Domnul! Şi iarăşi zic: Bucuraţi-vă!” „Bucuraţi-vă întotdeau
na. Rugaţi-vă neîncetat. Mulţumiţi lui Dumnezeu pentru toate lucrurile, 
căci aceasta este voia lui Dumnezeu, în Hristos Isus, cu privire la voi” 
(Filipeni 4:4; 1 Tesaloniceni 5:16-18). – Tragedia veacurilor, p. 477

Prin jertfa lui Hristos, s-a făcut posibil pentru credincios să primeas
că toate lucrurile care aparţin vieţii şi evlaviei. … În natura Sa umană, 
desăvârşită printr-o viaţă de continuă împotrivire faţă de rău, Mântuitorul 
a arătat că, prin conlucrarea cu Divinitatea, fiinţele omeneşti pot să 
ajungă la desăvârşirea caracterului chiar în această viaţă. Aceasta este 
asigurarea lui Dumnezeu dată nouă, ca noi să putem dobândi biruinţa  
deplină.

Înaintea credinciosului este pusă posibilitatea minunată de a fi aseme
nea lui Hristos, ascultător de toate principiile Legii. Dar, prin sine însuşi, 
omul este incapabil să atingă această stare. Cuvântul lui Dumnezeu de
clară că sfinţenia pe care ar trebui să o aibă credinciosul mai înainte de 
a putea fi mântuit este rezultatul lucrării harului divin atunci când el se 
supune îndrumării şi influenţelor înfrânătoare ale Duhului adevărului. 
Ascultarea omului poate fi făcută desăvârşită numai prin tămâia nepri
hănirii lui Hristos, care umple cu mireasmă fiecare act al ascultării. – 
Faptele apostolilor, p. 531-532 

 Luni, 17 iulie Cândva, amăgiți de dorințele noastre 

Chiar şi o singură trăsătură de caracter rea sau o singură dorinţă păcătoa
să nutrită va neutraliza în cele din urmă puterea Evangheliei. Prevalenţa 
unei dorinţe păcătoase arată amăgirea sufletului. Fiecare satisfacere 
a acestei dorinţe accentuează aversiunea sufletului faţă de Dumnezeu. 
Greutăţile datoriei şi plăcerile păcatului sunt funiile cu care Satana îi lea
gă pe oameni în cursele lui. Aceia care preferă să moară decât să facă ceva 
rău sunt singurii care vor fi găsiţi credincioşi. …
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Mărturia pe care ţi-o dă Duhul lui Dumnezeu este: Nu negocia cu duş
manul! Distruge ghimpii sau te vor distruge ei pe tine. Desţeleneşte-ţi 
ogorul inimii! Fă această lucrare profund şi deplin! Lasă ca plugul adevă
rului să smulgă buruienile şi mărăcinii! – Mărturii, vol. 5, p. 53 

Sărmanul vameş din parabola Domnului, care se ruga: „Dumnezeule, 
ai milă de mine, păcătosul!” (Luca 18:13), ... era conştient de nevoia lui 
spirituală şi a venit înaintea lui Dumnezeu cu povara vinovăţiei şi a ru
şinii lui, cerând îndurare. Inima lui era deschisă pentru ca Duhul lui 
Dumnezeu să Îşi poată îndeplini lucrarea Sa minunată, eliberându-l de 
sub puterea păcatului. Rugăciunea fariseului, plină de mândrie şi de în
credere în propria neprihănire, a dovedit că inima lui era închisă faţă de 
influenţa Duhului Sfânt. Datorită îndepărtării sale de Dumnezeu, el nu 
avea simţământul propriei nelegiuiri, care era în contrast cu desăvârşirea 
sfinţeniei divine. El nu simţea că ar avea nevoie de ceva şi, de aceea, nu a 
primit nimic.

Dacă ajungi să fii conştient de păcătoşenia ta, nu aştepta să te faci sin
gur mai bun. Există mulţi care cred că nu sunt suficient de buni pentru a 
veni la Domnul Hristos. Te aştepţi să devii mai bun prin propriile efor
turi? „Poate un etiopian să-şi schimbe pielea sau un pardos să-şi schimbe 
petele? Tot aşa, aţi putea voi să faceţi binele, voi, care sunteţi deprinşi să 
faceţi răul?” (Ieremia 13:23). Ajutorul nostru este numai în Dumnezeu. 
Noi nu trebuie să aşteptăm convingeri mai temeinice, ocazii mai bune 
sau un caracter mai sfânt. Prin noi înşine, nu putem face nimic. Trebuie 
să venim la Hristos aşa cum suntem. – Calea către Hristos, p. 30-31

Domnul Isus ... face transformări atât de uimitoare, încât Satana stă şi 
le vede ca pe nişte fortăreţe de necucerit pentru minciunile şi înşelătoriile 
lui. Pentru el, sunt o taină de neînţeles. Îngerii lui Dumnezeu privesc  
plini de uimire şi bucurie cum oameni căzuţi, care au fost odinioară  
copii ai mâniei, prin Hristos îşi dezvoltă caractere după asemănarea cu 
cel divin, ca să devină fii şi fiice ale lui Dumnezeu. ...

Darul Duhului Sfânt, bogat, deplin, îndestulător, trebuie să fie pentru 
biserica Sa ca un zid de foc de jur împrejur, peste care puterile iadului  
nu pot trece. – In Heavenly Places, p. 282 
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 Marți, 18 iulie Înviați, înălțați își înnobilați 
împreună cu Hristos 

Hristos S-a dat pe Sine pentru răscumpărarea rasei umane, pentru ca toţi 
cei care cred în El să poată avea viaţa veşnică. Cei care apreciază acest 
mare sacrificiu primesc de la Mântuitorul un dar mai preţios decât toate 
darurile – o inimă curată. Ei câştigă o experienţă mai de preţ decât au
rul, argintul sau pietrele preţioase. Ei stau împreună în locurile cereşti 
în Hristos, bucurându-se în comuniune cu El de pacea şi de bucuria pe 
care numai El le poate da. Ei Îl iubesc din toată inima, cu tot sufletul şi  
cu toată puterea, înţelegând că ei sunt moştenirea Sa, câştigată cu sân
gele Său. Înţelegerea lor spirituală nu este diminuată de metodele sau  
planurile lumeşti. Ei sunt una cu Hristos, aşa cum El este una cu Tatăl. – 
In Heavenly Places, p. 7 

De ce a permis Dumnezeu ca marea luptă să continue secole de-a rân
dul? … Pentru ca universul să poată fi convins că Dumnezeu a tratat răul 
în mod drept şi pentru ca păcatul să primească o condamnare veşnică. În 
planul de răscumpărare există profunzimi pe care nici măcar eternitatea 
nu le poate epuiza, minuni pe care chiar îngerii doresc să le contemple. 
Dintre toate fiinţele create, numai cei răscumpăraţi au cunoscut din ex
perienţă proprie conflictul efectiv cu păcatul; ei au colaborat cu Hristos 
şi, lucru imposibil chiar şi îngerilor, au fost părtaşi la suferinţele Sale; să 
nu aibă ei oare nicio mărturie de dat în legătură cu ştiinţa răscumpărării, 
nimic care să le fie de folos fiinţelor necăzute? 

Chiar în acest moment „domniile şi stăpânirile din locurile cereşti” 
cunosc, „prin biserică, înţelepciunea nespus de felurită a lui Dumnezeu” 
(Efeseni 3:10). „El ne-a înviat împreună şi ne-a pus să şedem împreună 
în locurile cereşti … ca să arate în veacurile viitoare nemărginita bogăţie a 
harului Său, în bunătatea Lui faţă de noi în Hristos Isus” (Efeseni 2:6,7). 
– Educaţie, p. 308 

Satana nu-i poate ţine în gheara lui pe cei morţi când Fiul lui 
Dumnezeu îi cheamă la viaţă, … Totul ni se dă prin Cuvântul Său. Dacă 
primim Cuvântul, avem eliberarea. 

„Şi dacă Duhul Celui ce a înviat pe Isus dintre cei morţi locuieşte în 
voi, Cel ce a înviat pe Hristos Isus din morţi va învia şi trupurile voas
tre muritoare, din pricina Duhului Său, care locuieşte în voi.” „Căci 
Însuşi Domnul, cu un strigăt, cu glasul unui arhanghel şi cu trâmbiţa lui 
Dumnezeu, Se va pogorî din cer şi întâi vor învia cei morţi în Hristos. 
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Apoi, noi cei vii, care vom fi rămas, vom fi răpiţi toţi împreună cu ei în 
nori ca să întâmpinăm pe Domnul în văzduh şi astfel vom fi întotdeauna 
cu Domnul” (Romani 8:11; 1 Tesaloniceni 4:16,17). Acesta este cuvântul 
de mângâiere cu care El ne îndeamnă să ne mângâiem unii pe alţii. – 
Hristos, Lumina lumii, p. 320 

 Miercuri, 19 iulie Binecuvântați prin har pentru totdeauna 

Hristos ne-a iubit nu pentru că noi L-am fi iubit mai înainte, ci, „pe când 
eram noi încă păcătoşi”, El a murit pentru noi. El nu ne tratează după 
cum am merita. Deşi după păcatele noastre merităm condamnarea, El 
nu ne osândeşte. An după an, El ne-a suportat slăbiciunea şi neştiinţa, 
nerecunoştinţa şi încăpăţânarea. În ciuda rătăcirilor noastre, a îm
pietririi inimii şi a neglijării Cuvântului Său Sfânt, mâna Sa este încă  
întinsă. 

Harul este un atribut al lui Dumnezeu, exercitat faţă de fiinţele 
omeneşti nedemne. Noi nu l-am căutat – acesta a fost trimis în căuta
rea noastră. Dumnezeu are plăcere să-Şi reverse harul asupra noastră nu 
pentru că suntem vrednici, ci pentru că suntem deznădăjduit de nevred
nici. Singurul argument pe care îl putem aduce pentru a primi îndurarea 
Sa este însăşi marea noastră nevoie de a o avea. …

Fiecare fiinţă omenească este obiectul interesului iubitor al Celui ca
re Şi-a dat viaţa pentru a-i putea aduce pe oameni înapoi la Dumnezeu. 
Sufletele vinovate şi lipsite de ajutor, gata să fie distruse de şireteniile şi 
capcanele lui Satana, sunt îngrijite aşa cum îngrijeşte un păstor de oile 
turmei sale. – Divina vindecare, p. 161-162

Mărturia noastră despre credincioşia Sa este mijlocul ales de Cer pen
tru descoperirea lui Hristos înaintea lumii. Nu este lipsit de importanţă 
faptul că harul Său ne este descoperit prin oamenii sfinţi din vechime; 
însă mărturia cea mai eficientă este aceea venită din propria experienţă. 
Suntem martori ai lui Dumnezeu în măsura în care descoperim în noi 
înşine lucrarea unei puteri de origine divină. Viaţa fiecărui individ este 
diferită de a tuturor celorlalţi şi, implicit, experienţa proprie diferă to
tal de a celorlalţi. Dumnezeu doreşte ca lauda noastră să se înalţe către 
El, purtând amprenta specifică a personalităţii noastre. Aceste valoroase 
mărturii spre lauda Lui, când sunt sprijinite de o viaţă asemănătoare cu 
a lui Hristos, au o putere irezistibilă, care lucrează pentru salvarea de 
suflete. 
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Este spre câştigul nostru să păstrăm în memorie amintirea exactă a 
fiecărui dar al lui Dumnezeu. În acest fel, credinţa este întărită să ceară şi 
să primească mai mult şi mai mult. În cea mai mică dintre binecuvântă
rile pe care le primim găsim mai multă încurajare decât în toate scrierile 
despre credinţa şi experienţa altora. Sufletul care răspunde harului lui 
Dumnezeu va fi ca o grădină udată. Sănătatea îi va spori cu repeziciune; 
lumina lui va răsări în întuneric, iar slava Domnului se va vedea asupra 
lui. – Divina vindecare, p. 100

În darul fără egal al Fiului Său, Dumnezeu a învăluit lumea întreagă 
cu o atmosferă de har tot atât de reală ca aerul care învăluie globul pă
mântesc. Toţi cei care aleg să respire această atmosferă dătătoare de viaţă 
vor trăi şi vor creşte până la statura de bărbaţi şi femei în Hristos Isus. – 
Calea către Hristos, p. 68

 Joi, 20 iulie Acum salvați de Dumnezeu 

Aşa este harul lui Dumnezeu, aşa este iubirea cu care ne-a iubit chiar când 
eram morţi în greşelile şi păcatele noastre, vrăjmaşi în mintea noastră, 
prin lucrările rele, slujind poftelor şi plăcerilor, robi ai poftelor pervertite 
ale pântecelui şi ai pasiunilor, slujitori ai păcatului şi ai lui Satana. Ce 
dragoste adâncă este arătată în Hristos, care a devenit jertfa de ispăşire 
pentru păcatele noastre! Prin lucrarea Duhului Sfânt, sufletele sunt con
duse să găsească iertarea de păcate.

Puritatea şi sfinţenia vieţii lui Isus, aşa cum sunt prezentate în Cu-
vân tul lui Dumnezeu, au mai multă putere de a îndrepta şi transforma 
caracterul decât o fac toate eforturile depuse pentru a zugrăvi păcatele şi 
ticăloşiile oamenilor şi urmările lor sigure. 

Privirea aţintită la Mântuitorul înălţat pe cruce va face mult mai mult 
pentru a purifica mintea şi inima de orice întinăciune, decât ar putea să 
o facă toate explicaţiile ştiinţifice date de limba cea mai iscusită. – Lift 
Him Up, p. 297

În Cuvântul Său, Dumnezeu descoperă ce poate face El pentru fiinţele 
umane. El modelează şi şlefuieşte după asemănarea divină caracterele 
acelora care vor să ia jugul Său. Prin harul Său ei sunt făcuţi părtaşi natu
rii dumnezeieşti şi astfel, făcuţi în stare să biruie stricăciunea care este în 
lume prin pofte. Dumnezeu este Acela care ne dă putere să biruim. Aceia 
care aud glasul Lui şi ascultă de poruncile Sale sunt făcuţi în stare să-şi 
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formeze caractere fără pată. Cei care nesocotesc poruncile sale precise îşi 
vor forma caractere potrivit cu slăbiciunile pe care şi le îngăduie. 

Cunoaşterea perfecţiunii caracterului divin, manifestat pentru noi 
în Isus Hristos, ne deschide inima pentru comuniune cu Dumnezeu. 
Însuşindu-ne făgăduinţele Sale mari şi preţioase, noi devenim părtaşi 
naturii dumnezeieşti după ce am fugit de stricăciunea care este în lume 
prin pofte. – Comentariile Ellen G. White în CBAZȘ, vol. 7, p. 943 

Acceptarea noastră de către Dumnezeu este sigură numai prin Fiul 
Său iubit, iar faptele bune sunt doar urmarea lucrării dragostei Sale ca
re iartă păcatul. Ele nu ne conferă niciun merit şi nimic din ce primim 
nu ne este dat pentru faptele noastre bune, în virtutea cărora am putea 
să pretindem că avem vreo contribuţie la mântuirea noastră. Mântuirea 
este darul fără plată al lui Dumnezeu, dat celui credincios numai datori
tă lui Hristos. Sufletul tulburat poate să găsească pace prin credinţa în 
Hristos, iar pacea va fi proporţională cu credinţa lui. El nu poate să-şi 
prezinte propriile fapte bune ca pe un merit pe baza căruia să primească 
mântuirea. 

Şi atunci faptele bune nu au nicio valoare reală? Oare păcătosul care 
săvârşeşte păcatul în fiecare zi fără teama de consecinţe este privit cu 
aceeaşi bunăvoinţă cu care este privit acela care se străduieşte, prin cre
dinţa în Hristos, să lucreze pentru propria integritate? Scriptura răspun
de: „Căci noi suntem lucrarea Lui şi am fost zidiţi în Hristos Isus pentru 
faptele bune pe care le-a pregătit Dumnezeu mai dinainte, ca să umblăm 
în ele”. – Solii alese, cartea 3, p. 199 

 Vineri, 21 iulie: Studiu suplimentar

Mărturii pentru pastori şi slujitorii Evangheliei, „Viaţa biruitoare”, 
p. 515–520.
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Studiul

5
22 – 28 iulie

Ispășirea pe orizontală – 
crucea și biserica

Sabat după-amiază, 22 iulie 

Dumnezeu l-a ales pe Israel ca să le descopere oamenilor caracterul Său. 
El dorea ca ei să fie în lume ca nişte fântâni ale mântuirii. Lor le-au fost 
încredinţate soliile cerului, descoperirile voinţei lui Dumnezeu. …

Însă copiii lui Israel au pierdut din vedere marile lor privilegii, ca re-
prezentanţi ai lui Dumnezeu. Ei L-au uitat pe Dumnezeu şi astfel au dat 
greş în împlinirea misiunii lor sfinte. Binecuvântările primite de ei nu au 
adus nicio fericire lumii. Toate avantajele le-au folosit pentru înălţarea 
lor. Ei s-au închis faţă de lume pentru a scăpa de ispită. Din restricţiile pe 
care Dumnezeu li le-a pus cu privire la legăturile cu cei idolatri şi pentru 
a-i feri să se conformeze obiceiurilor păgâneşti, ei au ridicat un zid de 
despărţire între ei şi toate celelalte naţiuni. Ei L-au jefuit pe Dumnezeu 
de serviciul pe îl ceruse de la ei şi i-au jefuit pe semenii lor de călăuzirea 
religioasă, cum şi de un exemplu sfânt. – Faptele apostolilor, p. 14 

Înaintând în credinţă, Pavel a lucrat fără răgaz în vederea clădirii 
Împărăţiei lui Dumnezeu printre aceia care fuseseră neglijaţi de învă-
ţătorii din Israel. El Îl preamărea continuu pe Hristos Isus ca „Împăratul 
împăraţilor şi Domnul domnilor” (1 Timotei 6:15) şi îi îndemna pe 
credincioşi să fie „înrădăcinaţi şi zidiţi în El, întăriţi prin credinţă” 
(Coloseni 2:7). 

Pentru cei care cred, Hristos este o temelie sigură. Pe această Stâncă 
Vie pot clădi atât iudeii, cât şi neamurile. Este destul de cuprinzătoare 
pentru toţi şi destul de tare pentru a susţine greutatea şi povara lumii 
întregi. Acesta este un fapt recunoscut în mod clar de însuşi Pavel. În ul
timele zile ale lucrării sale, adresându-se unui grup de credincioşi dintre  
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neamuri, care rămăseseră statornici în iubirea lor faţă de adevărul 
Evangheliei, apostolul a scris: Voi sunteţi „zidiţi pe temelia apostoli
lor şi prorocilor, piatra din capul unghiului fiind Isus Hristos” (Efeseni 
2:19,20). – Faptele apostolilor, p. 175

Aproape că mă temeam să vin în această ţară, pentru că i-am auzit 
pe atât de mulţi spunând că diferitele naţionalităţi ale Europei sunt ciu
date şi că trebuie să le abordezi într-un anumit fel. Dar înţelepciunea lui 
Dumnezeu le este făgăduită tuturor acelora care simt că au nevoie de ea 
şi o cer. Dumnezeu îi poate aduce pe oameni acolo unde ei să primească 
adevărul. Lăsaţi-L pe Domnul să vă ia în stăpânire mintea şi să o mode
leze aşa cum este modelat lutul de mâinile olarului şi aceste dificultăţi 
nu vor mai exista. … Vă avertizez, fraţi şi surori, să nu ridicaţi un zid de 
despărţire între diferitele naţionalităţi! Dimpotrivă, căutaţi să îl dărâmaţi 
oriunde există. Noi ar trebui să ne străduim să aducem totul la armonia 
care este în Isus, lucrând pentru acelaşi obiectiv: mântuirea semenilor 
noştri. – Mărturii, vol. 9, p. 181(135)

 Duminică, 23 iulie Apropiați în Hristos 

Îndreptându-se către neamurile din Antiohia Pisidiei, Pavel şi Barnaba 
nu au încetat să lucreze pentru iudeii de pretutindeni, oriunde găseau 
o ocazie potrivită ca să câştige un ascultător. Mai târziu, în Tesalonic, 
în Corint, în Efes, cum şi în alte centre importante, Pavel şi conlucrăto
rii lui le-au predicat Evanghelia atât iudeilor, cât şi neamurilor. Însă, de 
aici înainte, străduinţele lor cele mai mari au fost îndreptate spre zidi
rea Împărăţiei lui Dumnezeu în ţinuturile păgâne, printre oamenii care 
aveau puţină cunoştinţă sau deloc despre adevăratul Dumnezeu şi despre 
Fiul Său.

Inimile lui Pavel şi ale colaboratorilor săi erau atrase către aceia care 
erau „fără Hristos, fără drept de cetăţenie în Israel, străini de legămin
tele făgăduinţei, fără nădejde şi fără Dumnezeu în lume”. Prin neobosita 
lucrare a apostolilor faţă de neamuri, „străinii şi oaspeţii”, care odini
oară „fuseseră depărtaţi”, au aflat că au „fost apropiaţi prin sângele lui 
Hristos” şi că, prin credinţa în jertfa Lui ispăşitoare, ei puteau deveni 
„împreună-cetăţeni cu sfinţii, oameni din casa lui Dumnezeu” (Efeseni 
2:12,13,19). – Faptele apostolilor, p. 174-175 
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Ni s-a dat porunca să ne iubim unii pe alţii aşa cum ne-a iubit Hristos. 
El Şi-a dovedit iubirea, jertfindu-şi viaţa ca să ne răscumpere pe noi. 
Ucenicul iubit spune că noi trebuie să fim bucuroşi să ne dăm viaţa pentru 
fraţi. Căci „oricine iubeşte pe Cel ce L-a născut, iubeşte şi pe cel născut 
din El” (1 Ioan 5:1). Dacă Îl iubim pe Hristos, trebuie să îi iubim şi pe 
cei care se aseamănă Lui în viaţă şi în caracter. Şi nu numai atât, ci tre
buie să îi iubim şi pe aceia care sunt „fără nădejde şi fără Dumnezeu în 
lume” (Efeseni 2:12). Hristos a părăsit patria Sa cerească pentru ca să-i 
mântuiască pe păcătoşi şi a venit pe pământ să sufere şi să moară pentru 
ei. Urmărind aceasta, El S-a trudit, a suferit şi S-a rugat până când – cu 
inima zdrobită şi părăsit de cei pentru a căror mântuire venise – Şi-a dat 
viaţa pe crucea de pe Golgota. – Sfinţirea vieţii, p. 82

Noi trebuie să ne strângem în jurul crucii. Hristos şi El crucificat tre
buie să fie tema contemplării, a conversaţiilor şi a celor mai fericite trăiri 
ale noastre. Ar trebui să avem servicii divine special organizate pentru 
a-L lăuda ca să păstrăm viu în gândurile noastre fiecare dar pe care l-am 
primit de la Dumnezeu, ca să ne exprimăm recunoştinţa pentru iubirea 
Sa cea mare şi dorinţa noastră de a încredinţa toate lucrurile în mâna 
care a fost pironită pe cruce pentru noi. Noi trebuie să învăţăm să vorbim 
limba Canaanului şi să cântăm cântările Sionului. – Lift Him Up, p. 249

 Luni, 24 iulie Împăcarea, darul lui Dumnezeu la cruce 

Oamenii aceştia [grecii] veneau din apus să-L caute pe Mântuitorul la 
sfârşitul vieţii Lui, aşa cum, la început, magii veniseră din Răsărit. Pe 
vremea naşterii lui Hristos, iudeii erau atât de adânciţi în planurile 
lor ambiţioase, încât nu au ştiut nimic despre venirea Lui. Magii, din
tr-o ţară păgână, au venit la staul cu darurile lor, pentru a I se închina 
Mântuitorului. Tot astfel, aceşti greci, reprezentând naţiunile, seminţiile 
şi popoarele lumii, au venit să-L vadă pe Isus. La fel, oamenii din toate 
ţările şi din toate timpurile urmau să fie atraşi de crucea Mântuitorului. 
Şi tot astfel „vor veni mulţi de la răsărit şi de la apus şi vor sta la masă 
cu Avraam, Isaac şi Iacov în Împărăţia cerurilor” (Matei 8:11). – Hristos, 
Lumina lumii, p. 621

Crucea este învestită cu o putere pe care limba n-o poate exprima. ….
Lucrarea fiilor şi fiicelor lui Dumnezeu trebuie să aibă alt caracter 

decât cel manifestat până acum de un număr mare dintre ei. Dacă Îl 
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iubesc pe Hristos, atunci vor avea vederi mai largi despre iubirea ară
tată faţă de omul căzut, care a impus oferirea unei jertfe atât de scumpe 
pentru salvarea neamului omenesc. Mântuitorul nostru cere conlucrarea 
fiecărui fiu şi fiecărei fiice a lui Adam care au devenit fii şi fiice ale lui 
Dumnezeu. Mântuitorul nostru declară că a adus din ceruri, ca o donaţie, 
viaţa veşnică. El trebuia să fie înălţat pe crucea Golgotei, pentru a-i putea 
atrage la El pe toţi oamenii. Deci cum vom trata noi această moştenire 
cumpărată de Hristos? Ei ar trebui trataţi cu blândeţe, preţuire, bunăta
te, simpatie şi dragoste. Atunci vom putea lucra ca să ne ajutăm unii pe 
alţii şi să fim o binecuvântare unii pentru alţii. În această lucrare, nu-i 
avem de partea noastră doar pe semenii noştri. Avem înalta companie 
a îngerilor cerului. Ei cooperează cu noi în lucrarea de iluminare a celor 
mari şi a celor mici. – Fii şi fiice ale lui Dumnezeu, p. 229 (10 aug.)

… Apostolul Ioan declară: „Şi prin aceasta ştim că Îl cunoaştem – dacă 
păzim poruncile Lui. Cine zice: «Îl cunosc», şi nu păzeşte poruncile Lui 
este un mincinos şi adevărul nu este în el. Dar cine păzeşte Cuvântul Lui, 
în el dragostea lui Dumnezeu a ajuns desăvârşită; prin aceasta ştim că 
suntem în El” (1 Ioan 2:3-5). Una dintre ultimele porunci pe care li le-a 
dat Domnul Hristos ucenicilor Săi a fost: „Să vă iubiţi unii pe alţii cum  
v-am iubit Eu” (Ioan 13:34). Respectăm noi această poruncă sau îngă
duim ca în caracterul nostru să existe trăsături aspre şi necreştineşti? 
Dacă i-am întristat sau i-am rănit pe alţii în vreun fel, datoria noastră este 
să ne mărturisim greşeala şi să căutăm împăcarea. Aceasta constituie o 
pregătire esenţială ca să putem veni înaintea lui Dumnezeu cu credinţă 
pentru a cere binecuvântarea Sa. – Parabolele Domnului Hristos, p. 144

 Marți, 25 iulie Dărâmarea zidului 

În zilele lui Hristos, egoismul, mândria şi prejudecata ridicaseră un zid 
înalt şi puternic ce îi despărţea pe aceia cărora li se încredinţase custodia 
scrierilor sfinte de toate celelalte popoare de pe pământ. Dar Mântuitorul 
a venit pentru a schimba această situaţie. Cuvintele pe care le auzeau 
oamenii de pe buzele Lui erau diferite de tot ce auziseră vreodată de la 
preoţi sau de la rabini. Hristos a dărâmat orice zid de despărţire, a înde
părtat iubirea de sine şi prejudecăţile naţionaliste care dezbină şi a predi
cat iubirea faţă de toţi membrii familiei omeneşti. El i-a înălţat pe oameni 
mai presus de cercul îngust al prejudecăţilor lor egoiste; a anulat toate 
graniţele şi deosebirile artificiale din interiorul societăţii. El nu a făcut 
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nicio deosebire între cunoscuţi şi străini, prieteni şi duşmani. Domnul 
ne-a învăţat să considerăm orice suflet care are nevoie de ajutor ca fiind 
aproapele nostru şi să privim lumea ca fiind domeniul nostru de activita
te. – Cugetări de pe Muntele Fericirilor, p. 42

Prima biserică era alcătuită din mai multe clase de oameni, de dife-
ri te naţionalităţi. … Inimile celor care fuseseră convertiţi în urma acti-
vităţii apostolilor erau blânde şi unite datorită iubirii creştine. În ciuda 
prejudecăţilor de mai înainte, toţi erau în armonie unii cu alţii. Satana ştia 
că, atâta vreme cât continua să existe această unire, îi va fi cu neputinţă 
să împiedice înaintarea adevărului Evangheliei şi el căuta să se foloseas
că de felul de gândire de mai înainte sperând ca, în felul acesta, să poată 
introduce elemente de discordie.

Aşa s-a întâmplat că, înmulţindu-se ucenicii, vrăjmaşul a izbutit să 
facă să se nască bănuiala din partea unora care mai înainte avuseseră 
obiceiul de a privi cu gelozie la fraţii lor în credinţă şi de a găsi vină con
ducătorilor lor spirituali şi astfel, „evreii care vorbeau greceşte cârteau 
împotriva evreilor”. – Faptele apostolilor, p. 87-88

Oricât de mare ar fi pretenţia unui om în ceea ce priveşte cunoştinţele 
şi înţelepciunea pe care le are, dacă nu primeşte învăţătura de la Duhul 
Sfânt, el este peste măsură de ignorant în cele spirituale. El trebuie să-şi 
dea seama de pericolul în care se află şi de lipsa lui de eficienţă şi să se 
lege cu totul de Singurul care poate să păstreze sufletele care au fost încre
dinţate grijii Sale şi să le umple cu Duhul Său şi cu o dragoste neegoistă 
unul pentru celălalt, făcându-le în stare să dea mărturie că Dumnezeu L-a 
trimis pe Fiul Său în lume ca să-i salveze pe păcătoşi. Cei care sunt cu ade
vărat convertiţi se vor strânge laolaltă în unitate creştină. Nu trebuie să 
fie nicio dezbinare în biserica lui Dumnezeu, nicio autoritate neînţeleap
tă exercitată asupra acelora care acceptă adevărul. Blândeţea lui Hristos 
trebuie să se vadă în tot ce este spus sau făcut. – Mărturii, vol. 9, p. 146

 Miercuri, 26 iulie Isus, predicatorul păcii 

Pacea despre care a vorbit marele Învăţător este mai cuprinzătoare şi mai 
bogată decât ne-am putea imagina noi vreodată. Hristos este gata să facă 
lucruri mari pentru noi, să restaureze natura noastră, făcându-ne părtaşi 
naturii dumnezeieşti. El aşteaptă să lege inimile noastre de inima Sa plină 
de o iubire infinită, ca să putem fi împăcaţi cu Dumnezeu pe deplin; dar 
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este privilegiul nostru să înţelegem că Dumnezeu ne iubeşte aşa cum Îl 
iubeşte pe Fiul Său. Când credem în Hristos, pacea lui Hristos este a noas
tră. Împăcarea care ne-a fost asigurată prin ispăşirea făcută de Hristos 
este fundamentul păcii, dar sentimentele de tristeţe nu sunt un semn 
că făgăduinţele lui Dumnezeu nu au efect. Voi vă uitaţi la simţămintele 
voastre şi, pentru că nu este totul strălucitor, strângeţi în jurul sufletului 
tot mai strâns haina greutăţilor. Voi priviţi înăuntrul vostru şi vă gândiţi 
că Dumnezeu v-a uitat. Trebuie să priviţi la Isus. Hristos a spus: „În Mine 
veţi avea pace”. Când intrăm în comuniune cu Mântuitorul, intrăm într-o 
zonă de pace. – Lift Him Up, p. 332 

Hristos este „Domnul păcii” (Isaia 9:6), iar misiunea Lui este aceea 
de a instaura iarăşi, pe pământ şi în cer, pacea pe care a tulburat-o păca
tul. „Deci, fiindcă suntem socotiţi neprihăniţi prin credinţă, avem pace  
cu Dumnezeu prin Domnul nostru Isus Hristos” (Romani 5:1). Oricine 
consimte să renunţe la păcat şi îşi deschide inima în faţa iubirii lui  
Hristos devine părtaş la pacea cerească.

Acesta este singurul fundament al păcii. Harul Domnului Hristos pri
mit în inimă risipeşte spiritul vrăjmăşiei; el cucereşte întotdeauna sufle
tul şi îl umple cu iubire. Cel care s-a împăcat cu Dumnezeu şi cu semenii 
nu poate fi nefericit. În inima lui nu va exista niciodată invidie, iar bănu
ielile rele nu îşi vor găsi locul. În inimile împovărate şi istovite de lupta 
pentru existenţă, duhul păcii se va aşterne ca roua.

Urmaşii Domnului Hristos sunt trimişi în lume cu o solie a păcii. Orice 
credincios care le împărtăşeşte altora iubirea lui Hristos, prin influenţa 
liniştită şi naturală a vieţii sale sfinte, este un împăciuitor. De asemenea, 
împăciuitor este oricine conduce pe altcineva, prin cuvinte sau fapte, să 
renunţe la păcat şi să-şi consacre inima lui Dumnezeu. – Cugetări de pe 
Muntele Fericirilor, p. 27-28

 Joi, 27 iulie Biserica, un templu sfânt 

Templul iudaic a fost construit din pietre tăiate şi cioplite în carierele 
din munţi; şi fiecare piatră a fost pregătită special pentru a-şi ocupa lo
cul ei în templu, cioplită, lustruită şi verificată înainte de a fi adusă la 
Ierusalim. Şi, când toate au fost aduse pe teren, construcţia s-a ridi
cat fără sunet de daltă sau de ciocan. Această clădire reprezintă templul  
spiritual al lui Dumnezeu, care este alcătuit din materiale adunate din fie
care neam, limbă şi popor, din toate clasele sociale, de sus şi de jos, bogaţi 
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şi săraci, învăţaţi şi neînvăţaţi. Acestea nu sunt nişte materiale moarte, 
care să fie ajustate cu ciocanul şi cu dalta. Ele sunt pietre vii, scoase din 
cariera lumii cu ajutorul adevărului, şi marele Maestru Constructor, 
Domnul templului, le ciopleşte acum şi le şlefuieşte potrivindu-le pentru 
a-şi ocupa locul lor în templul spiritual. Atunci când va fi încheiat, acest 
templu va fi desăvârşit în toate părţile lui, atrăgând admiraţia îngerilor 
şi a oamenilor, deoarece Constructorul şi Făcătorul lui este Dumnezeu. – 
Mărturii, vol. 9, p. 180

Pe temelia pusă chiar de Hristos, apostolii au clădit biserica lui 
Dumnezeu. În Scripturi, expresia „ridicarea unui templu” este în mod 
frecvent folosită pentru a ilustra zidirea bisericii. Zaharia se referă la 
Hristos, ca fiind Odrasla care avea să clădească Templul Domnului. El 
vorbeşte despre neamuri, ca ajutând la această lucrare: „Cei ce sunt de
parte vor veni şi vor lucra la Templul Domnului”; şi Isaia declară: „Străinii 
îţi vor zidi zidurile” (Zaharia 6:12,15; Isaia 60:10).

Scriind despre clădirea acestui templu, Petru spune: „Apropiaţi-vă 
de El, Piatra Vie lepădată de oameni, dar aleasă şi scumpă înaintea lui 
Dumnezeu. Şi voi, ca nişte pietre vii, sunteţi zidiţi ca să fiţi o casă duhov
nicească, o preoţie sfântă, şi să aduceţi jertfe duhovniceşti, plăcute lui 
Dumnezeu, prin Isus Hristos” (1 Petru 2:4,5). – Faptele apostolilor, p. 595 

Apostolii au lucrat în cariera lumii iudeilor şi neamurilor, scoţând pie
tre pentru a le pune la temelie. În epistola sa către credincioşii din Efes, 
Pavel spunea: „Aşadar, voi nu mai sunteţi nici străini, nici oaspeţi ai casei, 
ci sunteţi împreună-cetăţeni cu sfinţii, oameni din casa lui Dumnezeu, fi
ind zidiţi pe temelia apostolilor şi prorocilor, piatra din capul unghiului 
fiind Isus Hristos. În El, toată clădirea, bine închegată, creşte ca să fie un 
templu sfânt în Domnul. Şi, prin El, şi voi sunteţi zidiţi împreună ca să fiţi 
un locaş al lui Dumnezeu, prin Duhul” (Efeseni 2:19-22).

Şi corintenilor el le scria: „După harul lui Dumnezeu care mi-a fost 
dat, eu, ca un meşter-zidar înţelept, am pus temelia, şi un altul clădeşte 
deasupra. Dar fiecare să ia bine seama cum clădeşte deasupra. Căci ni
meni nu poate pune o altă temelie decât cea care a fost pusă, şi care este 
Isus Hristos. Iar dacă clădeşte cineva pe această temelie aur, argint, pie
tre scumpe, lemn, fân, trestie, lucrarea fiecăruia va fi dată pe faţă – ziua 
Domnului o va face cunoscută, căci se va descoperi în foc. Şi focul va 
dovedi cum este lucrarea fiecăruia” (1 Corinteni 3:10-13). – Faptele apos-
tolilor, p. 596. 
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Studiul

6
29 iulie – 4 august

Taina Evangheliei

Sabat după-amiază, 29 iulie 

Isus voia foarte mult să dezvăluie tainele adânci ale adevărului, care fu
seseră ascunse timp de veacuri, şi anume ca neamurile să fie împreună-
moştenitoare cu iudeii şi să ia parte „la aceeaşi făgăduinţă în Hristos, 
prin Evanghelie” (Efeseni 3:6). Ucenicii înţelegeau greu acest adevăr şi 
Învăţătorul divin le-a dat învăţătură peste învăţătură. Răsplătind cre
dinţa sutaşului din Capernaum şi predicându-le locuitorilor din Sihar 
Evanghelia, El dăduse şi mai înainte dovadă că nu împărtăşeşte intoleran
ţa iudeilor. Dar samaritenii aveau oarecare cunoştinţă despre Dumnezeu, 
iar sutaşul îi făcuse bine lui Israel. Acum Isus i-a pus pe ucenici în legă
tură cu o păgână, pe care o socoteau ca neavând vreun motiv în plus faţă 
de alţii din neamul ei să aştepte un bine de la El. Domnul voia să dea o 
pildă de felul cum trebuie să fie tratate asemenea persoane. Ucenicii se 
gândeau că El împărţise prea uşor darurile harului Său. El voia să le arate 
că iubirea Sa nu trebuie să fie mărginită la o anumită rasă sau naţiune. …

Faptul acesta [vindecarea fiicei femeii siro-cananeence] a deschis 
mai bine mintea ucenicilor pentru lucrarea pe care urmau s-o facă între 
neamuri. Ei au văzut un foarte mare câmp de lucru în afara Iudeei. Au 
văzut fiinţe apăsate de întristări necunoscute celor care erau mai favori
zaţi. Între aceia pe care fuseseră învăţaţi să îi dispreţuiască, erau suflete 
care doreau ajutor de la puternicul Vindecător, flămânzind după lumina 
adevărului, care le fusese dată iudeilor cu atâta îmbelşugare. – Hristos, 
Lumina lumii, p. 402

Slujitorii lui Dumnezeu nu primesc nici onoare, nici recunoaştere 
din partea lumii. Ştefan a fost ucis cu pietre pentru că L-a predicat pe 
Hristos cel răstignit. Pavel a fost închis, bătut, lovit cu pietre şi, în ce
le din urmă, condamnat la moarte deoarece a fost un sol credincios al 
lui Dumnezeu pentru neamuri. Apostolul Ioan a fost exilat pe insula 
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Patmos „din pricina Cuvântului lui Dumnezeu şi din pricina mărturiei 
lui Isus Hristos” (Apocalipsa 1:9). Pentru lume, aceste exemple ale sta
torniciei manifestate prin puterea divină sunt o mărturie a credincioşiei 
făgăduinţelor lui Dumnezeu, a prezenţei Sale continue şi a harului Său 
susţinător. …

… Dar eroii credinţei sunt beneficiarii unei moşteniri de o valoare 
mai mare decât orice bogăţie pământească, o moştenire care va împlini 
dorinţele arzătoare ale sufletului lor. Poate că lumea nu-i cunoaşte şi nici 
nu vrea să-i recunoască, dar ei sunt înscrişi în raportul cărţilor cereşti ca 
fiind cetăţeni ai cerului şi vor avea parte de măreţia şi de slava veşnică. 

Cea mai mare lucrare, cel mai nobil efort în care se pot angaja oamenii 
este acela de a-i îndruma pe cei păcătoşi spre Mielul lui Dumnezeu. – 
Slujitorii Evangheliei, p. 18

 Duminică, 30 iulie Pavel, apostolul întemnițat 

„Dragostea lui Hristos”, spunea Pavel, „ne constrânge” (trad. KJV). Ea 
a fost principiul determinant al conduitei sale, ea a fost puterea care l-a 
motivat. Dacă vreodată zelul său pe calea datoriei şovăia pentru o clipă, o 
singură privire către cruce şi către uimitoarea dragoste a lui Hristos, re
velată în sacrificiul Său fără egal, era suficientă pentru a-l face să-şi încin
gă din nou coapsele minţii şi să meargă mai departe pe calea tăgăduirii de 
sine. În eforturile făcute pentru fraţii lui, el s-a bazat mult pe prezentarea 
iubirii infinite, manifestate prin minunata îndurare a lui Hristos, cu toată 
puterea ei constrângătoare, care subjugă. – Mărturii, vol. 4, p. 457

Nu este voia lui Dumnezeu ca poporul Său să fie doborât de grijile vie
ţii. Domnul nu ne amăgeşte. El nu ne spune: „Nu vă temeţi, căci pe calea 
vieţii voastre nu sunt primejdii”. El ştie că sunt încercări şi pericole şi Se 
poartă cu noi într-o manieră sinceră şi deschisă. El nu plănuieşte să-i 
scoată acum pe copiii Săi din lumea păcatului şi a răului, ci îi îndrumă 
spre un loc sigur de scăpare. Rugăciunea Domnului pentru ucenicii Săi 
era: „Nu Te rog să-i iei din lume, ci să-i păzeşti de cel rău”. „În lume”, spu
nea Mântuitorul, „veţi avea necazuri, dar îndrăzniţi, Eu am biruit lumea” 
(Ioan 17:15; 16:33).

În Predica de pe Munte, Domnul Hristos i-a învăţat pe ucenicii Săi 
lecţii preţioase cu privire la încrederea în Dumnezeu. Aceste lecţii au fost 
destinate să-i încurajeze pe copiii lui Dumnezeu de-a lungul tuturor veacu
rilor şi au ajuns până la noi, astăzi, pline de învăţătură şi de mângâiere. …
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Dumnezeu doreşte ca toţi fiii şi fiicele Sale să fie fericiţi, plini de pace 
şi ascultători. Domnul spune: „Vă las pacea Mea, vă dau pacea Mea. Nu 
v-o dau cum o dă lumea. Să nu vi se tulbure inima, nici să nu se înspăi
mânte”, şi „V-am spus aceste lucruri pentru ca bucuria Mea să rămână 
în voi şi bucuria voastră să fie deplină” (Ioan 14:27; 15:11). – Calea către 
Hristos, p. 122-123

Dumnezeu nu-i conduce niciodată pe copiii Săi altfel de cum ar alege 
chiar ei să fie conduşi, dacă ar vedea de la început sfârşitul şi dacă ar 
înţelege slava lucrării pe care o îndeplinesc ca împreună-lucrători cu El. 
Nici Enoh, care a fost înălţat la cer, nici Ilie, care a fost ridicat într-un car 
de foc, n-au fost mai mari sau mai onoraţi decât Ioan Botezătorul, care 
a murit singur în închisoare. „Căci, cu privire la Hristos, vouă vi s-a dat 
harul nu numai să credeţi în El, ci să şi pătimiţi pentru El” (Filipeni 1:29). 
Şi, dintre toate darurile pe care Cerul le poate revărsa asupra oamenilor, 
împărtăşirea cu suferinţele lui Hristos înseamnă încrederea cea mai ma
re şi este onoarea cea mai înaltă. – Hristos, Lumina lumii, p. 224

 Luni, 31 iulie Taina demult ascunsă a Evangheliei 

Dumnezeu nu intenţiona să aibă un singur popor, în mod exclusiv pe 
Israel. Solii trimişi de Domnul Hristos trebuiau să vestească Evanghelia 
harului Său tuturor naţiunilor, limbilor şi popoarelor. Noi trebuie să le 
facem cunoscut tuturor oamenilor că marele Apărător îi primeşte pe toţi. 
Biserica iudaică a fost chemată să fie reprezentanta lui Dumnezeu într-o 
lume apostată şi, pentru a-şi împlini misiunea, poporul iudeu ar fi trebuit 
să-şi menţină existenţa ca o naţiune deosebită de toate naţiunile idolatre 
de pe pământ. Ar fi trebuit să se menţină în lume, păstrându-şi caracterul 
deosebit şi sfânt … să reprezinte mila, bunătatea, compasiunea şi iubirea 
lui Dumnezeu. Astfel, în desăvârşirea caracterului lor, puteau să stea mai 
presus de orice naţiune, căci Dumnezeu dorea să-Şi manifeste bogatele 
Lui binecuvântări printr-un popor curat şi ascultător. 

În acest fel, principiile Legii care guvernează Împărăţia Sa ar fi fost 
înălţate în toată lumea. În măsura în care ar fi răspuns milei, luminii şi 
harului dat, ei ar fi devenit în mod sigur lumina lumii. Ei ar fi trebuit să 
îndrepte mereu atenţia la Dumnezeu, ca la un Conducător suprem, înţe
lept şi desăvârşit şi, pe întregul pământ, I s-ar fi adus slavă lui Dumnezeu. 
Domnul este Dumnezeul nostru şi are acelaşi plan cu privire la poporul 
Său loial şi credincios de astăzi. – Fii şi fiice ale lui Dumnezeu, p. 44 (7 feb.)
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În viaţa Domnului Hristos nu găsim niciun exemplu pentru acest bi
gotism al neprihănirii personale. Caracterul Său a fost plăcut şi generos. 
… În fiecare denominaţiune religioasă şi aproape în fiecare biserică se pot 
găsi oameni capricioşi, care L-ar fi acuzat pentru bunătatea Sa care nu 
era stăvilită de barierele sociale. Ei L-ar fi considerat vinovat pentru că a 
mâncat cu vameşii şi cu păcătoşii… 

Cei cărora Dumnezeu le-a încredinţat adevărul Său trebuie să aibă 
acelaşi spirit binevoitor pe care l-a manifestat Domnul Hristos. Ei trebu
ie să adopte aceleaşi planuri vaste de acţiune. Să aibă o atitudine plină de 
bunătate şi de generozitate faţă de cei săraci şi să fie conştienţi într-o mă
sură deosebită de faptul că ei sunt ispravnici ai lui Dumnezeu. Ei trebuie 
să considere că nimic din ce au – bunuri materiale, capacităţi intelectuale 
şi putere spirituală – nu le aparţine, ci doar le-a fost încredinţat în ve
derea progresului lucrării lui Hristos pe pământ. Asemenea Domnului 
Hristos, să nu evite societatea semenilor lor, ci să o caute cu scopul de 
a le oferi şi altora binecuvântările cereşti pe care ei le-au primit de la 
Dumnezeu. – Slujitorii Evangheliei, p. 334-335

 Marți, 1 august Biserica transmite înțelepciunea divină 

Pavel era extrem de preocupat ca umilinţa lui Hristos să se vadă şi să fie 
înţeleasă. El era convins că, dacă oamenii ar putea fi conduşi să medi
teze la uimitoarea jertfă adusă de Maiestatea cerului, egoismul ar fi iz
gonit din inimile lor. Apostolul zăboveşte asupra fiecărui punct, pentru 
ca noi să putem înţelege într-o oarecare măsură minunata bunăvoinţă 
a Mântuitorului, manifestată în favoarea păcătoşilor. El canalizează 
minţile mai întâi către poziţia pe care Hristos a ocupat-o în cer, în sânul 
Tatălui Său; după aceea, Îl arată lăsându-Şi deoparte slava, supunându-
Se de bunăvoie condiţiilor umilitoare din viaţa omului, asumându-Şi 
responsabilităţile de rob şi devenind ascultător până la moarte, şi încă 
cea mai ruşinoasă şi mai revoltătoare, cu agonia cea mai lungă – moartea 
pe cruce. Putem contempla noi această minunată manifestare a iubirii lui 
Dumnezeu fără recunoştinţă şi iubire şi fără simţământul adânc al fap
tului că nu suntem ai noştri? Un asemenea stăpân nu ar trebui slujit din 
motive egoiste şi nici murmurând. – Divina vindecare, p. 501 

Cunoştinţa despre Dumnezeu, aşa cum ne este descoperită în Hristos, 
este cunoştinţa pe care trebuie să o aibă toţi cei care sunt mântuiţi. 
Este acea cunoştinţă care realizează transformarea caracterului. Odată 
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primită, ea va re-crea sufletul după chipul lui Dumnezeu. Va da întregii 
fiinţe o putere spirituală divină. …

„Iată de ce îmi plec genunchii înaintea Tatălui Dom nului nostru Isus 
Hristos”, spune Pavel, „din care îşi trage numele orice familie, în ceruri 
şi pe pământ, şi-L rog ca, potrivit cu bogăţia slavei Sale, să vă facă să vă 
întăriţi în putere, prin Duhul Lui, în omul dinăuntru, aşa încât Hristos 
să locuiască în inimile voastre prin credinţă; pentru ca, având rădăcina 
şi temelia puse în dragoste, să puteţi pricepe împreună cu toţi sfinţii care 
sunt lărgimea, lungimea, adâncimea şi înălţimea şi să cunoaşteţi dragos
tea lui Hristos, care întrece orice cunoştinţă, ca să ajungeţi plini de toată 
plinătatea lui Dumnezeu” (Efeseni 3:14-19). – Mărturii, vol. 8, p. 289

Oricine afirmă că este un urmaş al lui Hristos trebuie să-i preţuiască 
pe ceilalţi mai presus de el însuşi. Strângeţi-vă laolaltă, strângeţi-vă lao
laltă! În unitate există putere şi biruinţă, dar în dezbinare şi în învrăjbire 
există slăbiciune şi înfrângere. Aceste cuvinte mi-au fost spuse din ceruri. 
Vi le spun ca trimis al lui Dumnezeu. 

Fiecare să caute să răspundă la rugăciunea lui Hristos: „… ca toţi să fie 
una, cum Tu, Tată, eşti în Mine şi Eu, în Tine.” O, ce unitate! Şi Hristos 
a continuat: „Prin aceasta vor cunoaşte toţi că sunteţi ucenicii Mei: dacă 
veţi avea dragoste unii pentru alţii”. – Mărturii, vol. 5, p. 488

 Miercuri, 2 august Hristos locuiește în inima ta 

Viaţa apostolului Pavel a fost caracterizată de o activitate intensă şi de o 
mare diversitate. El a călătorit din oraş în oraş şi din sat în sat, vestind 
crucea lui Hristos, câştigând suflete pentru Evanghelie şi întemeind bi
serici. Aceste biserici au beneficiat de o grijă continuă din partea lui, iar 
apostolul Pavel le-a scris multe epistole cu învăţături. Uneori a lucrat, 
practicându-şi meseria pentru a-şi câştiga pâinea zilnică. Dar, în ciuda 
faptului că a trăit o viaţă foarte activă, nu a pierdut niciodată din vedere 
marele său scop – să înainteze fără şovăire spre ţinta înaltei sale chemări. 

Apostolul Pavel ducea cu el pretutindeni atmosfera cerului. Toţi cei 
care erau asociaţi cu el simţeau influenţa unităţii lui cu Domnul Hristos. 
Faptul că propria viaţă exemplifica adevărul pe care îl proclama conferea 
o putere convingătoare lucrării sale de predicare. În aceasta constă pu
terea adevărului. Influenţa naturală şi neconştientizată a unei vieţi sfin
te constituie cea mai convingătoare predică în favoarea creştinismului. 
Argumentele, chiar şi atunci când sunt incontestabile, pot provoca doar 
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opoziţie, dar un exemplu evlavios are o putere întru totul irezistibilă. – 
Slujitorii Evangheliei, p. 58-59 

Locuirea lui Hristos în suflet dă putere spirituală şi ne face să fim nişte 
canale de lumină. Cu cât avem mai multă lumină, cu atât le putem oferi 
şi celor din jur. Cu cât suntem mai aproape de Isus, cu atât mai clară va 
fi înţelegerea pe care o avem despre farmecul Lui. Când privim la El, în 
curăţia Lui, discernem mai uşor defectele noastre de caracter. Tânjim du
pă El, după desăvârşirea Lui care străluceşte în perfecţiunea caracterului 
Său ceresc şi, privind, suntem schimbaţi după chipul Său. …

Inimile noastre trebuie să fie pline de toată plinătatea lui Dumnezeu. 
… Să luăm cheia credinţei să deschidem cu ea depozitul binecuvântărilor 
bogate ale lui Dumnezeu. Avem de luat de acolo o plinătate infinită şi 
avem cuvântul Domnului nostru divin: „Facă-ţi-se după credinţa ta”. – 
Lift Him Up, p. 266 

În străduinţa de a înţelege dragostea şi puterea Tatălui ceresc, poţi să 
cercetezi Scripturile în mod sincer şi stăruitor pentru a le înţelege, poţi 
să faci apel la toată puterea şi capacitatea pe care Dumnezeu ţi le-a dat, 
şi totuşi, dincolo de acestea, rămâne o infinitate. … Nici veşnicia nu va 
putea să o descopere pe deplin. Dar, studiind Biblia şi meditând la viaţa 
lui Hristos şi la planul de mântuire, aceste teme măreţe se vor deschide 
tot mai mult înţelegerii noastre. Şi vom înţelege şi binecuvântarea pe ca
re o dorea Pavel pentru biserica din Efes când s-a rugat ca „Dumnezeul 
Domnului nostru Isus Hristos, Tatăl slavei, să vă dea un duh de înţelep
ciune şi de descoperire în cunoaşterea Lui şi să vă lumineze ochii inimii, 
ca să pricepeţi care este nădejdea chemării Lui, care este bogăţia slavei 
moştenirii Lui în sfinţi şi care este faţă de noi, credincioşii, nemărgini
ta mărime a puterii Sale, după lucrarea puterii tăriei Lui”. – Mărturii, 
vol. 5, p. 740

 Joi, 3 august Slava în biserică și în Hristos

Noi am fost chemaţi să-L cunoaştem pe Hristos şi aceasta este o cunoaşte-
re a slavei şi a virtuţii. Este o cunoaştere a perfecţiunii caracterului divin, 
manifestat în Isus Hristos pentru noi, care ne deschide calea comuni
unii cu Dumnezeu. Foarte puţin poate mintea omenească să înţeleagă  
lărgimea şi adâncimea şi înălţimea culmilor spirituale care pot fi atinse 
de cei care devin părtaşi naturii divine. …
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Trăim zile de mari pericole. Numai Domnul Hristos ne poate ajuta şi 
ne poate da biruinţa. Hristos trebuie să fie totul în toate pentru noi, El 
trebuie să locuiască în inima noastră, viaţa Sa trebuie să circule prin noi 
aşa cum circulă sângele prin vene. Spiritul Său trebuie să fie o putere dă
tătoare de viaţă care ne va face să avem şi asupra altora o influenţă bună, 
pentru a deveni sfinţi şi asemenea lui Hristos. – Our High Calling, p. 60 

Mulţi consideră că este imposibil să scape de puterea păcatului, dar 
făgăduinţa este că noi putem fi umpluţi cu toată plinătatea lui Dumnezeu. 
Noi ne punem ţinte prea joase. Adevărata ţintă este mult mai sus. Mintea 
noastră trebuie să fie mai cuprinzătoare ca să putem înţelege semnificaţia 
a tot ce are pregătit Dumnezeu pentru noi. Noi trebuie să reflectăm cele 
mai înalte atribute ale caracterului lui Dumnezeu. Trebuie să fim recu
noscători că nu suntem lăsaţi să ne purtăm singuri de grijă. …

Este privilegiul copiilor lui Dumnezeu să fie plini de toată plinătatea 
lui Dumnezeu. „Iar a Celui ce, prin puterea care lucrează în noi, poate să 
facă nespus mai mult decât cerem sau gândim noi, a Lui să fie slava în 
biserică şi în Hristos Isus, din neam în neam, în vecii vecilor” (Efeseni 
3:20,21). – That I May Know Him, p. 302 

În toate trebuie să arătăm bucuria Domnului. …
David declară: „Iubesc pe Domnul, căci El aude glasul meu, cererile 

mele. Da, El Şi-a plecat urechea spre mine, de aceea-L voi chema în toate 
zilele mele” (Psalmii 116:1,2). Bunătatea pe care o arată Dumnezeu prin 
faptul că ascultă şi răspunde la rugăciunile noastre ne plasează sub da
toria serioasă de a ne exprima recunoştinţa pentru favorurile revărsate 
asupra noastră. Ar trebui să Îl lăudăm pe Dumnezeu mult mai mult decât 
o facem. Binecuvântările primite ca răspuns la rugăciune ar trebui recu
noscute imediat. …

Lasă ca pacea lui Dumnezeu să domnească în sufletul tău! Atunci vei 
avea putere să înduri toate suferinţele şi te vei bucura că ai har să rabzi. 
Laudă pe Domnul, vorbeşte despre bunătatea Sa, spune despre puterea 
Lui! Îndulceşte atmosfera care înconjoară sufletul tău! … Laudă-L cu ini
ma, cu sufletul şi cu vocea pe Cel care reprezintă sănătatea înfăţişării tale, 
Mântuitorul şi Dumnezeul tău! – Harul uimitor al lui Dumnezeu, p. 325 
(13 nov.)
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Studiul

7
5 – 11 august

Trupul unitar al lui Hristos

Sabat după-amiază, 5 august

Membrii bisericii lui Dumnezeu de pe acest pământ sunt la fel ca elemen
tele componente ale unei maşini – toţi sunt legaţi unul de altul şi toţi în 
strânsă relaţie şi dependenţi de un centru, care este foarte important. 
Trebuie să existe unitate în diversitate. Niciunul dintre membrii angajaţi 
în lucrarea Domnului nu poate lucra cu succes în mod independent, 
detaşat de ceilalţi. Toţi trebuie să-şi folosească darurile şi capacităţile 
în serviciul Său, astfel ca fiecare să poată contribui la perfecţionarea 
întregului. Fiecare trebuie să lucreze sub conducerea şi aprobarea  
lui Dumnezeu.

Prin minunata unire a divinităţii cu omenescul în Hristos, suntem 
asiguraţi că putem fi chiar aici, în această lume, părtaşi naturii dum-
nezeieşti. Hristos S-a angajat să conlucreze cu aceia cărora El le-a în-
credinţat talente. El S-a angajat să ne înveţe ca să devenim împreună-
lucrători cu El şi ne va ajuta să urmăm exemplul Său, făcând ce este  
bine şi refuzând să facem rău. Noi trebuie să fim canale consacrate prin 
care dragostea lui Hristos să se reverse asupra acelora care au nevoie de 
ajutor. – Our High Calling, p. 182 

Domnul are nevoie de tot felul de lucrători capabili. „El a dat pe unii 
apostoli, pe alţii proroci, pe alţii, evanghelişti, pe alţii, păstori şi învăţă-
tori, pentru desăvârşirea sfinţilor, în vederea lucrării de slujire, pentru  
zidirea templului lui Hristos, până vom ajunge toţi la unirea credinţei 
şi a cunoştinţei Fiului lui Dumnezeu, la starea de om mare, la înălţimea 
staturii plinătăţii lui Hristos” (Efeseni 4:11-13). Fiecare lucrător din fie
care ramură a lucrării lui Dumnezeu trebuie să aibă o inimă sfinţită prin 
adevăr ca să fie în stare să vadă nu numai partea de lucrare încredinţată 
lui, ci şi relaţia acesteia cu întregul. Când lucrătorii sunt consacraţi lui 
Dumnezeu, ei vor fi pentru fraţii lor, care lucrează supuşi Maestrului 
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divin nevăzut, o descoperire a iubirii lui Dumnezeu. „Noi suntem împre
ună-lucrători cu Dumnezeu” (1 Corinteni 3:9).

Toţi suntem parte a marii ţesături a omenirii, fire puse împreună po
trivit cu modelul ţesăturii, pentru ca aceasta să fie un tot frumos. Lasă-te 
ca un fir în mâna ţesătorului divin, pentru a aduce la îndeplinire planul 
Său. – That I May Know Him, p. 323

Planta nu germinează, nu creşte şi nici nu aduce roade în folosul pro
priu. …

Vorbeşte… despre Domnul Hristos şi despre bunătatea Sa! Înde pli-
neşte fiecare îndatorire care se iveşte! Poartă în inima ta povara salvă rii 
de suflete şi caută prin orice mijloace care îţi stau în putere să-i mântu-
ieşti pe cei pierduţi! Pe măsură ce vei primi spiritul lui Hristos – spiritul 
iubirii neegoiste şi al slujirii pentru binele altora – vei creşte şi vei fi ro
ditor. Roadele Duhului se vor dezvolta în caracterul tău. Credinţa ta se va 
mări, convingerile tale vor deveni tot mai profunde, iubirea ta va fi făcu
tă desăvârşită. Vei reflecta din ce în ce mai mult asemănarea cu Hristos  
în tot ce este curat, nobil şi vrednic de iubit. – Parabolele Domnului 
Hristos, p. 67

 Duminică, 6 august Unitatea Duhului 

Pavel le cere efesenilor să păstreze unitatea şi dragostea: „Vă sfătuiesc 
dar eu, cel întemniţat pentru Domnul, să vă purtaţi într-un chip vrednic 
de chemarea pe care aţi primit-o, cu toată smerenia şi blândeţea, cu înde
lungă răbdare; îngăduiţi-vă unii pe alţii în dragoste şi căutaţi să păstraţi 
unirea Duhului prin legătura păcii”. …

Prin blândeţe şi prin bunătate, prin răbdare şi prin dragoste, ei tre
buiau să exemplifice caracterul lui Hristos şi binecuvântările mântuirii 
Lui. Există un singur trup, un singur Duh, un singur Domn şi o singură 
credinţă. Ca mădulare ale trupului lui Hristos, toţi credincioşii sunt ani
maţi de acelaşi spirit şi de aceeaşi speranţă. Divizările din biserică aduc 
dezonoare asupra religiei lui Hristos înaintea lumii şi le dau duşmanilor 
adevărului ocazia de a-şi justifica purtarea. Învăţăturile lui Pavel nu au 
fost scrise doar pentru biserica din timpul său. Dumnezeu a plănuit ca ele 
să ajungă până la noi. Ce facem noi pentru a păstra unitatea în legăturile 
păcii? – Mărturii, vol. 5, p. 239
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O unire a credincioşilor cu Hristos va avea ca urmare şi o unire unul 
cu altul, mai trainică decât oricare alta pe pământ. Suntem una în Hristos 
aşa cum Hristos este una cu Tatăl. Numai printr-o unire personală cu 
Hristos, prin părtăşie cu El zi de zi şi ceas de ceas putem să aducem roa
dele Duhului Sfânt. …

Viţa are multe mlădiţe, dar, deşi sunt diferite una de alta, nu se ceartă. 
Există unitate în diversitate. Toate mlădiţele îşi trag seva dintr-o singu
ră sursă. Aceasta este o ilustrare a unităţii care trebuie să existe între 
urmaşii lui Hristos. În diferitele ramuri ale lucrării pe care o fac, toţi au 
acelaşi Cap, acelaşi Conducător. Prin ei lucrează acelaşi Duh, în diferite 
moduri. Deşi darurile sunt diferite, există o acţiune armonioasă. – Harul 
uimitor al lui Dumnezeu, p. 211 (22 iul.)

Mulţi dintre cei care susţin că-L iubesc pe Mântuitorul neglijează să-i 
iubească pe cei care sunt uniţi cu ei în comunitatea creştină. …

Nu împotrivirea lumii constituie pericolul nostru cel mai mare, ci răul 
nutrit în inimile celor care pretind că sunt credincioşi constituie cel mai 
teribil dezastru pentru noi şi cel mai mare obstacol în calea progresului 
lucrării lui Dumnezeu. Nu există o cale mai sigură de a ne slăbi spiritua
litatea decât aceea de a fi invidioşi şi suspicioşi unul faţă de altul, plini de 
critici şi de bănuială. …

Armonia şi unitatea care există între oameni de diferite temperamen
te reprezintă cea mai puternică mărturie care poate fi dată că Dumnezeu 
L-a trimis pe Fiul Său în lume ca să-i mântuiască pe păcătoşi. Este privi
legiul nostru să dăm această mărturie. Dar, pentru a face aceasta, trebuie 
să ne aşezăm sub comanda lui Hristos. – Mărturii, vol. 8, p. 242

 Luni, 7 august Împreună ca unul singur în Singurul

Dumnezeu conduce un popor afară din lume, aşezându-l pe platforma 
înaltă a adevărului veşnic: poruncile lui Dumnezeu şi credinţa lui Isus. El 
îi va disciplina şi îi va educa pe cei ce fac parte din poporul Său. Ei nu vor 
fi în dezacord, unul crezând ceva, iar altul având o credinţă şi concepţii 
total opuse, aşa încât fiecare să lucreze independent de ceilalţi. Prin di
versitatea darurilor şi a responsabilităţilor pe care Dumnezeu le-a rându
it în biserică, ei vor ajunge cu toţii la unitatea credinţei. …

Deşi fiecare dintre noi are o lucrare şi o responsabilitate personală 
înaintea lui Dumnezeu, nimeni nu trebuie să-şi urmeze propria judeca
tă în mod independent, fără a ţine cont de simţămintele şi de părerile 
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fraţilor lui, deoarece un asemenea comportament ar duce la dezordine 
în biserică. … Dacă inima se lasă învăţată, nu va exista nicio dezbinare 
printre noi. – Mărturii pentru pastori şi slujitorii Evangheliei, p. 29-30

Unitatea în diversitate este planul lui Dumnezeu. Printre urmaşii 
lui Hristos trebuie ca diversele elemente să se amestece frumos, să se 
adapteze unul la celălalt şi fiecare să-şi facă lucrarea sa specifică pentru 
Dumnezeu. Fiecare individ are locul său în completarea unui plan mare, 
care poartă amprenta chipului lui Hristos. Unul este potrivit să facă o 
anume lucrare, altul are o alta pentru care este potrivit, iar altul are un 
domeniu diferit, dar fiecare trebuie să lucreze în armonie cu ceilalţi, com
pletându-se unul pe altul. Duhul lui Dumnezeu, lucrând în şi prin ele
mente diverse va aduce armonie în acţiune. Trebuie să fie un singur spirit 
dominant, Spiritul Aceluia care este infinit în înţelepciune şi în care toate 
elementele diferite se întâlnesc într-o unitate frumoasă, fără seamăn. – 
Our High Calling, p. 169 

Mesajul primului înger din Apocalipsa 14, care anunţa ceasul jude
căţii lui Dumnezeu şi îi chema pe oameni să se teamă de El şi să I se 
închine, a avut scopul de a-i separa de influenţele decăzute ale lumii pe 
cei care declarau că sunt copiii lui Dumnezeu şi de a-i face să-şi vadă 
adevărata stare de apostazie şi caracterele lumeşti. Prin acest mesaj, 
Dumnezeu a trimis bisericii un avertisment care, dacă ar fi fost luat în 
seamă, ar fi îndreptat relele care o ţineau departe de El. Dacă oamenii ar 
fi primit mesajul ceresc, umilindu-şi inimile înaintea Domnului şi cău
tând cu sinceritate să se pregătească pentru a sta în prezenţa Sa, Duhul 
şi puterea lui Dumnezeu s-ar fi manifestat în mijlocul lor. Biserica ar fi 
ajuns din nou la acea stare binecuvântată de unire, credinţă şi iubire care 
exista în zilele apostolice, când credincioşii erau „o inimă şi un suflet”  
(Faptele 4:32).

Dacă pretinsul popor al lui Dumnezeu ar accepta lumina care stră
luceşte din Cuvântul Său, ar ajunge la acea unitate pentru care S-a ru
gat Hristos şi pe care apostolul a descris-o ca fiind „unirea Duhului prin 
legătura păcii”. „Este”, spune el, „un singur trup, un singur Duh, după 
cum şi voi aţi fost chemaţi la o singură nădejde a chemării voastre. Este 
un singur Domn, o singură credinţă, un singur botez” (Efeseni 4:3-5). – 
Tragedia veacurilor, p. 379
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55Trupul unitar al lui Hristos

 Marți, 8 august Hristos, Dătătorul darurilor

A fost spre slava lui Dumnezeu ca Prinţul vieţii să fie cel dintâi rod. …
Tocmai acest eveniment, învierea lui Hristos, fusese sărbătorit în sim

bol de iudei. Când primele spice de grâu se coceau pe câmp, ei le adunau 
cu grijă, iar când poporul mergea la Ierusalim, acestea erau aduse îna
intea Domnului ca jertfă de mulţumire. Poporul legăna snopul înaintea 
Domnului, recunoscându-L pe El ca Domn al secerişului. Doar după ce
remonia aceasta începeau seceratul şi adunarea recoltei.

Tot astfel, aceia care fuseseră înviaţi urmau să fie prezentaţi înaintea 
universului, ca fiind o garanţie a învierii tuturor celor care cred în Hristos 
ca Mântuitor personal. Aceeaşi putere care L-a înviat pe Domnul Hristos 
va învia biserica Sa şi o va proslăvi împreună cu Hristos, ca fiind mireasa 
Lui, mai presus de toate domniile şi de toate stăpânirile, mai presus de 
orice nume, nu numai din lumea aceasta, ci şi din curţile cereşti. – Solii 
alese, cartea 1, p. 305

Înainte de a pleca de la ucenicii Săi, Domnul Hristos „a suflat pes
te ei şi le-a zis: «Luaţi Duh Sfânt!»” (Ioan 20:22). De asemenea, El le-a 
spus: „Iată că voi trimite peste voi făgăduinţa Tatălui Meu” (Luca 24:49). 
Totuşi, până după înălţarea Domnului Hristos la cer, darul Duhului Sfânt 
nu a fost primit în plinătatea Lui. Revărsarea Duhului Sfânt nu a fost 
primită până când ucenicii nu s-au consacrat pe deplin lucrării Sale, cu 
credinţă şi rugăciune. După aceea, urmaşilor lui Hristos li s-au încredinţat 
bunurile cerului într-o manieră specială. „S-a suit sus, a luat robia roa
bă şi a dat daruri oamenilor” (Efeseni 4:8). „Dar fiecăruia din noi harul 
i-a fost dat după măsura darului lui Hristos” (Efeseni 4:7). „Dar toate 
aceste lucruri le face unul şi acelaşi Duh, care dă fiecăruia în parte cum 
voieşte” (1 Corinteni 12:11). În Hristos, darurile sunt deja ale noastre, dar 
posesia lor reală depinde de primirea Duhul lui Dumnezeu. – Parabolele 
Domnului Hristos, p. 327

Duhul Sfânt, pe care a promis că Îl va trimite după ce Se va înălţa la 
Tatăl, lucrează continuu pentru a atrage atenţia la marea jertfă de pe cru
cea Calvarului, pentru a descoperi lumii dragostea lui Dumnezeu faţă de 
om, pentru a deschide sufletul omului pocăit spre lucrurile valoroase din 
Scriptură şi pentru a îndrepta mintea întunecată spre razele strălucitoare 
ale Soarelui Neprihănirii, spre adevărurile veşniciei, după care tânjeşte şi 
faţă de care are acum o nouă înţelegere. …
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Trebuie să medităm cu minuţiozitate la viaţa lui Hristos şi trebuie să o 
studiem cu dorinţa de a înţelege motivul pentru care a trebuit să vină El 
în lume. Noi putem să ne formăm o convingere prin cercetarea Scripturii, 
aşa cum ne-a îndemnat Hristos să facem, pentru că El a spus: „… ele măr
turisesc despre Mine”. – Asemenea lui Hristos, p. 132 (28 apr.) 

 Miercuri, 9 august Darurile lui Isus cel înălțat 

Capitolul al patrulea al Epistolei către efeseni conţine lecţii date nouă de 
Dumnezeu. În acest capitol vorbeşte cineva aflat sub inspiraţie divină, 
cineva căruia Dumnezeu i-a dat instrucţiuni într-o viziune sfântă. El de
scrie astfel modul în care Dumnezeu le împarte daruri lucrătorilor Săi: 
„Şi El a dat pe unii apostoli, pe alţii proroci, pe alţii evanghelişti, pe alţii 
păstori şi învăţători, pentru desăvârşirea sfinţilor, în vederea lucrării de 
slujire, pentru zidirea trupului lui Hristos, până vom ajunge toţi la uni
rea credinţei şi a cunoştinţei Fiului lui Dumnezeu, la starea de om mare, 
la înălţimea staturii plinătăţii lui Hristos” (Efeseni 4:11-13). Aici ne este 
arătat că Dumnezeu îi repartizează fiecărui om o lucrare pe care o are de 
făcut pentru a-şi împlini partea în marele Său plan. …

Dumnezeu a stabilit instrumentele Sale de lucru în mijlocul unui po
por care recunoaşte legile guvernării divine. … Orice dar şi orice putere 
pe care Hristos le-a promis ucenicilor Săi, sunt revărsate asupra celor 
care Îi vor sluji cu credincioşie. Acela care dă capacităţi mintale şi care 
le încredinţează talente bărbaţilor şi femeilor creaţi şi răscumpăraţi de 
El aşteaptă ca aceste talente şi capacităţi să fie dezvoltate prin folosire. 
Fiecare talent trebuie folosit pentru binecuvântarea altora şi pentru a-I 
aduce astfel onoare lui Dumnezeu. – Mărturii, vol. 6, p. 243

Trimiţându-i pe slujitorii Săi, Mântuitorul nostru le-a dat daruri oa
menilor pentru ca, prin ei, să transmită lumii cuvintele vieţii veşnice. 
Acesta este mijlocul rânduit de Dumnezeu pentru desăvârşirea sfinţilor 
în cunoştinţă şi în adevărata sfinţenie. Lucrarea slujitorilor lui Hristos 
nu este doar aceea de a predica adevărul, ci ei trebuie să vegheze asupra 
sufletelor ca unii care trebuie să dea socoteală înaintea lui Dumnezeu. Ei 
trebuie să mustre, să certe, să îndemne cu îndelungă răbdare şi să dea în
văţătură. Toţi cei care au beneficiat de lucrarea slujitorului lui Dumnezeu 
trebuie ca, potrivit cu capacitatea lor, să i se alăture în lucrarea de salvare 
a sufletelor. Aceasta este lucrarea tuturor adevăraţilor credincioşi, pas
tori şi membri deopotrivă. Ei trebuie să păstreze întotdeauna înaintea 
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lor măreţul obiectiv, fiecare căutând să-şi împlinească datoria aşa cum se 
cuvine poziţiei pe care o ocupă în biserică şi lucrând împreună în ordine, 
în armonie şi în dragoste. – Mărturii, vol. 5, p. 237-238

În aceste zile din urmă, sunt unii care vor striga: „Spuneţi-ne lucruri 
măgulitoare, prorociţi-ne lucruri închipuite”. Dar nu aceasta este lucra
rea mea. … În Numele şi în puterea Mântuitorului meu, voi face tot ce 
pot. Voi avertiza, voi sfătui, voi mustra şi voi încuraja, după cum îmi po
runceşte Duhul lui Dumnezeu, indiferent dacă oamenii vor asculta sau 
nu. Datoria mea nu este să-mi plac mie însămi, ci să fac voia Tatălui meu 
ceresc, Cel care mi-a încredinţat această lucrare. – Mărturii, vol. 4, p. 231

 Joi, 10 august Creșterea în Hristos 

După marea dezamăgire de la 1844, Satana şi îngerii lui au fost foarte 
preocupaţi să întindă capcane pentru a clătina credinţa grupului de cre
dincioşi. El a afectat mintea celor care avuseseră o experienţă în ce pri
veşte soliile date şi care aveau o aparenţă de umilinţă. Unii arătau către 
viitor pentru împlinirea primelor două solii, în timp ce alţii arătau un 
trecut îndepărtat, susţinând că acestea fuseseră împlinite atunci. Ei câş
tigau o influenţă asupra minţii celor lipsiţi de experienţă şi le zdruncinau 
credinţa. Unii cercetau Biblia pentru a-şi construi o credinţă proprie, in
dependentă de grupul credincioşilor. Satana jubila în toate acestea, căci 
el ştia că pe cei care se desprind de ancoră îi putea afecta prin rătăciri 
diferite şi îi putea purta încoace şi încolo prin multe vânturi de învăţătu
ră. … În tot grupul de credincioşi era confuzie şi neînţelegere. – Scrieri 
timpurii (Experienţe şi viziuni), p. 256

Domnul Hristos a intenţionat ca biserica Sa să reflecte în lume plină
tatea şi belşugul pe care le găsim în El. Noi primim mereu din genero
zitatea lui Dumnezeu şi, dând şi altora din ce primim, vom arăta lumii 
iubirea şi bunătatea lui Hristos. În timp ce întregul cer este în mişcare, 
trimiţând mesageri pe tot pământul pentru a aduce la îndeplinire lucra
rea de răscumpărare, cei care alcătuiesc biserica Dumnezeului celui Viu 
trebuie, de asemenea, să colaboreze cu Hristos. Noi suntem mădulare ale 
corpului Său spiritual. El este capul, controlând toate mădularele trupu
lui. Isus Însuşi, în mila Sa infinită, lucrează la inimile oamenilor, reali
zând transformări spirituale atât de uimitoare, încât îngerii privesc la ele 
cu uimire şi cu bucurie. Aceeaşi iubire neegoistă care-L caracterizează pe 
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Învăţătorul nostru este văzută şi în caracterul şi în viaţa adevăraţilor Săi 
urmaşi. – Mărturii, vol. 5, p. 731 

Mulţi cunosc atât de puţin Biblia, încât credinţa le este tulburată. Ei 
îndepărtează vechile pietre de hotar, iar ideile false şi vânturile de învă
ţătură îi poartă încoace şi încolo. Ştiinţa, pe nedrept numită astfel, în
lătură temelia principiului creştin, iar aceia care au fost cândva în cre
dinţă, ajung să se îndepărteze de vechile pietre de hotar ale Bibliei şi se  
despart de Dumnezeu, în ciuda faptului că încă pretind că sunt copiii Săi.

Membrii bisericii trebuie să fie avertizaţi şi să înţeleagă puterile sub
tile ale slujitorilor lui Satana, cu care vor trebui să se confrunte. Dacă 
nu vor fi îmbrăcaţi cu întreaga armură, nu vor fi în stare să biruias
că toţi vrăjmaşii pe care îi vor întâlni, dintre care unii încă nici nu au  
apărut. …

Apostazia va creşte. „Unii se vor lepăda de credinţă, ca să se alipeas
că de duhuri înşelătoare şi de învăţăturile dracilor.” Oamenii s-au unit 
pentru a se împotrivi Domnului Dumnezeului cerurilor, iar biserica este 
numai pe jumătate conştientă de situaţia aceasta. În mijlocul celor care 
declară că sunt credincioşi este necesar să fie mai multă rugăciune şi un 
efort mult mai stăruitor. – Evanghelizare, p. 362-363
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Studiul

8
12 – 18 august

Viața modelată de Hristos 
și vorbirea inspirată 

de Duhul
Sabat după-amiază, 12 august 

Să ne ţinem întotdeauna ochii aţintiţi la Hristos şi El ne va apăra. Privind 
la Hristos, noi suntem în siguranţă. Nimic nu ne va smulge din mâna Sa. 
Astfel, dacă vom privi mereu la El, vom fi „schimbaţi în acelaşi chip al 
Lui, din slavă, prin Duhul Domnului” (2 Corinteni 3:18). 

În felul acesta au ajuns primii ucenici să fie asemenea scumpului lor 
Mântuitor. … Ucenicii erau şi ei nişte oameni supuşi „aceloraşi slăbiciuni 
ca şi noi” (Iacov 5:17). Ei aveau de dus aceeaşi luptă cu păcatul ca şi noi şi 
aveau nevoie de acelaşi har pentru a trăi o viaţă sfântă. 

Chiar Ioan, ucenicul iubit, cel care a reflectat cel mai mult asemănarea 
cu Mântuitorul, nu avea din fire un caracter plăcut. El nu numai că era în
crezut şi ambiţios după mărire, ci şi violent şi răzbunător când era ofen
sat. Dar, pe măsură ce îi era descoperit caracterul divin al Mântuitorului, 
el îşi recunoştea slăbiciunile şi această cunoaştere îl făcea smerit. Tăria 
şi răbdarea, puterea şi bunătatea, maiestatea şi blândeţea pe care le-a 
văzut zilnic în viaţa Fiului lui Dumnezeu au umplut sufletul său de admi
raţie şi iubire. Zi de zi inima sa a fost atrasă spre Hristos, până când, din 
iubire pentru Învăţătorul său, el s-a pierdut din vedere. Temperamentul 
său răzbunător şi ambiţios a fost supus puterii modelatoare a Domnului 
Hristos. Influenţa regeneratoare a Duhului Sfânt i-a înnoit inima. 
Puterea iubirii lui Hristos a lucrat transformarea caracterului său. Acesta 
este rezultatul sigur al unirii cu Hristos. Când Domnul Hristos locuieşte 
în inimă, întreaga natură este schimbată. Spiritul lui Hristos şi iubirea 
Lui înmoaie inima, supun sufletul şi înalţă gândurile şi dorinţele noastre 
către Dumnezeu, către ceruri. – Calea către Hristos, p. 72–73 
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„Căci, dacă este cineva în Hristos, este o făptură nouă. Cele vechi s-au 
dus: iată că toate lucrurile s-au făcut noi” (2 Corinteni 5:17). Prin puterea 
lui Hristos, bărbaţi şi femei au sfărâmat lanţurile obiceiurilor păcătoase. 
Ei au renunţat la egoism. Cel profan a ajuns evlavios, beţivul, cumpătat, 
cel desfrânat, curat. Sufletele care au purtat asemănarea cu Satana au 
fost schimbate după chipul lui Dumnezeu. Această schimbare este în ea 
însăşi minunea minunilor. O schimbare săvârşită prin Cuvânt este una 
dintre cele mai profunde taine ale Cuvântului. Noi nu o putem înţelege; 
nu putem decât să credem, aşa cum spun Scripturile, că ea este „Hristos 
în voi, nădejdea slavei”. – Faptele apostolilor, p. 476

 Duminică, 13 august Spirala păcatului 

Israeliţii au fost ispitiţi să păcătuiască într-un moment în care se aflau 
într-o stare de tihnă şi siguranţă. Au pierdut din vedere faptul că trebuie 
să caute fără încetare faţa lui Dumnezeu, au uitat să se mai roage şi s-au 
lăsat în voia unei prea mari încrederi în ei înşişi. Comoditatea, lenevia şi 
înclinaţia către petreceri au lăsat nesupravegheată citadela sufletului şi 
gândurile josnice şi-au făcut intrarea. Trădătorii de dincoace de ziduri au 
fost aceia care au dărâmat întăriturile principiilor şi l-au lăsat pe Israel 
pradă puterii lui Satana. În felul acesta caută Satana să nimicească su
fletele şi în zilele noastre. Un lung proces pregătitor, necunoscut lumii, 
se desfăşoară în minte înainte ca un creştin să săvârşească făţiş păcatul. 
Mintea nu coboară deodată de la curăţie şi sfinţenie la viaţa de rând, la 
patimi şi fărădelege. E nevoie de timp, pentru ca aceia care sunt făcuţi 
după chipul şi asemănarea lui Dumnezeu să ajungă nişte brute sau să ai
bă chipuri demonice. Privind, noi suntem schimbaţi. Omul care nutreşte 
în inimă gânduri necurate ajunge în cele din urmă să aibă plăcere de pă
catele pe care altădată la privea cu scârbă. …

Mintea este învăţată să se deprindă cu păcatul … conştiinţa, care odată 
era foarte sensibilă … ajunge să se înăsprească şi să se ocupe cu foarte 
mult interes de asemenea lucruri. – Patriarhi şi profeţi, p. 459

A urî şi a mustra păcatul şi, în acelaşi timp, a arăta milă şi blândeţe 
faţă de păcătos este un lucru greu de realizat. Cu cât vom fi mai stăruitori 
în străduinţele noastre de a atinge sfinţirea inimii şi a vieţii, cu atât vom 
recunoaşte mai uşor păcatul şi cu atât mai hotărâtă va fi dezaprobarea 
noastră faţă de orice abatere de la dreptate. Noi trebuie să ne ferim să 
avem o asprime nepotrivită faţă de un făptuitor de rele; dar, în acelaşi 
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timp, trebuie să avem grijă să nu pierdem din vedere păcătoşenia nespus 
de mare a păcatului. Este nevoie să se arate răbdare şi iubire, o răbdare şi 
o iubire aşa cum a arătat Hristos faţă de păcătos, însă, de asemenea, este 
primejdios să arătăm o atât de mare îngăduinţă faţă de greşeala sa, încât 
acesta să ajungă să socotească că nu merită mustrarea şi să o respingă ca 
fiind neîntemeiată şi nedreaptă.

… Cel care şi-a tocit simţurile spirituale, printr-o îngăduinţă păcă
toasă faţă de aceia pe care Dumnezeu îi osândeşte, peste puţin timp va 
săvârşi un păcat mai mare, fiind aspru şi necruţător faţă de aceia pe care 
Dumnezeu îi aprobă.

Datorită mândriei omeneşti, dispreţuirii influenţei Duhului Sfânt şi 
dezgustului faţă de adevărurile Cuvântului lui Dumnezeu, mulţi care 
mărturisesc a fi creştini şi se socotesc în măsură să-i înveţe pe alţii vor 
ajunge să se îndepărteze de la cerinţele lui Dumnezeu. Pavel îi spunea lui 
Timotei: „Va veni vremea când oamenii nu vor putea să sufere învăţătura 
sănătoasă, ci îi vor gâdila urechile să audă lucruri plăcute şi îşi vor da 
învăţători după poftele lor. Îşi vor întoarce urechea de la adevăr şi se vor 
îndrepta spre istorisiri închipuite”. – Faptele apostolilor, p. 503-504 

 Luni, 14 august Schimbarea majoră a hainelor 

Apostolul îi îndeamnă pe fraţi, în Numele şi prin autoritatea Domnului 
Isus, ca, după ce şi-au mărturisit credinţa în Evanghelie, să nu se mai 
comporte ca neamurile, ci să arate prin purtarea lor de fiecare zi că au 
fost cu adevărat convertiţi. 

„Să vă dezbrăcaţi de omul cel vechi, care se strică după poftele înşelă
toare, şi să vă înnoiţi în duhul minţii voastre şi să vă îmbrăcaţi în omul cel 
nou, făcut după chipul lui Dumnezeu, de o neprihănire şi o sfinţenie pe 
care le dă adevărul.” Cândva, erau corupţi, degradaţi, sclavi ai patimilor 
păcătoase; erau otrăviţi de narcoticele lumeşti, orbiţi, duşi în confuzie şi 
trădaţi de şiretlicurile lui Satana. Acum, pentru că au fost învăţaţi şi au 
primit adevărul aşa cum este el în Isus, trebuie să aibă loc o schimbare 
hotărâtă în viaţa şi în caracterul lor. – Mărturii, vol. 5, p. 171-172

Harul lui Dumnezeu lucrează prin înnoirea inimii pentru a transforma 
viaţa. Numai o schimbare exterioară nu este de ajuns pentru a ne aduce 
în armonie cu Dumnezeu. Există mulţi care încearcă o lucrare de reformă 
corectând un obicei rău sau altul şi speră că în felul acesta devin creştini, 
dar nu încep de unde ar trebui. Prima noastră lucrare este asupra inimii.
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… Dacă este studiat şi împlinit, Cuvântul lui Dumnezeu lucrează în 
inimă supunând orice trăsătură de caracter nesfântă. Duhul Sfânt vine ca 
să ne facă să fim conştienţi de păcat şi credinţa care izvorăşte atunci din 
inimă lucrează din iubire pentru Hristos, făcându-ne să ne supunem cu 
trup, suflet şi spirit voinţei Lui. – Harul uimitor al lui Dumnezeu, p. 223 
(3 aug.)

Noi trebuie să Îl primim pe Domnul Hristos ca Mântuitor personal,  
altfel nu vom reuşi în eforturile noastre de a deveni biruitori. Nu ne va 
fi de folos să rămânem străini de El, să credem că vecinii sau prietenii 
noştri pot să Îl aibă ca Salvator personal, dar noi nu avem nevoie de 
experienţa pe care ne-o oferă iubirea Sa iertătoare. Noi trebuie să cre
dem că Dumnezeu ne-a ales să fim mântuiţi prin credinţă, prin harul 
lui Hristos şi prin lucrarea Duhului Sfânt şi trebuie să Îl lăudăm şi să Îl  
glorificăm pe Dumnezeu pentru manifestarea atât de minunată a haru
lui Său pe care nu-l merităm. Iubirea lui Dumnezeu atrage sufletul la 
Hristos, pentru a fi primit cu bunăvoinţă şi prezentat Tatălui. Prin lu
crarea Duhului Sfânt, relaţia divină dintre Dumnezeu şi păcătos este re
făcută. Tatăl spune: „Eu voi fi Dumnezeul lor şi ei vor fi poporul Meu, le 
voi ierta păcatele şi voi turna peste ei bucuria Mea. Îmi vor fi o comoa
ră deosebită, pentru că acest popor pe care Eu Însumi l-am alcătuit va  
proclama slava Mea”. – Our High Calling, p. 77 

 Marți, 15 august Vorbirea cu har 

Domnul Hristos … este exemplul nostru nu numai în ce priveşte carac
terul Său nepătat, ci şi în ce priveşte răbdarea, duioşia şi starea Sa de 
spirit cuceritoare. Viaţa Sa este o ilustrare a adevăratei curtoazii. El avea 
întotdeauna o privire binevoitoare şi un cuvânt de mângâiere pentru cei 
asupriţi şi nevoiaşi. … Când vedea oameni obosiţi, Se învoia să poarte 
poverile lor grele. El lua parte la poverile lor şi le repeta învăţăturile pe 
care li le dăduse din natură, despre iubirea, bunătatea şi bunăvoinţa lui 
Dumnezeu. Domnul Hristos a căutat să le inspire speranţă celor mai as
pri şi mai nepromiţători oameni, asigurându-i că pot atinge un aseme
nea caracter, încât să se vadă că sunt copii ai lui Dumnezeu. – Slujitorii 
Evangheliei, p. 121 

Religia lui Isus sensibilizează orice temperament dur şi aspru şi şle-
fuieşte manierele necizelate şi tăioase. Ea face aşa încât cuvintele rostite 
să fie blânde şi comportamentul să fie cuceritor. Să învăţăm de la Domnul 
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Hristos cum să combinăm un înalt simţ al curăţiei şi integrităţii morale 
cu o dispoziţie voioasă. Un creştin amabil şi curtenitor este cel mai puter
nic argument care poate fi adus în favoarea creştinismului.

Pentru suflet, cuvintele amabile sunt ca roua şi ca ploile blânde. Sfânta 
Scriptură spune despre Hristos că harul a fost turnat pe buzele Sale, ca să 
poată şti cum să învioreze „cu vorba pe cel doborât de întristare” (Isaia 
50:4). Şi Domnul ne îndeamnă: „Vorbirea voastră să fie totdeauna cu 
har”, „ca să dea har celor ce aud” (Coloseni 4:6; Efeseni 4:29). – Slujitorii 
Evangheliei, p. 122 

Apostolul, văzând înclinaţia de a se abuza de darul vorbirii, dă îndru
mări pentru folosirea lui. „Niciun cuvânt stricat să nu vă iasă din gură, 
ci unul bun, pentru zidire, după cum e nevoie…” Expresia „stricat” în
seamnă aici orice cuvânt care ar lăsa o impresie defavorabilă principiilor 
sfinte şi religiei neîntinate, orice exprimare care l-ar împiedica pe cel ce 
aude să Îl vadă pe Hristos şi ar îndepărta din minte adevărata simpatie şi 
iubire. Ea include aluziile necuviincioase care duc la păcate mari dacă nu 
ne împotrivim lor imediat. …

În toate învăţăturile Sale, Hristos a prezentat principii curate, clare. El 
nu a făcut păcat şi în gura Lui nu s-a găsit minciună. De pe buzele Sale 
curgeau continuu adevăruri sfinte şi înnobilatoare. El a vorbit cum nu mai 
vorbise niciun om, cu o sensibilitate care atingea inima. … Cultivaţi obi
ceiul de a avea mintea îndreptată spre rugăciune şi educaţi-vă limba să 
rostească numai cuvinte curate, care să aducă vindecare, nu descurajare. 
Vorbiţi despre bunătatea, despre mila şi iubirea lui Dumnezeu. Lăsaţi la o 
parte cuvintele care exprimă necredinţă şi tot ce este ieftin şi vulgar. Lăsaţi 
cuvintele să fie curate, ca să nu fie nimic de condamnat, şi, cu siguranţă, 
pacea lui Dumnezeu va veni în suflet. – In Heavenly Places, p. 175 

 Miercuri, 16 august Duhul Sfânt în viața credinciosului 

Duhul Sfânt a fost făgăduit să fie cu aceia care luptă pentru biruinţă, ca o 
demonstrare a întregii măreţii, înzestrându-i pe oameni cu putere supra
naturală şi învăţându-i pe cei neştiutori tainele Împărăţiei lui Dumnezeu. 
Faptul că Duhul Sfânt urmează a fi marele nostru ajutor este o făgăduinţă 
minunată. La ce ne-ar fi folosit faptul că singurul Fiu al lui Dumnezeu  
S-a umilit, a suportat ispitele unui vrăjmaş viclean, a luptat cu el pe par
cursul întregii Sale vieţi pe pământ, apoi a murit, El, Cel neprihănit, pen
tru cei păcătoşi, aşa încât omenirea să nu piară, dacă Duhul Sfânt nu ar 
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fi fost dat cu puterea Lui continuă, lucrătoare, înnoitoare, pentru a face 
să fie eficientă pentru fiecare dintre noi lucrarea adusă la îndeplinire de 
Răscumpărătorul lumii? 

Împărtăşirea cu Duhul Sfânt i-a făcut în stare pe apostoli să stea ne
clintiţi împotriva oricărui fel de idolatrie şi să-L înalţe pe Domnul şi nu
mai pe El. Cine, dacă nu Isus Hristos, prin Duhul şi puterea Sa divină, 
a călăuzit pana istoricilor sfinţi, ca să-i poată fi prezentat lumii raportul 
preţios al cuvintelor şi lucrărilor lui Isus Hristos? – Solii alese, cartea 3, 
p.137-138

În lucrarea din Ziua Cincizecimii, putem vedea ce se poate realiza prin 
exercitarea credinţei. Cei care au crezut în Hristos au fost sigilaţi cu Duhul 
Sfânt. Pe când ucenicii erau strânşi laolaltă, „a venit din cer un sunet ca 
vâjâitul unui vânt puternic şi a umplut toată casa unde şedeau ei. Nişte 
limbi ca de foc au fost văzute împărţindu-se printre ei şi s-au aşezat câte 
una pe fiecare din ei”. Iar Petru s-a ridicat în picioare între ei şi a vorbit 
plin de putere. Printre cei care l-au ascultat se aflau iudei devotaţi, care 
erau sinceri în credinţa lor. Dar puterea care însoţea cuvintele vorbitoru
lui i-a convins că Hristos a fost cu adevărat Mesia. Ce lucrare puternică 
s-a făcut atunci! Trei mii s-au convertit într-o singură zi. …

În Ziua Cincizecimii s-au convertit mai mulţi decât în toţi anii lucrării 
lui Hristos. Cu atât de mare putere va lucra Dumnezeu când oamenii se 
lasă conduşi de Duhul Sfânt. – Comentariile Ellen G. White în CBAZȘ, 
vol. 6, p. 1055

Duhul Sfânt cel făgăduit, pe care El avea să-L trimită după înălţarea 
la Tatăl Său, lucrează continuu pentru a atrage atenţia la marea jertfă is
păşitoare de pe crucea Calvarului şi pentru a-i descoperi lumii dragostea 
lui Dumnezeu faţă de om, pentru a-i explica sufletului convins lucrurile 
preţioase ale Scripturii şi a le arăta celor cu mintea întunecată razele stră
lucitoare ale Soarelui Neprihănirii, adevărurile care le fac inima să ardă 
în ei, datorită înţelegerii lucrurilor veşniciei. – Solii alese, cartea 3, p. 137

 Joi, 17 august Bunătate (nu amărăciune) 

Satana pretinde supremaţia asupra acestei lumi. El pretinde că noi sun
tem proprietatea lui. Deci îi vom satisface pretenţiile? Nu! Eu sunt pro
prietatea altei Persoane. Eu am fost cumpărată cu un preţ, iar lucrarea 
mea este să-L slăvesc pe Dumnezeu în trupul şi spiritul meu. Eu nu am 
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timp să vorbesc despre necredinţă. Eu trebuie să vorbesc despre credinţă. 
Trebuie să-mi întăresc credinţa prin exercitare. Şi astfel, în timp ce îna
intez pe temeiul făgăduinţelor lui Dumnezeu, credinţa mea se dezvoltă şi 
pot să înţeleg şi să cresc tot mai mult. …

Un singur cuvânt de îndoială, o singură exprimare a unui gând rău 
pregătesc calea pentru multe altele de acest fel. Este asemenea semăna
tului care pregăteşte un seceriş şi puţini sunt cei care se pregătesc să-l 
adune cu grijă.

Cei care sunt tulburaţi de îndoieli şi trec prin dificultăţi pe care nu le 
pot rezolva nu trebuie să învăluie şi alte minţi vulnerabile în aceeaşi con
fuzie. Unii şi-au exprimat propria necredinţă şi au transmis-o asupra al
tora, fără să aibă nici cea mai mică idee despre efectul produs. În anumite 
situaţii, seminţele necredinţei au avut efect imediat, în vreme ce, în alţii, 
au rămas îngropate în minte mult timp, până când aceştia au început să se 
îndrepte pe o cale greşită şi să-i facă loc inamicului. Ca urmare, lumina 
lui Dumnezeu s-a retras, iar ei au căzut pradă puternicelor ispite ale lui 
Satana. Atunci, seminţele necredinţei, care au fost semănate cu atât de 
mult timp înainte, au început să răsară. Satana le cultivă şi aduc roade. – 
Minte, caracter, personalitate, vol. 2, p. 676

Nu uitaţi că fraţii voştri sunt fiinţe la fel de supuse greşelii ca şi voi; 
priviţi greşelile şi abaterile lor cu aceeaşi milă şi cu aceeaşi îngăduinţă ca
re aţi dori să fie manifestate faţă de voi. Ei nu ar trebui urmăriţi şi defec
tele lor nu ar trebui trâmbiţate pentru ca lumea să jubileze la aflarea lor. 
Cei care îndrăznesc să facă acest lucru se aşază pe scaunul de judecată şi 
se fac singuri judecători ai altora, în timp ce neglijează grădina propriei 
inimi şi lasă să crească în ea buruieni otrăvitoare. 

Fiecare dintre noi are un caz aflat pe rol în tribunalul ceresc. Caracterul 
este cântărit în balanţa sanctuarului şi trebuie să existe în toţi o dorinţă sin
ceră de a trăi smerit şi atent, ca nu cumva, neglijând să lase ca lumina lor să 
lumineze în lume, să cadă din harul lui Dumnezeu şi să piardă tot ce este de 
valoare. Toate disensiunile, toate deosebirile şi toate tendinţele de critică 
trebuie îndepărtate, împreună cu orice vorbire de rău şi orice duşmănie; 
trebuie cultivate bunătatea, dragostea şi compasiunea unul faţă de altul, 
pentru ca rugăciunea lui Hristos, ca toţi ucenicii Săi să fie una aşa cum El 
este una cu Tatăl, să poată primi răspuns. Armonia şi unitatea sunt dova
da pe care ei o prezintă lumii că Isus este Fiul lui Dumnezeu. Convertirea 
autentică va conduce întotdeauna la o dragoste autentică pentru Isus şi 
pentru toţi aceia pentru care a murit El. – Mărturii, vol. 5, p. 278-279

EGW_3-2023.indd   65EGW_3-2023.indd   65 5/10/2023   10:33:35 PM5/10/2023   10:33:35 PM



Studiul

9
19 – 25 august 

Viața trăită înțelept

Sabat după-amiază, 19 august 

Dorinţa apostolului pentru aceia cărora el le adresa epistolele sale de sfă
tuire şi îndemnare era aceea ca ei să nu mai trăiască aşa „cum trăiesc 
păgânii în deşertăciunea gândurilor lor, având mintea întunecată, fiind 
străini de viaţa lui Dumnezeu ... în urma împietririi inimii lor”, ci „cu bă
gare de seamă, nu ca nişte neînţelepţi, ci ca nişte înţelepţi, răscumpăraţi 
vremea” (Efeseni 4:14,13,17,18; 5:15,16). El i-a încurajat pe credincioşi 
să privească înainte spre momentul când Hristos, care a iubit „biserica 
Sa şi S-a dat pe Sine pentru ea”, va înfăţişa „înaintea Lui această biserică 
slăvită, fără pată, fără zbârcitură sau altceva de felul acesta” – o biserică 
„sfântă şi fără prihană” (Efeseni 5:25,27).

Soliile acestea, scrise nu cu puterea unui om, ci cu puterea lui Dumnezeu, 
cuprind lecţii care ar trebui să fie studiate de toţi şi care se vor dovedi de 
folos să fie deseori repetate. În ele este arătată evlavia practică, sunt pre
zentate principiile care trebuie să fie urmate de fiecare şi este în mod clar 
arătată calea care duce la viaţa veşnică. – Faptele apostolilor, p. 470 

Hristos profetizase că se vor ridica mulţi amăgitori, prin a căror 
influenţă fărădelegea se va înmulţi şi „dragostea celor mai mulţi se va 
răci” (Matei 24:12). El îi avertizase pe ucenici că biserica va fi într-o mai 
mare primejdie din cauza acestui rău decât din cauza prigoanei din par
tea vrăjmaşilor. În repetate rânduri, Pavel i-a avertizat pe credincioşi 
împotriva acestor învăţători falşi. Faţă de această primejdie, mai presus 
decât oricare alta, ei trebuiau să se păzească, deoarece, prin primirea 
învăţătorilor falşi, ei aveau să deschidă uşa la rătăciri prin care vrăjmaşul 
avea să întunece simţul spiritual şi să clatine încrederea celor nou-veniţi 
la credinţa Evangheliei. Hristos era măsura prin care ei trebuiau să pro
beze învăţăturile care li se aduceau. Ei trebuiau să respingă tot ce nu era 
în armonie cu învăţăturile sale. Hristos răstignit pentru păcat, Hristos 
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înviat din morţi, Hristos înălţat în slavă – aceasta era ştiinţa mântuirii pe 
care trebuiau să o înveţe şi să o predice ei. – Faptele apostolilor, p. 473 

Apostolul Pavel descrie roadele pe care trebuie să le aducă un creştin. 
El spune că „roada luminii stă în orice bunătate, în neprihănire şi în ade
văr” (Efeseni 5:9). Şi iarăşi zice: „Roada Duhului, dimpotrivă, este: dra
gostea, bucuria, pacea, îndelunga răbdare, bunătatea, facerea de bine, 
credincioşia, blândeţea, înfrânarea poftelor” (Galateni 5:22,23). Aceste 
virtuţi preţioase nu sunt decât principiile Legii lui Dumnezeu trăite în 
viaţa de toate zilele. …

Când privim în oglinda divină a Legii lui Dumnezeu, vedem păcătoşenia 
peste măsură de mare a păcatului şi starea noastră pierdută, ca unii care 
am călcat Legea. Dar, prin căinţă şi credinţă, suntem îndreptăţiţi înaintea 
lui Dumnezeu şi, prin harul divin, ni se dă destoinicia de a fi ascultători 
de poruncile Sale. – Sfinţirea vieţii, p. 80

 Duminică, 20 august Cuvinte de mulțumire 

În epistola „către sfinţii şi fraţii credincioşi în Hristos, care sunt în Colose”, 
scrisă pe când era întemniţat la Roma, Pavel aminteşte despre bucuria 
sa pentru statornicia lor în credinţă, despre care aflase din veştile aduse 
de Epafras, care, după cum scrie apostolul, „ne-a vorbit despre dragostea 
voastră în Duhul. De aceea şi noi”, continuă el, „din ziua când am auzit 
aceste lucruri, nu încetăm să ne rugăm pentru voi şi să cerem să vă umpleţi 
de cunoştinţa voii Lui în orice fel de înţelepciune şi pricepere duhovniceas
că; pentru ca astfel să vă purtaţi într-un chip vrednic de Domnul, ca să-I fiţi 
plăcuţi în orice lucru, aducând roade în tot felul de fapte bune şi crescând 
în cunoştinţa lui Dumnezeu, întăriţi cu toată puterea, potrivit cu tăria sla
vei Lui, pentru orice răbdare şi îndelungă răbdare, cu bucurie”.

În felul acesta, Pavel a pus în cuvinte dorinţa sa pentru credincioşii 
coloseni. Cât de înalt este idealul pe care aceste cuvinte îl înfăţişează îna
intea urmaşului lui Hristos! Ele arată minunatele posibilităţi ale vieţii 
creştine şi face clar că nu este nicio limită pentru binecuvântările pe ca
re copiii lui Dumnezeu le pot primi. Crescând continuu în cunoaşterea 
lui Dumnezeu, ei pot înainta din putere în putere, urcând mai sus şi tot 
mai sus în experienţa creştină, până când, prin „tăria slavei Lui”, ei sunt 
învredniciţi să aibă „parte de moştenirea sfinţilor în lumină”. – Faptele 
apostolilor, p. 471 
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„Urmaţi dar pilda lui Dumnezeu ca nişte copii preaiubiţi.” Creştinii 
trebuie să fie asemenea lui Hristos. Ei trebuie să aibă acelaşi spirit, să 
exercite aceeaşi influenţă şi să aibă aceeaşi desăvârşire morală ca El. Cei 
idolatri şi cu inima coruptă trebuie să se pocăiască şi să se întoarcă la 
Dumnezeu. Cei care sunt mândri şi plini de îndreptăţire de sine trebuie 
să se umilească şi să devină blânzi şi smeriţi cu inima. Cei lumeşti trebuie 
să-şi desprindă cârceii inimii de gunoiul lumii, în jurul căruia se agaţă, şi 
să-i înfăşoare în jurul lui Dumnezeu; ei trebuie să devină spirituali. Cei 
necinstiţi şi nedemni de încredere trebuie să devină corecţi şi cinstiţi. Cei 
ambiţioşi şi lacomi trebuie să se ascundă în Isus şi să caute slava Sa, nu 
pe a lor. Ei trebuie să-şi dispreţuiască propria sfinţenie şi să-şi strângă 
comori în cer. Cei care nu se roagă trebuie să simtă că au nevoie atât 
de rugăciunea în familie, cât şi de rugăciunea tainică, personală, şi să-şi 
înalţe cererile spre Dumnezeu cu o mare stăruinţă.

Ca slujitori ai adevăratului şi viului Dumnezeu, noi trebuie să adu
cem roade corespunzător cu lumina şi cu privilegiile de care ne bucurăm. 
Mulţi se închină la idoli, în loc să I se închine Domnului cerului şi al pă
mântului. Orice iubesc şi în orice se încred oamenii, în loc să-L iubească 
pe Domnul şi să se încreadă pe deplin în El, devine un idol şi aşa este 
trecut în cărţile din cer. – Mărturii, vol. 5, p. 249-250

 Luni, 21 august Ca niște copii ai luminii 

Înconjuraţi de practicile şi de influenţele păgânismului, credincioşii … 
erau în primejdia de a fi abătuţi de la simplitatea Evangheliei, şi Pavel, 
avertizându-i împotriva acestui lucru, le îndreaptă atenţia către Hristos, 
ca singura Călăuză sigură. …

„Spun lucrul acesta pentru ca nimeni să nu vă înşele prin vorbiri amă
gitoare. … Astfel dar, după cum aţi primit pe Hristos Isus, Domnul, aşa 
să şi umblaţi în El, fiind înrădăcinaţi şi zidiţi în El, întăriţi prin credinţă, 
după învăţăturile care v-au fost date, şi sporind în ea cu mulţumiri către 
Dumnezeu. Luaţi seama ca nimeni să nu vă fure cu filozofia şi cu o amă
gire deşartă, după datina oamenilor, după învăţăturile începătoare ale 
lumii şi nu după Hristos. Căci în El locuieşte trupeşte toată plinătatea 
Dumnezeirii. Voi aveţi totul deplin în El, care este Capul oricărei domnii 
şi stăpâniri.” – Faptele apostolilor, p. 473

A umbla în lumină înseamnă să te schimbi, să pui la lucru gândirea, 
să exerciţi puterea voinţei, în efortul serios de a-L reprezenta pe Hristos 
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prin frumuseţea caracterului. Înseamnă să îndepărtezi orice tristeţe. Nu 
trebuie să te mulţumeşti doar să declari: „Sunt un copil al lui Dumnezeu.” 
Priveşti tu la Hristos şi, privind, te schimbi după chipul Lui? A umbla în 
lumină înseamnă să înaintezi, să progresezi în realizări spirituale. …

Când lumina cerului străluceşte asupra instrumentului omenesc, 
înfăţişarea lui va exprima bucuria lăuntrică a Domnului. Absenţa lui 
Hristos din suflet îi face pe oameni trişti şi cu o minte îndoielnică. Lipsa 
lui Hristos face înfăţişarea tristă şi viaţa, un pelerinaj plin de oftări. 
Bucuria este nota dominantă a Cuvântului lui Dumnezeu pentru toţi ace
ia care-L primesc. De ce? Pentru că ei au Lumina lumii. Lumina aduce 
fericire şi bucurie şi bucuria aceasta este exprimată în viaţă şi în caracter. 
– Fii şi fiice ale lui Dumnezeu, p. 200 (12 iul.)

„Trăiţi în dragoste, după cum şi Hristos ne-a iubit şi S-a dat pe Sine 
pentru noi «ca un prinos şi ca o jertfă de bun miros» lui Dumnezeu” 
(Efeseni 5:2).

Aceasta este ofranda vieţii jertfite pentru noi, pentru ca noi să putem 
fi tot ce doreşte El să fim – reprezentanţii Săi, care răspândesc parfumul 
plăcut al caracterului Său, gândurile Sale curate, atributele Sale divine 
aşa cum s-au manifestat în viaţa Sa sfântă când a trăit ca om, pentru ca 
alţii să-L poată vedea aşa, ca om, şi … să fie conduşi să dorească să fie 
asemenea lui Hristos. – Harul uimitor al lui Dumnezeu, p. 174 (15 iun.)

 Marți, 22 august „Deșteaptă-te!” 

Mulţi sunt amăgiţi în ce priveşte starea lor adevărată înaintea lui 
Dumnezeu. Ei se felicită pentru faptele rele pe care nu le fac şi uită să 
ţină cont de cele bune şi nobile pe care Dumnezeu le cere de la ei, dar pe 
care au neglijat să le facă. Nu este suficient ca ei să fie pomi în grădina 
lui Dumnezeu. Ei trebuie să răspundă aşteptărilor Sale aducând rod. El îi 
face răspunzători pentru că n-au împlinit tot binele pe care-l puteau face, 
prin harul Său care i-ar fi întărit. În cărţile cerului, ei sunt trecuţi ca unii 
care încurcă locul. Cu toate acestea, nici cazul acestei categorii nu este 
fără nicio nădejde. Iubirea infinită, îndelung răbdătoare, încă mijloceşte 
pe lângă aceia care au dispreţuit mila lui Dumnezeu şi au călcat în picioa
re harul Său. „De aceea zice: «Deşteaptă-te, tu care dormi, scoală-te din 
morţi, şi Hristos te va lumina.» Luaţi seama deci să umblaţi cu băgare de 
seamă... Răscumpăraţi vremea, căci zilele sunt rele” (Efeseni 5:14-16). – 
Tragedia veacurilor, p. 601
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… Imoralitatea de orice fel şi în orice grad se luptă pentru supremaţie, 
împotrivindu-se manifestărilor puterii Duhului Sfânt. Uşurătatea în 
conversaţie şi idei de duzină sunt urzite în ţesătura caracterului şi pân
găresc sufletul.

Reuniunile pentru plăceri mărunte, pentru mâncare şi băutură, pen
tru muzică şi jocuri, sunt inspirate de un duh de jos. Ele sunt o ofrandă 
adusă lui Satana … pentru că, prin ele, mintea se ameţeşte ca de băutură, 
fiind deschisă uşa spre asociaţii vulgare. Lăsate să umble pe unde nu tre
buie, în scurtă vreme, gândurile pervertesc toate puterile fiinţei. … Toate 
aceste lucruri au efectul lor asupra caracterului. – Sfaturi pentru părinţi, 
profesori şi elevi, p. 367

Când suntem uniţi cu Hristos, avem gândul lui Hristos. Curăţia şi 
dragostea strălucesc în caracter, iar blândeţea şi adevărul conduc viaţa. 
Însăşi expresia feţei este schimbată. Hristos, care locuieşte în suflet, exer
cită o putere de schimbare, iar aspectul exterior dovedeşte că în interior 
domnesc pacea şi bucuria. Noi primim din dragostea lui Hristos întoc
mai cum mlădiţele primesc seva nutritivă din viţă. Dacă suntem altoiţi în 
Hristos, dacă suntem uniţi fibră cu fibră cu Viţa divină, vom dovedi faptul 
acesta aducând ca roade ciorchini îmbelşugaţi. Dacă suntem în legătură 
cu Lumina, vom fi nişte mijloace de răspândire a luminii, iar cuvintele 
şi faptele noastre vor reflecta lumina aceasta în lume. Aceia care sunt 
creştini cu adevărat sunt legaţi cu lanţul iubirii care face legătura între 
pământ şi cer şi îl pune pe omul limitat în legătură cu Dumnezeul infinit. 
Lumina care străluceşte pe faţa lui Hristos străluceşte în inima urmaşilor 
Săi, spre slava lui Dumnezeu. – Solii alese, cartea 1, p. 337

 Miercuri, 23 august Căutarea chilipirurilor 

Hristos a venit în lumea noastră să Se angajeze să lupte singur cu duş-
ma nul omului şi astfel să smulgă neamul omenesc din strânsoarea lui 
Satana. Pentru aducerea la îndeplinire a acestui obiectiv, El nu Şi-a 
precupeţit nici viaţa. Iar acum, în puterea pe care i-o va da Hristos, omul 
trebuie să stea în picioare ca o santinelă credincioasă împotriva planu
rilor viclene ale vrăjmaşului. Apostolul spune: „Umblaţi cu băgare de 
seamă”, păziţi fiecare cale a sufletului, priviţi neîncetat la Isus, Modelul 
adevărat şi desăvârşit, şi căutaţi să imitaţi exemplul Său nu doar într-o 
privinţă sau în alta, ci în toate lucrurile! Atunci vom fi pregătiţi pentru 
orice situaţie de urgenţă. Acela care se bucură ca mintea lui să zăbovească 
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asupra lui Dumnezeu are o apărare puternică. El va discerne imediat pe
ricolul care îi ameninţă viaţa spirituală şi simţământul acesta al primejdi
ei îl va face să ceară de la Domnul ajutor şi protecţie. – That I May Know 
Him, p. 240 

Dacă ajungem să confundăm înţelepciunea unui om cu înţelepciunea 
lui Dumnezeu, vom fi duşi în rătăcire de nebunia înţelepciunii omului. 
Acesta este pericolul în care se află mulţi … . Ei nu au o experienţă perso
nală. Nu şi-au format obiceiul de a se a ruga şi de a analiza singuri, fără 
prejudecăţi şi în mod obiectiv, întrebări şi subiecte noi, care pot să apară 
oricând. Ei aşteaptă să vadă mai întâi ce gândesc ceilalţi. Dacă aceştia nu 
sunt de acord, nu au nevoie de mai mult ca să se convingă că subiectul 
respectiv nu are, oricum, nicio importanţă. …

Dacă nu vor deveni conştienţi de caracterul lor instabil şi nu îl vor co
recta, vor pierde viaţa veşnică. Ei nu vor fi în stare să facă faţă pericolelor 
zilelor din urmă. … Ei nu sunt înţelepţi în lucrurile care au legătură cu 
Împărăţia lui Dumnezeu. … În experienţa şi în lupta creştină este nevoie 
de o nobilă independenţă. – Mărturii, vol. 2, p. 129 

… Simpla cunoaştere intelectuală, fără marile adevăruri aflate în 
Hristos, nu înseamnă nimic. „Înţeleptul să nu se laude cu înţelepciunea 
lui, … ci … că are pricepere şi că Mă cunoaşte, că ştie că Eu sunt Domnul 
care fac milă, judecată şi dreptate pe pământ” (Ieremia 9:23,24). …

Înainte de a fi cu adevărat înţelepţi, oamenii trebuie să-şi dea seama 
că sunt dependenţi de Dumnezeu şi să se umple de înţelepciunea Lui. 
Dumnezeu este izvorul puterii intelectuale şi spirituale. Oamenii cei mai 
mari, care au atins ceea ce lumea consideră minunate culmi ale ştiinţei, 
nu se pot compara cu Ioan, ucenicul iubit, sau cu apostolul Pavel. Când 
puterea intelectuală şi cea spirituală se împletesc, atunci este atins cel 
mai înalt standard omenesc. Cei care fac acest lucru vor fi admişi de 
Dumnezeu ca împreună-lucrători cu El. – Sfaturi pentru părinţi, educa-
tori şi elevi, p. 66

 Joi, 24 august Închinarea plină de Duhul 

Dumnezeu este slăvit prin cântări de laudă înălţate dintr-o inimă plină 
de dragoste şi de devotament faţă de El. Atunci când credincioşii consa
craţi se adună, ei nu trebuie să discute despre defectele altora şi nici să-şi 
găsească plăcerea în murmurare sau în nemulţumiri; mila şi dragostea, 
legătura desăvârşirii, aceasta trebuie să îi ţină laolaltă. Dragostea faţă de 
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Dumnezeu şi faţă de semeni se revarsă de la sine în cuvinte de afecţiune, 
de simpatie şi de respect faţă de fraţii lor. Pacea lui Dumnezeu domneşte 
în inima lor; cuvintele lor nu sunt deşarte, lipsite de valoare şi uşuratice, 
ci sunt rostite spre mângâierea şi zidirea celorlalţi. … Recunoştinţa pe 
care ei o simt şi pacea lui Dumnezeu, care domneşte în ei, le îndeamnă 
inima să înalţe melodii către Domnul, iar prin cuvintele lor, ei amintesc 
datoria de dragoste şi de recunoştinţă pe care o au faţă de Mântuitorul lor 
scump, care i-a iubit atât de mult, încât a murit pentru ca ei să poată avea 
viaţă. Niciun om în inima căruia locuieşte Mântuitorul nu-L va dezonora 
în faţa altora prin acorduri ale unor instrumente muzicale care abat min
tea de la Dumnezeu şi de la cer către lucruri superficiale şi fără valoare. 
– Mărturii, vol. 1, p. 509 

Hristos i-a învăţat pe urmaşii Săi să nu se roage ca să fie auziţi de 
oameni. … Hristos ne arată că El nu priveşte cu mulţumire o evlavie de 
felul celei obişnuite printre farisei. Învăţăturile rostite de El pe Muntele 
Fericirilor arată că faptele de binefacere trebuie să fie asumate cu nobleţe 
şi că actele de închinare răspândesc cel mai plăcut parfum atunci când 
sunt îndeplinite cu modestie, într-un spirit pocăit şi smerit. Gândurile 
curate sfinţesc fapta. 

Adevărata sfinţire înseamnă supunere deplină faţă de voinţa lui 
Dumnezeu. Gândurile şi sentimentele de răzvrătire sunt atunci biruite, 
iar glasul lui Isus trezeşte o nouă viaţă, care pătrunde întreaga fiinţă. 
Aceia care sunt cu adevărat sfinţiţi nu-şi vor pune propria părere ca mă
sură pentru ce e bine şi ce nu e bine. Ei nu sunt nici bigoţi, dar nici drepţi 
în ochii lor; ei sunt atenţi la ei înşişi, temând-se mereu să nu lase neîm
plinite condiţiile pe care se sprijină făgăduinţele. – Sfinţirea vieţii, p. 8-9

Niciodată nu ne rugăm prea mult, dar suntem foarte zgârciţi atunci 
când trebuie să mulţumim. Noi suntem continuu primitori ai darului lui 
Dumnezeu şi, cu toate acestea, cât de puţină recunoştinţă Îi arătăm, cât 
de puţin Îi aducem laudă pentru ceea ce a făcut şi face pentru noi! …

Fiinţa noastră poate fi mai aproape de cer pe aripile imnurilor de 
laudă. În curţile cereşti, Dumnezeu este adorat cu cântări de laudă şi, 
atunci când Îi aducem mulţumirile noastre, serviciul nostru de închinare 
se aseamănă cu adorarea oştilor cereşti. „Cine aduce mulţumiri ca jertfă, 
acela Mă proslăveşte” (Psalmii 50:23), spune Domnul. Să venim deci îna
intea Creatorului nostru cu bucurie şi adâncă închinare, cu „mulţumiri şi 
cântări de laudă” (Isaia 51:3). – Calea către Hristos, p. 102, 104 
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Studiul

10
26 august – 1 septembrie

Soți și soții, 
împreună la cruce

Sabat după-amiază, 26 august 

Dumnezeu a făcut din bărbat o femeie, care să-i fie tovarăş şi ajutor, care 
să fie una cu el, să-l înveselească, să-l încurajeze, să-i fie o binecuvânta
re, iar el, la rândul lui, să-i fie un ajutor puternic. Toţi cei care păşesc în 
relaţia de căsătorie cu un scop sfânt – soţul de a scoate la iveală senti
mentele curate din inima unei femei, soţia de a înmuia şi îmbunătăţi ca
racterul soţului ei şi de a-l desăvârşi – îndeplinesc scopul lui Dumnezeu 
pentru ei.

Domnul Hristos nu a venit să distrugă această instituţie, ci s-o rea
ducă la sfinţenia şi nobleţea sa originală. El a venit să restaureze chipul 
moral al lui Dumnezeu în om, şi a început această lucrare punându-Şi 
aprobarea asupra căsătoriei. – Căminul adventist, p. 99

Cel care i-a dat-o pe Eva ca ajutor lui Adam a făcut prima Sa minune 
la o nuntă. În locul unde se sărbătorea şi unde prietenii şi rudele se ve
seleau împreună, Hristos Şi-a început lucrarea publică. În felul acesta, 
El a aprobat căsătoria, recunoscând-o ca instituţie pe care El Însuşi o 
stabilise. El a hotărât ca bărbaţii şi femeile să fie uniţi prin căsătorie sfân
tă, pentru a forma familii ai căror membri, încununaţi cu cinste, să fie 
recunoscuţi ca membri ai familiei de sus. 

Hristos a onorat relaţia de căsătorie, făcând-o şi un simbol al unirii 
dintre El şi cei răscumpăraţi ai Săi. El Însuşi este Mirele; mireasa este bi
serica, despre care, ca aleasă a Sa, El spune: „Eşti frumoasă de tot, iubito, 
şi n-ai niciun cusur” (Cântarea cântărilor 4:7). …

Legătura familială este cea mai strânsă, mai gingaşă şi mai sfântă din
tre câte există pe pământ. A fost destinată să fie o binecuvântare pentru 
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omenire. Şi este o binecuvântare ori de câte ori legământul căsătoriei este 
încheiat cu înţelepciune, în frică de Dumnezeu şi cu responsabilitate. – 
Divina vindecare, p. 356

Căsătoria, o unire pe viaţă, este un simbol al unirii dintre Hristos şi 
biserica Sa. Spiritul pe care îl manifestă Domnul Hristos faţă de biserica 
Sa este spiritul pe care trebuie să-l manifeste soţul şi soţia unul faţă de 
celălalt. Dacă ei Îl iubesc pe Dumnezeu în cel mai înalt sens, se vor iubi 
unul pe altul în Domnul, tratându-se întotdeauna cu amabilitate, fiind 
atraşi unul de celălalt prin legături neschimbătoare. Prin tăgăduirea de 
sine şi sacrificiul de sine, manifestate reciproc, ei vor fi o binecuvântare 
unul pentru celălalt. ...

Bărbaţii şi femeile pot atinge un standard înalt doar dacă Îl recunosc 
pe Domnul Hristos ca Mântuitor al lor personal. Vegheaţi şi rugaţi-vă,  
supunând totul lui Dumnezeu! Cunoaşterea pentru care vă luptaţi 
pen tru dobândirea vieţii veşnice vă va întări şi mângâia pe amândoi. 
În gând, cuvânt şi faptă, voi trebuie să fiţi lumini în lume. … Domnul 
Hristos să fie modelul vostru. El să fie pentru voi Acela care vă poate 
da putere să biruiţi. Distrugeţi cu totul rădăcinile egoismului! Daţi-I sla
vă lui Dumnezeu, căci sunteţi copiii Lui. – Căminul adventist, p. 95-96 

 Duminică, 27 august Sfaturi pentru soțiile creștine 

Cât necaz şi ce revărsare de nenorociri şi nefericire ar fi evitate dacă 
bărbaţii şi femeile ar continua să cultive deopotrivă respectul, atenţia, cu
vintele amabile de apreciere şi micile gesturi de curtenie pentru a păstra 
iubirea, aşa cum au simţit că sunt necesare atunci când şi-au cucerit par
tenerul de viaţă! Dacă soţul şi soţia vor continua să cultive aceste atenţii 
care menţin dragostea, vor fi fericiţi unul în compania celuilalt şi vor avea 
o influenţă sfinţitoare asupra familiilor lor. Ei vor avea în ei înşişi o mică 
lume de fericire. – Astăzi cu Dumnezeu, p. 335 (22 nov.)

Domnul a hotărât ca bărbatul să fie capul femeii, să fie protectorul 
ei; el e cel care ţine familia împreună, pe membrii ei strânşi laolaltă, aşa 
cum Domnul Hristos este capul bisericii şi Salvatorul ei, ca trup al Său. 
Fiecare soţ care susţine că Îl iubeşte pe Dumnezeu să studieze cu atenţie 
cerinţele lui Dumnezeu cu privire la poziţia sa. Autoritatea lui Hristos  
este exercitată cu înţelepciune, cu toată blândeţea şi delicateţea; tot aşa 
să-şi exercite şi soţul puterea, imitând pe Acela care este Capul bisericii. …
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Nici soţul, nici soţia nu trebuie să tindă să aibă un control arbitrar 
asupra celuilalt. Nu încercaţi să-l faceţi pe celălalt să se supună dorinţelor 
voastre. Nu puteţi să faceţi aceasta şi să păstraţi totuşi iubirea celui
lalt. Fiţi blânzi, răbdători, iertători, atenţi şi curtenitori. Prin harul lui 
Dumnezeu puteţi reuşi să vă faceţi fericiţi unul pe celălalt, aşa cum aţi 
promis că veţi face când aţi rostit jurământul căsătoriei. – The Faith I 
Live By, p. 259 

Evreii nu erau dispuşi să se supună restricţiilor şi îndrumărilor date 
de Domnul. Ei voiau să-şi urmeze propria cale, să asculte de îndemnurile 
minţii lor şi să nu fie conduşi decât de judecata lor. Dacă ar fi fost lăsaţi 
să facă astfel, lui Moise nu i-ar mai fi fost adresată nicio plângere; dar,  
atunci când li se puneau restricţii, nu-şi găseau liniştea. 

Dumnezeu doreşte ca aceia care sunt poporul Lui să fie disciplinaţi şi 
să acţioneze în armonie, să vadă cu aceiaşi ochi şi să aibă acelaşi gând, 
aceeaşi judecată. Pentru a ajunge la această stare de lucruri, sunt multe 
de făcut. Inima firească trebuie să fie supusă şi transformată. … Domnul 
nu doreşte ca noi să renunţăm la individualitatea noastră. Dar care om 
poate să aprecieze corect cât de departe trebuie dusă această chestiune a 
independenţei personale? …

… Pavel îşi îndeamnă fraţii: „Dragostea să fie fără prefăcătorie. Fie-vă 
groază de rău şi lipiţi-vă tare de bine. Iubiţi-vă unii pe alţii cu o dragos
te frăţească. În cinste, fiecare să dea întâietate altuia”. Scriindu-le efese-
nilor, el spune: „Supuneţi-vă unii altora în frica lui Hristos”. – Mărturii, 
vol. 3, p. 360

 Luni, 28 august Biserica, mireasa lui Hristos (1) 

Noi trăim scenele finale ale acestor timpuri pline de pericole. Domnul a 
prevăzut necredinţa care domină acum cu privire la venirea Sa şi, în repe
tate rânduri, a dat avertizări în Cuvântul Său că acest eveniment va avea 
loc pe neaşteptate. Ziua cea mare va veni „ca un laţ peste toţi cei ce locu
iesc pe toată faţa pământului” (Luca 21:35). Dar există două categorii de 
oameni. … Unii vor fi gata când Mirele va veni şi vor merge împreună cu 
El la nuntă. Cât de preţios este gândul acesta pentru cei care aşteaptă şi 
veghează în vederea arătării Sale! Hristos „a iubit ... biserica şi S-a dat pe 
Sine pentru ea, ca s-o sfinţească, după ce a curăţit-o prin botezul cu apă, 
prin Cuvânt, ca să înfăţişeze înaintea Lui această biserică, slăvită, fără 
pată, fără zbârcitură sau altceva de felul acesta, ci sfântă şi fără prihană” 
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(Efeseni 5:25-27). Cei pe care îi iubeşte Dumnezeu se bucură de această 
favoare, deoarece au un caracter frumos. – Mărturii, vol. 6, p. 129

În rugăciunea Sa de mijlocire pentru ucenicii Lui, Domnul a declarat: 
„Eu le-am dat slava pe care Mi-ai dat-o Tu [caracterul], pentru ca ei să fie 
una cum şi Noi suntem una – Eu în ei şi Tu în Mine – pentru ca ei să fie 
în chip desăvârşit una, ca să cunoască lumea că Tu M-ai trimis şi că i-ai 
iubit cum M-ai iubit pe Mine” (Ioan 17:22,23).

Şi astăzi, scopul Lui este să-Şi sfinţească şi să-Şi curăţească biserica 
„ca să înfăţişeze înaintea Lui această biserică slăvită, fără pată, fără zbâr
citură sau altceva de felul acesta…” (Efeseni 5:26,27). Hristos nu putea să 
Îi ceară Tatălui să reverse asupra celor care cred în El un dar mai mare 
decât acela al caracterului pe care El Însuşi l-a descoperit. Ce bogăţie este 
cuprinsă în cererea Sa! Ce plinătate a harului are privilegiul să primească 
fiecare urmaş al lui Hristos! Oh, dacă am putea aprecia mai mult cin
stea pe care ne-o face Hristos! Purtând jugul Lui şi învăţând de la El, noi 
devenim asemenea Lui în aspiraţii, în blândeţe şi smerenie, în farmecul 
caracterului. – Harul uimitor al lui Dumnezeu, p. 322 (10 nov.)

Legătura dintre Hristos şi biserica Sa este foarte strânsă şi sfântă – El 
fiind Mirele, iar biserica, mireasa; El, Capul, iar biserica, trupul. Legătura 
cu Hristos, prin urmare, presupune legătura cu biserica Sa.

Biserica este organizată pentru slujire, iar într-o viaţă în care Îi slu
jim lui Hristos, legătura cu biserica este unul dintre primii paşi. Loialita-
tea faţă de Hristos pretinde împlinirea cu credincioşie a îndatoririlor 
din biserică. Aceasta este o parte importantă din pregătirea noastră, iar  
într-o biserică inspirată de viaţa Stăpânului, ea va determina în mod  
direct efortul pentru lumea din afară. – Educaţie, p. 268

 Marți, 29 august Biserica, mireasa lui Hristos (2) 

Atât în Vechiul, cât şi în Noul Testament, legătura căsătoriei este folosită 
pentru a reprezenta unirea sfântă şi iubitoare dintre Hristos şi poporul 
Său. Pentru Isus, bucuria sărbătorii de nuntă vorbea despre desfătarea ce 
va domni în ziua când El Îşi va aduce mireasa în casa Tatălui şi când cei 
răscumpăraţi şi Răscumpărătorul vor sta la masa de la nunta Mielului. 
… Când i s-a dat o viziune despre lucrurile cereşti, apostolul Ioan a scris: 
„Am auzit ca un glas de gloată multă, ca vuietul unor ape multe, ca bu
buitul unor tunete puternice, care zicea: «Aleluia! Domnul, Dumnezeul 
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nostru Cel Atotputernic, a început să împărăţească. Să ne bucurăm! Să 
ne veselim şi să-I dăm slavă! Căci a venit nunta Mielului, soţia Lui s-a 
pregătit»”. „Ferice de cei chemaţi la ospăţul nunţii Mielului” (Apocalipsa 
19:6,7,9).

Pavel a stăruit cu multă căldură de aceia care cunoscuseră cândva pu
terea lui Dumnezeu în viaţa lor, să se întoarcă la iubirea lor dintâi faţă de 
adevărul Evangheliei. Cu dovezi de nezdruncinat, el le-a prezentat privi
legiul pe care-l aveau de a deveni bărbaţi şi femei liberi în Hristos, prin al 
cărui har ispăşitor toţi aceia care se predau pe deplin sunt îmbrăcaţi cu 
mantia neprihănirii Sale. El a susţinut adevărul că orice suflet care va fi 
mântuit trebuie să aibă o experienţă sinceră şi personală în lucrurile lui 
Dumnezeu.

Cuvintele apostolului, pline de un călduros apel, nu au rămas fără rod. 
Duhul Sfânt a lucrat cu mare putere şi mulţi ale căror picioare rătăciseră 
pe căi străine au revenit la credinţa lor de la început în Evanghelie. De 
aici încolo, ei au rămas statornici în libertatea prin care Hristos îi făcuse 
liberi. În viaţa lor se dădeau pe faţă roadele Duhului – „dragostea, bucu
ria, pacea, îndelunga răbdare, bunătatea, facerea de bine, credincioşia, 
blândeţea, înfrânarea poftelor”. Numele lui Dumnezeu era proslăvit şi 
mulţi din toată regiunea aceea au fost adăugaţi la numărul credincioşilor. 
– Faptele apostolilor, p. 388 

Pentru urmaşii Săi credincioşi, Hristos a fost un tovarăş de zi cu zi, 
un prieten apropiat. Ei au trăit într-o strânsă şi constantă comuniune 
cu Dumnezeu. Asupra lor a răsărit slava Domnului. Ei reflectau lumina 
cunoaşterii slavei lui Dumnezeu de pe faţa lui Isus. Acum ei se bucură sub 
razele puternice ale strălucirii şi slavei Împăratului în toată maiestatea 
Sa. Ei sunt pregătiţi pentru comuniunea cu cerul, pentru că ei au cerul 
în inimă.

Cu capetele ridicate, cu razele strălucitoare ale Soarelui Neprihănirii 
asupra lor, cu bucuria că mântuirea lor este gata să se arate, ei ies să-L 
întâmpine pe Mire. 

Încă puţin şi Îl vom vedea pe Împărat în toată frumuseţea Lui. Încă 
puţin şi El va şterge orice lacrimă din ochii noştri. Apoi, nenumărate  
glasuri vor intona cântarea: „Iată cortul lui Dumnezeu cu oamenii! El  
va locui cu ei, şi ei vor fi poporul Lui, şi Dumnezeu Însuşi va fi cu ei. El va 
fi Dumnezeul lor” (Apocalipsa 21:3). – Harul uimitor al lui Dumnezeu, 
p. 358 (16 dec.)
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 Miercuri, 30 august Iubește-ți soția ca pe tine însuți! 

Dumnezeu personal i-a dat lui Adam un tovarăş. El i-a făcut ajutorul „po
trivit pentru el”, un ajutor care să-i corespundă, unul care era potrivit 
să fie tovarăşul său şi care putea fi una cu el în iubire şi simpatie. Eva a 
fost creată dintr-o coastă luată de la Adam, aceasta însemnând că ea nu 
trebuia să-l controleze, să-l stăpânească pe el, care era capul, dar nici 
să fie călcată în picioare, ca fiind inferioară, ci să stea lângă el, ca fiind 
egali, să fie iubită şi ocrotită de el. O parte din om, os din oasele lui şi 
carne din carnea lui, ea era cel de-al doilea eu al său, înfăţişând unitatea 
şi ataşamentul plin de afecţiune care trebuie să existe în această legătură. 
„Căci nimeni nu şi-a urât vreodată trupul lui, ci îl hrăneşte şi îl îngrijeşte” 
(Efeseni 5:29). …

Dumnezeu a fost Acela care a oficiat prima căsătorie. Astfel, aceas
tă instituţie Îl are ca întemeietor pe Creatorul universului. „Căsătoria 
să fie ţinută în toată cinstea” (Evrei 13:4); ea a fost unul dintre primele 
daruri pe care i le-a dat Dumnezeu omului şi este una dintre cele două 
instituţii pe care, după căderea în păcat, Adam le-a luat dincolo de poarta 
Paradisului. Când principiile divine sunt recunoscute şi urmate în aceas
tă legătură, căsătoria este o binecuvântare, ea ocroteşte curăţia şi feri
cirea neamului omenesc, satisface nevoile sociale ale omului şi îi înalţă 
natura fizică, intelectuală şi morală. – Patriarhi şi profeţi, p. 46 

Când desconsideră sănătatea şi fericirea soţiei, sporind poverile şi gri
jile ei prin naşterea unui număr mare de copii, soţul calcă legământul 
căsătoriei şi datoriile care îi sunt lămurite prin poruncile din Cuvântul lui 
Dumnezeu. „Bărbaţilor, iubiţi-vă nevestele cum a iubit şi Hristos biseri
ca şi S-a dat pe Sine pentru ea. Tot aşa trebuie să-şi iubească şi bărbaţii 
nevestele, ca pe trupurile lor. Cine îşi iubeşte nevasta se iubeşte pe sine 
însuşi. Căci nimeni nu şi-a urât vreodată trupul lui, ci îl hrăneşte, îl îngri
jeşte cu drag, ca şi Hristos biserica” (Efeseni 5:25-29). 

Vedem că acest îndemn sfânt este foarte mult desconsiderat chiar de 
către aşa-zişii creştini. – Solii alese, cartea 2, p. 425

Din fiecare cămin creştin ar trebui să strălucească o lumină sfântă. 
Iubirea ar trebui să se vadă în fiecare faptă. Ar trebui să se reverse în toate 
relaţiile dintre cei ai casei, să se vadă în preocuparea de a fi amabil, să se 
manifeste prin gesturi de curtenie şi delicateţe, fără nicio urmă de ego
ism. Există familii în care aceste principii sunt trăite, case în care oamenii 
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I se închină lui Dumnezeu şi în care domneşte cea mai adevărată iubire. 
Din aceste cămine se ridică în fiecare dimineaţă şi seară rugăciuni către 
Dumnezeu ca o tămâie plăcut mirositoare, iar bunătatea şi binecuvântă
rile lui Dumnezeu cad ca roua dimineţii asupra celor care se roagă. – My 
Life Today, p. 33 

 Joi, 31 august Căsnicia de tipul „un singur trup” 

Dacă în familiile noastre inimile ar fi păstrate pline de delicateţe, dacă ar 
mai fi un respect nobil şi o înţelegere plină de generozitate faţă de gustu
rile şi părerile celuilalt, dacă soţia ar căuta ocazii de a-şi exprima iubirea 
prin gesturi de curtenie faţă de soţul ei, iar soţul ar manifesta aceeaşi 
consideraţie şi un respect amabil faţă de soţie, copiii s-ar împărtăşi de 
acelaşi spirit. Influenţa aceasta ar umple căminul şi câte valuri de ne
norocire ar fi evitate! Bărbaţii nu ar pleca de acasă în căutarea fericirii 
şi femeile nu ar tânji după iubire, nu şi-ar pierde curajul şi respectul de 
sine, devenind nefericite pe viaţă. Ne este dăruită o singură viaţă care, cu 
grijă, cu efort şi stăpânire de sine, poate fi făcută suportabilă, plăcută şi 
chiar fericită. – Astăzi cu Dumnezeu, p. 335 (22 nov.)

Adevărata iubire nu este o pasiune puternică şi năvalnică. Din contră, 
este liniştită şi profundă prin natura ei. Ea vede dincolo de exterior şi este 
atrasă numai de calităţi. Este înţeleaptă şi are discernământ, iar devota
mentul ei este real şi durabil.

Inimile care sunt pline de iubirea lui Hristos nu vor stărui în ideile lor 
fixe. Religia este iubire şi căminul creştin este locul unde domneşte iubi
rea care se exprimă prin cuvinte şi fapte de grijă atentă, de amabilitate 
delicată şi curtoazie. …

Domnul Isus vrea să vadă căsătorii fericite, case fericite.
Oamenii, bărbaţi şi femei, pot să atingă idealul lui Dumnezeu pentru 

ei dacă Îl iau pe Domnul Hristos ca ajutor. Pentru aceia care I se pre
dau Lui cu o încredere plină de iubire, harul Său va împlini ce nu poate 
înţelepciunea omenească. Providenţa Sa poate să lege inimile cu legături 
de origine cerească. Iubirea nu va fi numai un schimb de cuvinte dulci şi 
linguşitoare. În ghergheful cerului, se face o urzeală mult mai fină şi mai 
trainică decât pot realiza meşterii pământului. Rezultatul nu este o buca
tă de pânză, ci o împletitură care va rezista la teste şi încercări. Inimă va 
fi legată de inimă cu legăturile de aur ale iubirii care rezistă. – The Faith 
I Live By, p. 255 
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Cei doi, care îşi unesc interesele pentru o viaţă întreagă, au trăsături 
caracteristice distincte şi responsabilităţi individuale. … Soţia trebuie să 
împodobească cercul familiei, în calitate de soţie şi companie pentru un 
soţ înţelept. La fiecare pas, ea trebuie să se întrebe: „Este acesta standar
dul pe care trebuie să-l ating ca femeie? Cum Îl pot reprezenta pe Hristos 
în căminul meu?” Soţul trebuie să-i facă cunoscut soţiei că el apreciază 
lucrul ei. 

Soţia trebuie să-şi respecte soţul. Soţul trebuie să-şi iubească soţia, 
să aibă grijă de ea; după cum prin legământul căsătoriei au devenit una, 
la fel prin credinţa în Hristos vor fi una în El. Ce ar putea fi mai plăcut  
pentru Dumnezeu decât să vadă că aceia care păşesc în relaţia de căsă-
torie caută să-L cunoască pe Domnul Hristos şi să fie umpluţi tot mai 
mult cu Duhul Său? – Căminul adventist, p. 114

 Vineri, 1 septembrie: Studiu suplimentar

Cugetări de pe Muntele Fericirilor, „Oare îi este îngăduit unui bărbat  
să-şi lase nevasta pentru orice pricină?”, p. 63-65. 
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Studiul

11
2 – 8 septembrie

Loialitate supremă 
față de Hristos

Sabat după-amiază, 2 septembrie 

Pretenţiile părinţilor trebuie să fie întotdeauna rezonabile. Bunătatea tre
buie manifestată nu printr-o indulgenţă nesăbuită, ci printr-o înţeleaptă 
conducere. Părinţii trebuie să-i înveţe pe copiii lor cu blândeţe, fără ci
căleală sau vânare de greşeli, căutând să-şi lege inima de inima lor prin 
şnururile de mătase ale iubirii. 

Frâul conducerii în familie poate fi ţinut cu hotărâre şi bunătate, prin 
influenţa unită a autorităţii şi iubirii. Dacă aveţi în vedere numai slava  
lui Dumnezeu şi ceea ce copiii noştri Îi sunt datori, acest lucru ne va feri 
de pierzare şi de încurajarea răului. – The Faith I Live By, p. 266 

Dumnezeu vede inimile şi caracterele oamenilor atunci când ei nu îşi 
văd starea în care se află. El vede că lucrarea şi cauza Sa vor suferi dacă 
ei nu văd şi nu îşi corectează greşelile. Hristos ne numeşte slujitorii Lui 
dacă facem ce ne porunceşte El. Fiecărui om îi este atribuit un anumit 
domeniu, un anume loc şi o lucrare, iar Dumnezeu nu cere nici mai mult, 
nici mai puţin, atât de la cel mai neînsemnat, cât şi de la cel mai de frunte, 
decât ca fiecare să-şi îndeplinească chemarea. Noi nu suntem ai noştri. 
Am devenit slujitori ai lui Hristos prin har. Suntem cumpăraţi cu sângele 
Fiului lui Dumnezeu. – Astăzi cu Dumnezeu, p. 166 (6 iun.) 

Domnul ne cunoaşte pe fiecare, individual. Fiecărui om născut în lu
me i se încredinţează o lucrare pentru a face ca lumea să fie mai bună. 
Fiecare are sfera sa de acţiune şi, dacă omul Îl ia pe Dumnezeu ca sfă
tuitor, atunci nu va lucra niciodată împotriva planurilor lui Dumnezeu. 
El i-a desemnat fiecăruia un loc şi o lucrare şi, dacă ne supunem să fim 
prelucraţi de Dumnezeu, oricât de confuză şi încurcată ar părea viaţa 
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noastră pentru noi, Dumnezeu are un scop în toate acestea şi maşinăria 
umană, supusă sub mâna conducătoare a înţelepciunii divine, va aduce 
la îndeplinire planurile lui Dumnezeu. După cum într-o armată bine dis
ciplinată, fiecare soldat are poziţia sa bine fixată şi fiecăruia i se cere să îşi 
facă partea pentru a contribui la forţa şi perfecţiunea întregului, tot aşa 
cel care lucrează pentru Dumnezeu are o parte care i-a fost desemnată 
anume în marea lucrare a lui Dumnezeu. …

Tatăl nostru ceresc este conducătorul nostru şi trebuie să ne supunem 
disciplinei. Suntem membri ai familiei Sale. El are dreptul ca noi să-I 
slujim şi, dacă unul dintre membrii familiei Sale stăruie să meargă pe 
drumul lui, să facă ce îi place, aceasta va aduce dezordine şi va încurca lu
crurile. Noi nu trebuie să căutăm să mergem pe calea noastră, ci pe calea 
arătată de Dumnezeu şi să facem aşa cum doreşte El. 

Să ascultăm ce spune Domnul şi să zicem: „Facă-se nu voia mea, ci 
voia Ta, Doamne!” – In Heavenly Places, p. 228 

 Duminică, 3 septembrie Sfaturi pentru copii 

„Copii, ascultaţi în Domnul de părinţii voştri, căci este drept. «Să cin
steşti pe tatăl tău şi pe mama ta» este cea dintâi poruncă însoţită de o 
făgăduinţă” (Efeseni 6:1,2).

Copiii sunt sfătuiţi de apostol să asculte de părinţii lor în Domnul, să îi 
ajute şi să asculte de ei. Aceia care Îl iubesc pe Dumnezeu cu adevărat nu 
se vor lupta să facă numai cum vor ei şi astfel să îşi aducă nefericire atât 
lor înşişi, cât şi altora. Ei se vor strădui să Îl reprezinte pe Hristos prin 
caracterul lor. Cât de preţios este gândul că tinerii care se împotrivesc pă
catului, care cred şi veghează aşteptând venirea Domnului, care se supun 
autorităţii părinţilor lor şi care Îl iubesc pe Domnul Isus, vor fi printre 
aceia care iubesc venirea Lui şi Îl vor întâmpina cu bucurie şi în pace. 

Aceştia vor fi găsiţi fără pată sau zbârcitură înaintea tronului lui 
Dumnezeu şi se vor bucura de favoarea Lui pentru veşnicie. Ei şi-au for
mat caractere frumoase, ei au avut grijă de felul lor de vorbire, în gura lor 
nu s-a găsit minciună, au avut grijă să nu facă niciun lucru rău şi primesc 
cununa vieţii veşnice. – In Heavenly Places, p. 216 

Nu uitaţi, copiii au drepturi care trebuie respectate. 
Copiii au drepturi pe care părinţii trebuie să le recunoască şi să le res

pecte. Ei au dreptul la acea educaţie şi instruire care să-i facă membri utili, 
respectaţi şi iubiţi în societatea de aici şi prin care să fie corespunzători 
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pentru societatea curată şi sfântă viitoare. Tinerii trebuie învăţaţi că bu
năstarea lor, atât prezentă, cât şi viitoare, depinde într-o mare măsură 
de obiceiurile pe care şi le formează în copilărie şi tinereţe. Ei trebuie să 
se obişnuiască încă de la o vârstă fragedă cu supunerea, tăgăduirea de 
sine şi căutarea fericirii celorlalţi. Ei trebuie învăţaţi să-şi supună tem
peramentul repezit, să-şi reţină cuvântul pătimaş, să dovedească în mod 
constant bunătate, curtoazie şi stăpânire de sine. – Căminul adventist, 
p. 306

Cei care cultivă iubirea în viaţa de cămin vor forma caractere după 
asemănarea divină şi vor fi constrânşi să exercite o influenţă folositoa
re dincolo de cercul familiei pentru a le putea aduce binecuvântare al
tora prin servicii amabile şi atente, prin cuvinte plăcute, prin simpatie 
creştină şi prin fapte bune. Ei îi vor observa repede pe cei care au inimi 
flămânde şi vor da un ospăţ pentru cei nevoiaşi şi suferinzi. Cei care 
au discernământ ceresc şi care manifestă atenţie gingaşă faţă de fieca
re membru al familiei, făcându-şi toată datoria, vor deveni corespun
zători pentru o lucrare ce va lumina alte familii şi-i vor învăţa pe alţii,  
prin teorie şi exemplu, ce face un cămin fericit.

Prin înţelepciunea şi judecata lor, prin curăţia şi mărinimia vieţii lor 
de fiecare zi, prin dedicarea lor faţă de interesele poporului – şi aces
ta idolatru – Iosif şi Daniel s-au dovedit credincioşi faţă de principiile 
educaţiei lor din copilărie şi faţă de Cel ai cărui reprezentanţi erau. – 
Lucrarea de binefacere, p. 299

 Luni, 4 septembrie Sfaturi pentru părinți 

Un tată creştin este centura casei, cel care îi ţine laolaltă pe membrii fa
miliei, legându-i strâns de tronul lui Dumnezeu. Interesul pentru copiii 
lui nu trebuie să slăbească niciodată. Un tată care are băieţi în familie 
nu ar trebui să îi lase pe băieţii fără astâmpăr cu totul numai în grija 
mamei. El ar trebui să se facă prietenul şi companionul lor. Ar trebui 
să se străduiască să îi ferească de prietenii rele. Ar trebui să ia mai mult  
din povară asupra sa, făcând tot ce poate pentru a-i conduce pe băieţii  
lui la Dumnezeu. 

Când copiii îşi pierd autocontrolul şi spun cuvinte pătimaşe, părinţii 
ar trebui să tacă un timp. Tăcerea este de aur şi va aduce părerea de rău 
mai degrabă decât orice cuvânt care ar putea fi spus. Satana este foar
te mulţumit când părinţii îi enervează pe copii prin cuvinte aspre şi 

EGW_3-2023.indd   83EGW_3-2023.indd   83 5/10/2023   10:33:36 PM5/10/2023   10:33:36 PM



84 Studiul 11

mânioase. „Părinţi, nu întărâtaţi pe copiii voştri, ca să nu-şi piardă nădej
dea” (Coloseni 3:21). Interveniţi cu calm, pentru că liniştea voastră îi aju
tă să revină la o stare sufletească potrivită. – The Faith I Live By, p. 265

Unii părinţi stârnesc furtuni prin lipsa lor de stăpânire de sine. În loc 
să le ceară frumos copiilor un anumit lucru, ei le poruncesc pe un ton 
cicălitor şi pe buzele lor sunt cuvinte de critică şi de ocară, pe care copiii 
nu le merită. Părinţilor, o astfel de purtare faţă de copiii voştri le distruge 
optimismul şi ambiţia. Ei nu fac din dragoste ce le porunciţi voi, ci pentru 
că nu îndrăznesc să facă altfel. Ei nu pun inimă în ce fac. Pentru ei este 
sclavie, şi nu plăcere, şi acest fapt îi determină adesea să nu vă asculte 
în totalitate, lucru care vă sporeşte şi mai mult iritabilitatea, iar pentru 
copii situaţia devine şi mai rea. Din nou se caută greşeli, purtarea lor rea le 
este prezentată în culori vii, până ce îi cuprinde descurajarea şi nu le mai  
pasă dacă lucrurile pe care le fac vă sunt sau nu pe plac. Sunt cuprinşi de 
un spirit de nepăsare şi vor căuta departe de părinţi plăcerea şi bucuria 
pe care ar fi trebuit să le găsească acasă. – Îndrumarea copilului, p. 281

O purtare amabilă, cuvintele plăcute şi faptele de iubire vor lega ini
mile copiilor de părinţii lor cu legăturile de argint ale afecţiunii şi vor fa
ce mai mult pentru atractivitatea căminului decât cele mai rare podoabe 
care se pot cumpăra cu aur.

O afecţiune plină de duioşie ar trebui să fie cultivată mereu între soţ şi 
soţie, părinţi şi copii, fraţi şi surori. Fiecare cuvânt aspru va fi ţinut minte 
şi urmarea nu va fi numai o aparentă pierdere a iubirii unul faţă de altul. 
… Copiii trebuie să-şi respecte şi să-şi stimeze părinţii, iar părinţii trebuie 
să fie răbdători, buni, amabili şi iubitori cu copiii lor. Fiecare trebuie să 
caute ca, pe orice cale, să le fie pe plac şi să îi facă fericiţi pe ceilalţi din 
cercul familiei. – The Faith I Live By, p. 267 

 Marți, 5 septembrie Sclavia în Scriptură și în istorie

Printre cei care îşi predaseră inimile lui Dumnezeu în urma lucrării lui 
Pavel în Roma era şi Onisim, un sclav păgân care păgubise pe stăpânul 
său, Filimon, un credincios creştin din Colose, şi fugise la Roma. În bună
tatea inimii sale, Pavel a căutat să uşureze sărăcia şi nenorocirea sărma
nului fugar şi apoi s-a străduit să facă să strălucească lumina adevărului 
în mintea lui întunecată. Onisim a ascultat cuvintele vieţii, şi-a mărturisit 
păcatele şi a fost convertit la credinţa lui Hristos. …
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Pavel i-a încredinţat lui Onisim o scrisoare către Filimon, în care, cu 
tact şi bunătatea lui obişnuită, apostolul a intervenit, pledând cauza scla
vului pocăit. …

Pavel ar fi putut insista faţă de Filimon asupra datoriei lui de creştin, 
însă el a ales mai bine limbajul rugăminţii. …

Apostolul îi cerea lui Filimon ca, având în vedere convertirea lui 
Onisim, să îl primească pe sclavul pocăit ca pe copilul său, dovedindu-i  
o asemenea iubire, încât acesta să aleagă să locuiască împreună cu stă-
pânul lui de mai înainte, care îl primea acum „nu ca pe un rob, ci mult 
mai presus decât un rob, ca pe un frate preaiubit”. …

Apostolul ştia bine asprimea cu care stăpânii se purtau faţă de sclavii 
lor şi mai ştia, de asemenea, că Filimon era foarte mânios din pricina 
purtării servului său. El îi scrisese într-un fel care să-i trezească cele mai 
adânci şi mai calde simţăminte de creştin. Convertirea lui Onisim făcuse 
din el un frate de credinţă şi orice pedeapsă aplicată acestui nou-con
vertit avea să fie privită de Pavel ca şi cum i s-ar fi aplicat lui. – Faptele 
apostolilor, p. 456-457 

Unii stăpâni, mai omenoşi decât alţii, erau mai îngăduitori faţă de 
servii lor; însă marea majoritate a bogaţilor şi nobililor, dedaţi fără frâu  
satisfacerii plăcerilor desfrânate, pasiunilor şi mâncării, făceau din scla
vii lor victimele nenorocite ale capriciului şi tiraniei. Tendinţa întregului 
sistem era deznădăjduit de degradatoare.

Nu era lucrarea apostolului aceea de a răsturna în chip nejudecat sau 
dintr-o dată ordinea statornicită a societăţii. A fi încercat aceasta ar fi 
însemnat să împiedice succesul Evangheliei. Însă el a învăţat anumite 
principii care loveau chiar la temelia sclaviei şi care, dacă ar fi fost puse în 
practică, cu siguranţă că ar fi subminat întreg sistemul. „Unde este Duhul 
Domnului, acolo este slobozenia” (2 Corinteni 3:17), a declarat el. Odată 
convertit, sclavul devenea un membru al trupului lui Hristos şi deci tre
buia să fie iubit şi tratat ca un frate, un împreună-moştenitor cu stăpânul 
său al binecuvântărilor lui Dumnezeu şi al privilegiilor Evangheliei. Pe 
de altă parte, servilor le era dat sfatul să-şi împlinească datoriile faţă de 
stăpânii lor „nu numai când sunteţi sub ochii lor, ca şi cum aţi vrea să 
plăceţi oamenilor, ci ca nişte robi ai lui Hristos, care fac din inimă voia 
lui Dumnezeu” (Efeseni 6:6). 

Creştinismul face o legătură de strânsă unire între stăpân şi sclav, îm
părat şi supus, slujitor al Evangheliei şi păcătos decăzut care a găsit în 
Hristos curăţirea de păcat. Ei au fost spălaţi în acelaşi sânge, învioraţi de 
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acelaşi Duh şi sunt făcuţi să fie una cu Isus Hristos. – Faptele apostolilor, 
p. 459- 460 

 Miercuri, 6 septembrie Robi ai lui Hristos

Convertirea adevărată ne face cinstiţi până la cel mai mic amănunt în 
tranzacţiile noastre cu cei din jur. Ne face credincioşi în munca noastră 
de zi cu zi. Fiecare urmaş sincer al lui Hristos va arăta că religia Bibliei îl 
califică să-şi folosească talentele în slujba Stăpânului. 

„În sârguinţă, fiţi fără preget.” Aceste cuvinte vor fi împlinite în viaţa 
oricărui creştin adevărat. Chiar dacă munca voastră pare a fi o corvoa
dă, o puteţi înnobila prin modul în care o executaţi. Faceţi-o ca şi cum 
Dumnezeu S-ar afla în faţa voastră. Faceţi-o cu voioşie şi cu demnitatea 
unor fii ai cerului. Principiile nobile sunt cele care, aduse în lucrare, o fac 
în întregime bine primită înaintea lui Dumnezeu. Lucrarea adevărată îl 
leagă pe cel mai de jos slujitor al lui Dumnezeu de pe pământ cu cel mai 
de sus dintre slujitorii lui Dumnezeu din locurile cereşti. – Solii pentru 
tineret, p. 72

În general, există printre cei care servesc dispoziţia de a face totul cât 
mai bine posibil? Nu este mai degrabă obiceiul de a te strecura şi a face 
lucrul cât mai repede, mai uşor şi a obţine răsplata (salariul) cu un efort 
care să coste cât mai puţin? Obiectivul nu este să fii cât mai conştiincios 
cu putinţă, ci să primeşti răsplata. 

Aceia care susţin că sunt slujitori ai lui Hristos nu ar trebui să uite în
demnul lui Pavel: „Robilor, ascultaţi în toate lucrurile pe stăpânii voştri 
pământeşti nu numai când sunteţi sub ochii lor, ca cei ce caută să placă 
oamenilor, ci cu curăţie de inimă, ca unii care vă temeţi de Domnul. Orice 
faceţi să faceţi din toată inima, ca pentru Domnul, nu ca pentru oameni, 
ca unii care ştiţi că veţi primi de la Domnul răsplata moştenirii. Voi slujiţi 
Domnului Hristos”.

Cei care îşi fac lucrul „de ochii lumii”, vor descoperi că lucrarea lor 
nu va suporta examinarea făcută de îngeri şi nici controlul oamenilor. 
Pentru o lucrare de succes este esenţial să-L cunoaştem pe Hristos, deoa
rece această cunoaştere ne va da principiile clare ale dreptăţii şi binelui, 
ne va aduce un spirit neegoist, aşa ca al Mântuitorului pe care spunem că 
Îl slujim. Corectitudinea, economia, grija şi meticulozitatea vor caracteri
za tot ce facem, oriunde ne-am afla – în bucătărie, în atelier, în redacţie, 
în spital, la colegiu sau oriunde ne-am afla ca lucrători în via Domnului. 

EGW_3-2023.indd   86EGW_3-2023.indd   86 5/10/2023   10:33:36 PM5/10/2023   10:33:36 PM



87Loialitate supremăfață de Hristos

„Cine este credincios în cele mai mici lucruri este credincios şi în cele 
mari, şi cine este nedrept în cele mai mici lucruri este nedrept şi în cele 
mari.” – The Review and Herald, September 22, 1891 

Tot ce găseşte mâna să facă trebuie făcut cu conştiinciozitate şi cu 
promptitudine. Credincioşia şi integritatea în lucrurile mici, îndeplinirea 
responsabilităţilor mărunte şi micile fapte de amabilitate vor înveseli şi 
bucura calea vieţii, iar când lucrarea noastră pe pământ se va încheia, 
fiecare dintre aceste mici îndatoriri împlinite cu credincioşie va fi preţu
ită ca o adevărată nestemată înaintea lui Dumnezeu. – Mărturii, vol. 4, 
p. 591

 Joi, 7 septembrie Stăpâni care sunt sclavi 

Poporul [din Atena] era copleşit de admiraţie faţă de prezentarea pli
nă de căldură şi logică a lui Pavel cu privire la însuşirile adevăratului 
Dumnezeu – la puterea Lui creatoare şi la existenţa providenţei Sale atot
conducătoare. Cu o elocvenţă zeloasă şi fierbinte, apostolul a declarat: 
„Dumnezeu, care a făcut lumea şi tot ce este în ea, este Domnul cerului şi 
al pământului şi nu locuieşte în temple făcute de mâini. El nu este slujit 
de mâini omeneşti, ca şi când ar avea trebuinţă de ceva, El, care dă tu
turor viaţa, suflarea şi toate lucrurile”. Cerurile nu sunt îndestulător de 
mari pentru a-L cuprinde pe Dumnezeu, cu atât mai puţin erau templele 
făcute de mâini omeneşti.

În acea epocă a castelor, când drepturile oamenilor erau deseori ne
luate în seamă, Pavel a reprezentat marele adevăr al frăţiei omeneşti, de
clarând că Dumnezeu „a făcut ca toţi oamenii, ieşiţi dintr-unul singur, 
să locuiască pe toată faţa pământului”. Înaintea lui Dumnezeu, toţi sunt 
egali şi fiecare fiinţă omenească îi datorează Creatorului o supunere to
tală. Apoi, apostolul a arătat cum, prin toată purtarea lui Dumnezeu cu 
omul, planul Său plin de har şi îndurare trece ca un fir de aur. El „le-a 
aşezat anumite vremuri şi a pus anumite hotare locuinţei lor, ca ei să 
caute pe Dumnezeu şi să se silească să-L găsească bâjbâind, măcar că nu 
este departe de fiecare din noi”. – Faptele apostolilor, p. 237-238

… Când Hristos a părăsit cerul pentru a veni în ajutorul lumii noastre, 
El a văzut omenirea afundată în ticăloşie şi păcat. Ştia că oamenii, bărbaţi 
şi femei deopotrivă, erau depravaţi şi degradaţi şi că aveau cele mai dez
gustătoare vicii. Îngerii au fost uimiţi la gândul ca Hristos să ia asupra Sa 
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o misiune care li se părea fără speranţă. Ei erau surprinşi că Dumnezeu 
putea să tolereze o rasă atât de păcătoasă. Nu puteau să vadă niciun loc 
pentru dragoste. Dar „atât de mult a iubit Dumnezeu lumea, că a dat pe 
singurul Lui Fiu, pentru ca oricine crede în El să nu piară, ci să aibă viaţa 
veşnică” (Ioan 3:16). 

Hristos a venit pe acest pământ cu un mesaj de har şi de iertare. El a 
pus temelia unei religii prin care iudei şi neamuri, negri şi albi, liberi şi 
robi sunt legaţi laolaltă, într-o frăţie comună, recunoscuţi ca egali înain
tea lui Dumnezeu. Mântuitorul are o dragoste nemărginită pentru fiecare 
fiinţă omenească. În fiecare dintre ele, El vede posibilitatea de creştere, 
de progres. El îi întâmpină cu energie divină şi cu speranţă pe toţi aceia 
pentru care Şi-a dat viaţa. În tăria Lui, ei pot trăi o viaţă bogată în fapte 
bune, plină de puterea Duhului. – Mărturii, vol. 7, p. 225

 Vineri, 8 septembrie: Studiu suplimentar

Slujitorii Evangheliei, „O vreme de încredere şi privilegii” p. 267-268. 
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Studiul

12
9 – 15 septembrie

Chemați să ne ridicăm

Sabat după-amiază, 9 septembrie 

„Nu te teme”, a fost răspunsul prorocului, „căci mai mulţi sunt cei ce sunt 
cu noi decât cei cu ei.” Şi, pentru ca slujitorul să-şi dea seama, Elisei s-a 
rugat şi a zis: „«Doamne, deschide-i ochii să vadă.» Şi Domnul a des
chis ochii slujitorului, care a văzut muntele plin de cai şi de care de foc 
împrejurul lui Elisei.” Între slujitorul lui Dumnezeu şi oştile vrăjmaşilor 
înarmaţi era o oaste de îngeri cereşti care-l înconjurau. Ei se coborâseră 
cu o putere mare, nu să distrugă, nici să ceară închinare, ci să tabere în 
jurul celor slabi şi neajutoraţi ai Domnului şi să le slujească. 

Când copiii lui Dumnezeu sunt aduşi în situaţii dificile şi în aparenţă 
nu este scăpare, ei trebuie să se bizuie numai pe Domnul. – Profeţi şi 
regi, p. 256-257 

Dar biserica lui Hristos este reprezentanta lui Dumnezeu pentru ves
tirea adevărului; ea este împuternicită de El să facă o lucrare specială şi, 
dacă Îi este credincioasă lui Dumnezeu şi ascultă de poruncile Lui, în ea 
va locui desăvârşirea puterii divine. Dacă va fi devotată îndatoririlor ei, 
nu există putere care să i se împotrivească. Forţele vrăjmaşului nu vor fi 
în stare s-o biruiască, aşa cum pleava nu este în stare să reziste furtunii. 

Înaintea bisericii sunt zorii unei zile strălucite, glorioase, dacă ea va 
îmbrăca haina neprihănirii lui Hristos, renunţând la tot ce este lumesc. 

Dumnezeu îi cheamă pe cei care Îi sunt loiali, care cred în El, să îi 
îmbărbăteze pe cei care sunt necredincioşi şi fără speranţă. Întoarceţi-vă 
la Domnul, voi, prizonieri ai nădejdii! Căutaţi putere la Dumnezeu, la 
Dumnezeul cel viu! Manifestaţi o credinţă umilă, neclintită în puterea 
şi în dispoziţia Sa de a ne mântui! Când, prin credinţă, primim puterea 
Sa, El va schimba în mod minunat perspectivele cele mai deznădăjduite, 
cele mai descurajatoare. El va face aceasta pentru slava Numelui Său. – 
Profeţi şi regi, p. 259-260
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Satana urmăreşte cu mare atenţie să-i surprindă pe creştini cu gar
da jos. Urmaşii lui Hristos ar trebui să nu uite că, pentru a avea viaţa 
veşnică, este nevoie de veghere continuă. Mulţi au o credinţă adormită. 
Dacă nu sunt întăriţi, treziţi, impulsionaţi să treacă la acţiune, sufletele 
lor se vor pierde. 

Eul trebuie să moară şi Hristos trebuie să fie aşezat pe tronul inimii ca 
totul în toate. Gândurile trebuie să rămână mereu la El. Atunci, viaţa va 
fi trăită spre slava Numelui Lui. Sufletul va primi putere de sus pentru a 
rezista născocirilor înşelătoare ale lui Satana. 

Oare adventiştii de ziua a şaptea au uitat avertismentul dat în capi
tolul 6 din Efeseni? Suntem angajaţi într-o luptă împotriva armatelor 
întunericului. Dacă nu Îl urmăm îndeaproape pe Conducătorul nostru, 
Satana va câştiga victoria asupra noastră. – The Upward Look, p. 200 

 Duminică, 10 septembrie Discursul de luptă

Hristos nu le-a spus ucenicilor Săi că lucrarea lor avea să fie uşoară. El 
le-a prezentat vasta alianţă a răului aliniată împotriva lor. Ei aveau să 
lupte „împotriva căpeteniilor, împotriva domniilor, împotriva stăpâni
torilor întunericului acestui veac, împotriva duhurilor răutăţii care sunt 
în locurile cereşti” (Efeseni 6:12). Însă ei nu aveau să fie lăsaţi să lupte 
singuri. El i-a asigurat că avea să fie cu ei şi că, dacă vor merge înainte 
în credinţă, se vor mişca sub pavăza Celui Atotputernic. El i-a îndemnat 
să fie curajoşi şi tari, căci în rândurile lor avea să fie Cineva mai puternic 
decât îngerii – Comandantul oştirilor cerului. El a luat toate măsurile 
pentru aducerea la îndeplinire a lucrării lor şi a luat asupra Sa răspun
derea pentru succesul lor. Atâta timp cât aveau să asculte de Cuvântul 
Său şi să lucreze în legătură cu El, nu puteau să dea greş. – Faptele  
apostolilor, p. 29 

Toţi cei care vor să fie soldaţi ai crucii lui Hristos trebuie să se încingă 
cu armura şi să se pregătească de luptă. Ei nu trebuie să se lase intimidaţi 
de ameninţări, nici înspăimântaţi de pericole. Ei trebuie să fie prudenţi 
în pericol şi totuşi tari şi curajoşi când trebuie să dea piept cu duşmanul 
şi să poarte bătăliile Domnului. Consacrarea urmaşilor lui Hristos tre
buie să fie totală. Tată, mamă, soţie, copil, case, pământuri, totul trebuie 
să treacă pe locul doi faţă de lucrarea şi cauza lui Dumnezeu. Ei trebuie 
să fie gata să sufere cu răbdare, cu dragă inimă şi cu bucurie orice ar 
fi chemaţi, în Providenţa lui Dumnezeu, să sufere. Răsplata finală va fi 
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faptul că vor fi invitaţi să stea împreună cu Hristos pe scaunul Său veşnic 
de slavă [Judecători 7:4 citat].

Domnul vrea să facă lucruri mari pentru noi. Nu vom câştiga biruinţa 
prin numărul mare, ci printr-o supunere deplină a sufletului faţă de 
Domnul Isus. Noi trebuie să mergem înainte în puterea Sa, punându-ne 
încrederea în Puternicul lui Israel. …

Domnul este şi astăzi la fel de dornic să lucreze prin eforturile umane 
şi să realizeze lucruri mari prin instrumente slabe. Este esenţial să avem 
o înţelegere logică a adevărului; altfel cum am putea să le stăm împotri
vă împotrivitorilor săi vicleni? Biblia trebuie studiată nu numai pentru 
doctrinele pe care le învăţăm din ea, ci, mai ales, pentru învăţăturile ei 
practice. Nu trebuie să fiţi niciodată luaţi prin surprindere, nu trebuie să 
lăsaţi jos armura niciodată! Fiţi pregătiţi pentru orice situaţie de criză, 
pentru orice chemare a datoriei! Fiţi treji, vegheaţi pentru fiecare ocazie 
de a prezenta adevărul, de a vă familiariza cu profeţiile şi cu lecţiile date 
de Hristos. Dar nu vă încredeţi în argumente bine pregătite. Numai ar
gumentele nu sunt de ajuns. Trebuie să Îl căutaţi pe Dumnezeu stând pe 
genunchi, trebuie să mergeţi înainte pentru a sta înaintea oamenilor prin 
puterea şi influenţa Duhului lui Dumnezeu. – Comentariile lui Ellen G. 
White în CBAZȘ, vol. 2, p. 1003

 Luni, 11 septembrie Putere prin Hristos 

Fără iluminarea Duhului lui Dumnezeu noi nu vom fi în stare să deose
bim adevărul de minciună şi vom cădea sub ispitele meşteşugite pe care 
Satana le va aduce asupra lumii. Acum suntem aproape de sfârşitul luptei 
dintre Prinţul luminii şi prinţul întunericului şi, în curând, înşelătoriile 
vrăjmaşului vor pune la încercare credinţa noastră, făcând să se vadă 
cum este de fapt. 

Dacă a fost vreodată un timp în care să fie nevoie de credinţă şi de 
iluminare, acest timp este acum. Cei care veghează în vederea rugăciunii 
şi cercetează zilnic Scripturile, cu o dorinţă arzătoare de a cunoaşte voia 
lui Dumnezeu şi a o împlini, nu vor fi lăsaţi să fie duşi în rătăcire de ni
ciuna dintre înşelătoriile lui Satana. … Noi trebuie să cunoaştem adevărul 
punct cu punct. Avem nevoie de el neamestecat cu erori şi neîntinat prin 
învăţăturile, obiceiurile şi părerile lumii. Noi vrem adevărul aşa cum es
te, oricât de incomod ar fi. Întotdeauna, acceptarea adevărului implică o 
cruce. Dar Domnul Isus Şi-a dat viaţa ca jertfă pentru noi, iar noi să nu-I 
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oferim sentimentele noastre cele mai alese, aspiraţiile noastre cele mai 
înalte, servirea noastră totală? – In Heavenly Places, p. 350 

Din zilele lui Adam până astăzi, marele nostru adversar şi-a exercitat 
puterea distructivă. În prezent, el se pregăteşte pentru ultima lui campa
nie împotriva bisericii. Toţi cei care Îl urmează pe Isus vor intra în con
flict cu acest duşman nemilos. Cu cât creştinul imită mai fidel Modelul 
divin, cu atât mai sigur va deveni o ţintă a atacurilor lui. Toţi cei angajaţi 
în mod activ în vestirea adevărului lui Dumnezeu, căutând să demaşte 
înşelăciunile celui rău şi să-L prezinte pe Hristos înaintea oamenilor, vor 
putea declara, ca şi Pavel, că I-au slujit Domnului cu toată umilinţa, în 
multe lacrimi şi ispite. 

Satana L-a asaltat pe Hristos cu cele mai aprige şi mai subtile ispite, 
dar a fost respins de fiecare dată. Acele victorii, repurtate în contul nos
tru, fac posibilă biruinţa noastră. Hristos le va da putere tuturor celor 
care o caută. Fără propriul consimţământ, niciun om nu poate fi învins de 
Satana. Ispititorul nu are putere să ne controleze voinţa sau să ne forţeze 
sufletul să păcătuiască. Ne poate produce suferinţă şi agonie, dar nu ne 
poate corupe şi mânji. Faptul că Hristos a învins ar trebui să le inspire  
urmaşilor Lui curajul de a lupta bărbăteşte împotriva păcatului şi îm-
potriva lui Satana. – Tragedia veacurilor, p. 510

Copiii lui Dumnezeu sunt înţelepţi atunci când se încred doar în înţe
lepciunea care vine de sus şi când nu au nicio altă putere, în afară de cea 
care vine de la Dumnezeu. Dacă vrem să ne unim cu Domnul şi să rămâ
nem în El, este necesar să ne despărţim de prietenia şi de spiritul lumii. 
Puterea şi prosperitatea noastră stau în a fi legaţi de Domnul, în a fi aleşi 
şi acceptaţi de El. – Mărturii, vol. 2, p. 689

 Marți, 12 septembrie Marea luptă, în epistolele lui Pavel 

Dumnezeu va conlucra cu fiecare ostaş sincer şi devotat al crucii. Dar 
niciun om care consideră că trebuie să lucreze independent de tovarăşul 
său de lucru, care priveşte judecata lui ca fiind cea mai bună nu poate să 
fie un bun soldat. Lucrătorii lui Dumnezeu trebuie să se unească, fiecare 
acoperind lipsurile celuilalt.

Ne pregătim noi, potrivit cu privilegiul pe care îl avem de a face aceas
tă pregătire, pentru a putea să stăm împotriva vicleniilor vrăjmaşului? 
Înţelegem noi caracterul sacru al lucrării lui Dumnezeu şi necesitatea de 
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a veghea asupra sufletelor ca unii care vor trebui să dea socoteală pentru 
ele? Trebuie să fim vigilenţi „şi aceasta cu atât mai mult, cu cât ştiţi în 
ce împrejurări ne aflăm: este ceasul să vă treziţi în sfârşit din somn, căci 
acum mântuirea este mai aproape de noi decât atunci când am crezut. 
Noaptea aproape a trecut, se apropie ziua. Să ne dezbrăcăm dar de fapte
le întunericului şi să ne îmbrăcăm cu armele luminii” (Romani 13:11,12). 
– Astăzi cu Dumnezeu, p. 125 (26 apr.) 

Poporul lui Dumnezeu trebuie să fie pregătit să i se împotrivească 
duşmanului viclean. Satana se teme de această împotrivire. El ştie mai 
bine decât noi care sunt limitele puterii lui şi cât de uşor poate fi învins 
dacă noi rezistăm şi îl înfruntăm. Prin puterea divină, cel mai slab dintre 
sfinţi este mai mult decât un egal pentru el şi îngerii lui în luptă şi, dacă 
este pus la încercare, va fi în stare să facă dovada unei puteri superioare. 
De aceea, Satana înaintează fără zgomot, se furişează şi armele lui sunt 
camuflate. …

În sine însuşi, omul nu are putere să i se împotrivească în mod efici
ent răului. Dar, dacă Hristos locuieşte în el prin credinţă, influenţându-i 
dorinţele şi întărindu-l cu putere de sus, doar aşa omul poate să îndrăz
nească să înfrunte un duşman atât de îngrozitor. Oricare alte mijloace de 
apărare sunt cu totul zadarnice. – The Faith I Live By, p. 318 

Satana apare deseori ca un înger de lumină, îmbrăcat în veşmântul 
cerului; îşi ia un aer prietenesc, afişând o mare sfinţenie a caracterului şi 
o înaltă consideraţie pentru victimele lui, pentru sufletele pe care intenţi
onează să le înşele şi să le distrugă. Pe calea pe care le invită să meargă se 
află multe pericole, dar el reuşeşte să le ascundă vederii lor şi să le prezinte 
doar atracţiile. Marea Căpetenie a mântuirii noastre a biruit pentru noi, 
astfel încât, dacă vrem, şi noi să putem birui prin El, în dreptul nostru. …

Dar, ca să fii mântuit, trebuie să accepţi jugul lui Hristos şi să dai jos 
jugul cu care ţi-ai obişnuit grumazul. Biruinţa pe care Isus a câştigat-o în 
pustie este o garanţie a biruinţei pe care şi tu o poţi câştiga în Numele Său. 
Singura ta speranţă şi mântuire stă în a birui aşa cum a biruit Hristos. – 
Mărturii, vol. 3, p. 456-457 

 Miercuri, 13 septembrie Câmpul de luptă din vechime

În fiecare generaţie de la căderea lui Adam, împotrivirea agenţilor rău
lui a făcut ca viaţa acelora care au vrut să rămână credincioşi poruncilor 

EGW_3-2023.indd   93EGW_3-2023.indd   93 5/10/2023   10:33:36 PM5/10/2023   10:33:36 PM



94 Studiul 12

lui Dumnezeu să fie o continuă luptă. Cei care vor fi biruitori la sfârşit 
trebuie să învingă puterile lui Satana, vrăjmaşul care se împotriveşte cu 
înverşunare fiecărui pas de înaintare. Ei trebuie să lupte împotriva unui 
vrăjmaş vigilent şi iscusit care nu doarme niciodată şi care se străduieşte 
neobosit să submineze credinţa slujitorilor lui Dumnezeu. …

Aş vrea să pot exprima în cuvintele cele mai potrivite acest subiect aşa 
cum este. Dumnezeu aşteaptă ca fiecare dintre luptătorii Săi să fie la post. 
Ei nu trebuie să cedeze niciodată ispitei, să nu fie niciodată incorecţi. Nu 
trebuie să i se supună vrăjmaşului, nici să o ia la fugă. Sprijinindu-se pe 
puterea lui Dumnezeu, ei trebuie să-şi păstreze integritatea. Cu o fermi
tate care nu va ceda nici măcar un centimetru de teren, ei trebuie să se 
ţină strâns de un „Este scris”. – In Heavenly Places, p. 260 

Creştinul trebuie să fie „bine înrădăcinat şi întemeiat” în adevăr, ca să 
poată sta neclintit împotriva ispitelor vrăjmaşului. El trebuie să îşi înno
iască puterea fără încetare şi să rămână ferm de partea adevărului Bibliei. 
Vor fi prezentate tot felul de poveşti pentru a-i amăgi pe cei credincioşi 
şi pentru a-i face să renunţe la supunerea lor faţă de Dumnezeu, dar ei 
trebuie să privească în sus, să creadă în Dumnezeu şi să rămână bine în
rădăcinaţi şi întemeiaţi în adevăr. 

Rămâneţi neclintiţi alături de Domnul Isus şi nu renunţaţi nicio
dată! Trebuie să aveţi convingeri ferme cu privire la credinţa voastră. 
Adevărurile Cuvântului lui Dumnezeu să vă determine să vă dedicaţi 
inima, mintea, sufletul şi puterea pentru a împlini voia Sa. Rămâneţi 
cu hotărâre la un clar „aşa zice Domnul”. Argumentul vostru să fie: „Stă 
scris”. Prin urmare, noi va trebui să luptăm pentru credinţa care a fost 
dată sfinţilor o dată pentru totdeauna. Credinţa aceasta nu şi-a pierdut 
nimic din caracterul ei sfânt, oricât de discutabilă ar putea împotrivitorii 
ei să creadă că este. 

Aceia care îşi urmează propria gândire şi merg pe propriile căi îşi vor 
forma caractere denaturate. Învăţăturile inutile şi ideile subtile vor fi pre
zentate ca fiind ceva acceptabil, pentru a-i înşela, dacă este cu putinţă, 
chiar şi pe cei aleşi. Oare clădesc membrii bisericii pe Stâncă? Furtuna 
vine şi va pune la încercare credinţa fiecărui om, pentru a se vedea ce 
fel de credinţă este. Credincioşii trebuie să rămână acum bine înrădă
cinaţi în Hristos, pentru că, altfel, vor fi duşi în rătăcire de o minciună 
sau alta. Credinţa voastră să fie susţinută prin Cuvântul lui Dumnezeu. 
Ataşaţi-vă cu fermitate de mărturia vie a adevărului! Credeţi în Hristos 
ca Mântuitor personal! El a fost şi va fi întotdeauna pentru noi Stânca 
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veacurilor. Mărturia Duhului lui Dumnezeu este adevărată. Nu vă schim
baţi credinţa pentru nicio altă învăţătură care vă va ademeni sufletul, ori
cât de plăcută ar părea. – Evanghelizare, p. 361

 Joi, 14 septembrie Lupta corp la corp cu răul 

Conflictul dintre biserica lui Dumnezeu şi aceia care se găsesc sub stăpâ
nirea îngerilor răi va continua până la încheierea timpului.

Primii creştini erau deseori chemaţi să înfrunte puterile întunericu
lui faţă către faţă. Prin amăgiri meşteşugite şi prin prigoană, vrăjmaşul 
s-a străduit să-i abată de la dreapta credinţă. În vremea de acum, când 
sfârşitul tuturor lucrurilor pământeşti se apropie cu paşi iuţi, Satana  
depune sforţări disperate să prindă lumea în cursă. El născoceşte mul
te planuri pentru a ocupa minţile şi a abate atenţia de la adevărurile  
absolut necesare mântuirii. În fiecare loc, uneltele lui se grupează cu 
sârguinţă alături de aceia care sunt potrivnici Legii lui Dumnezeu. Arhi-
amăgi torul este la lucru pentru a introduce elemente de confuzie şi răs
coală şi oamenii sunt plini de un zel care nu este în armonie cu cunoştinţa 
pe care o au. …

Dar solii credincioşi ai lui Dumnezeu trebuie să meargă înainte cu  
lucrarea lor. Îmbrăcaţi cu întreaga armură a cerului, ei trebuie să înain
teze fără teamă şi biruitori, neîncetând niciodată lupta până când solia 
adevărului pentru timpul acesta n-a ajuns şi la ultimul suflet la care se 
putea ajunge. – Faptele apostolilor, p. 219-220 

Scriptura vorbeşte clar despre legătura dintre lumea văzută şi cea ne-
văzută, despre îngerii lui Dumnezeu şi despre spiritele rele, şi unii, şi alţii 
jucând un rol în istoria omenirii. Există o tendinţă crescândă de a nu 
crede în existenţa spiritelor rele, în timp ce îngerii sfinţi, care îndeplinesc 
„o slujbă pentru cei ce vor moşteni mântuirea” (Evrei 1:14), sunt priviţi 
de mulţi ca fiind spirite ale morţilor. Însă Scripturile nu numai că vorbesc 
despre existenţa îngerilor buni şi răi, ci prezintă şi dovezi indiscutabile  
că aceştia nu sunt spirite imateriale aparţinând morţilor. – Tragedia 
veacurilor, p. 511

Am fi îndreptăţiţi să ne alarmăm în faţa puterii şi răutăţii lui Satana 
şi ale îngerilor lui dacă n-am găsi scut şi eliberare în puterea mai mare a 
Răscumpărătorului nostru. Ne încuiem cu grijă casele cu zăvoare şi lacă
te pentru a ne proteja proprietatea şi viaţa de oameni răi, dar rareori ne 
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gândim la îngerii răi, care caută continuu o modalitate de a ne controla 
şi împotriva atacurilor cărora, în puterea noastră, nu avem niciun mijloc 
de apărare. Dacă îi lăsăm, ei ne pot tulbura mintea, ne pot îmbolnăvi 
şi chinui trupul şi ne pot distruge bunurile şi viaţa. Singura lor plăcere 
este să aducă nenorocire şi distrugere. Teribilă este starea celor care se 
opun cerinţelor divine şi cedează în faţa ispitelor lui Satana, până când 
Dumnezeu îi lasă sub controlul spiritelor rele. Însă cei care Îl urmează pe 
Hristos sunt întotdeauna în siguranţă sub grija Lui ocrotitoare. Îngeri cu 
o putere mult mai mare sunt trimişi din cer ca să-i protejeze. Cel rău nu 
poate străpunge garda pe care Dumnezeu a pus-o în jurul poporului Său. 
– Tragedia veacurilor, p. 517

 Vineri, 15 septembrie: Studiu suplimentar

Astăzi cu Dumnezeu, „O predare totală”, p. 128 (29 apr.). 
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Studiul

13
17 – 22 septembrie

În căutarea păcii

Sabat după-amiază, 16 septembrie 

Atunci când slujitorii lui Hristos iau scutul credinţei ca să se apere şi sa
bia Duhului, ca să ducă lupta, în tabăra duşmanului este pericol şi trebuie 
să se întreprindă ceva. Persecuţia şi ocara de-abia aşteaptă să treacă la 
acţiune împotriva acelora care sunt înzestraţi cu putere de sus. Atunci 
când adevărul, în simplitatea şi în puterea lui, va domni în mijlocul celor 
credincioşi şi va fi înălţat ca mărturie împotriva spiritului lumii, atunci 
va fi evident că nu există nicio legătură între Hristos şi Belial. Ucenicii lui 
Hristos trebuie să reflecte viaţa şi spiritul Învăţătorului lor. – Mărturii, 
vol. 1, p. 407

„Toată Scriptura este insuflată de Dumnezeu şi de folos ca să înveţe, să 
mustre, să dea înţelepciune în neprihănire, pentru ca omul lui Dumnezeu 
să fie desăvârşit şi cu totul destoinic pentru orice lucrare bună.” Dumnezeu 
S-a îngrijit de o abundenţă de mijloace pentru o luptă biruitoare împo
triva răului care este în lume. Biblia este arsenalul unde ne putem echipa 
pentru luptă. Coapsele noastre trebuie să fie încinse cu adevărul. Platoşa 
noastră trebuie să fie neprihănirea. Scutul credinţei trebuie să-l avem în 
mână, iar coiful mântuirii pe fruntea noastră şi, cu sabia Duhului, care 
este Cuvântul lui Dumnezeu, trebuie să ne croim drum printre piedicile 
şi încurcăturile păcatului. – Faptele apostolilor, p. 502 

Deoarece Îl căutase pe Domnul în zilele de prosperitate, regele [Asa] 
se putea sprijini pe El şi acum, în ziua necazului. Cererile lui dovedeau că 
el nu era străin de puterea minunată a lui Dumnezeu. „Doamne, numai 
Tu poţi veni în ajutor celui slab ca şi celui tare, vino în ajutorul nostru, 
Doamne, Dumnezeul nostru! Căci pe Tine ne sprijinim şi în Numele Tău 
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am venit împotriva acestei mulţimi. Doamne, Tu eşti Dumnezeul nostru: 
să nu iasă biruitor omul împotriva Ta!” 

Rugăciunea lui Asa este potrivită pentru orice credincios creştin. Noi 
suntem implicaţi într-un război şi luptăm nu „împotriva cărnii şi sânge
lui, ci împotriva căpeteniilor, împotriva domniilor…, împotriva duhurilor 
răutăţii care sunt în locurile cereşti” (Efeseni 6:12). În lupta vieţii tre
buie să dăm piept cu agenţii răului, care s-au aliat împotriva dreptăţii. 
Speranţa noastră nu este un om, ci viul Dumnezeu. Prin deplina asigu
rare a credinţei putem aştepta ca El să unească atotputernicia Lui cu 
străduinţele uneltelor omeneşti pentru slava tronului Său. Îmbrăcaţi cu 
armura neprihănirii Sale, putem câştiga biruinţa asupra oricărui duşman. 
– Profeţi şi regi, p. 111

 Duminică, 17 septembrie Biserica, o armată unită 

Acum, ochiul Mântuitorului pătrunde viitorul. El priveşte la câmpul mai 
întins în care, după moartea Lui, ucenicii aveau să mărturisească pentru 
El. Privirea Lui profetică cercetează toate experienţele slujitorilor Săi de-
a lungul veacurilor, până va veni El a doua oară. El le arată urmaşilor Săi 
luptele pe care aveau să le întâmpine. El descoperă caracterul şi planul 
luptei. El le prezintă pericolele cu care aveau să se confrunte, sacrificiul 
de sine care urma să li se ceară. El doreşte ca ei să ştie cât vor avea de 
suferit, ca să nu fie luaţi pe neaşteptate de către vrăjmaşi. Lupta lor nu 
trebuia să fie dusă „împotriva cărnii şi sângelui, ci împotriva stăpânito
rilor întunericului acestui veac, împotriva duhurilor răutăţii care sunt în 
locurile cereşti” (Efeseni 6:12). Ei aveau să se lupte cu forţe supranatura
le, dar au fost asiguraţi de ajutor supranatural. Toate fiinţele inteligente 
cereşti se află în oştirea aceasta. Şi în rândurile ei nu sunt numai îngeri. 
Duhul Sfânt, reprezentantul Conducătorului oştirii Domnului, Se coboa
ră pentru a conduce lupta. Slăbiciunile noastre pot fi multe, păcatele şi 
greşelile noastre pot fi urâte, dar harul lui Dumnezeu este pentru toţi cei 
ce-l caută cu pocăinţă. Tăria Atotputerniciei este rânduită să le dea ajutor 
celor care se încred în Dumnezeu. – Hristos, Lumina lumii, p. 352

Biserica lui Hristos poate foarte bine să fie comparată cu o armată. 
Viaţa fiecărui soldat este una de efort, de greutăţi şi de pericol. La fieca
re pas sunt duşmani vigilenţi, conduşi de prinţul puterilor întunericului, 
care nu doarme niciodată şi nici nu dezertează de la postul său. Ori de 
câte ori un creştin nu este atent şi nu veghează, acest adversar puternic 
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lansează un atac brusc şi violent. Dacă nu sunt activi şi vigilenţi, membrii 
bisericii vor fi învinşi de înşelăciunile lui. – Mărturii, vol. 5, p. 394

Stăpânul face apel pentru lucrători ai Evangheliei. Cine va răspun
de? Nu toţi cei care intră în armată vor fi generali, căpitani, sergenţi sau 
chiar caporali. Nu toţi vor avea grija şi responsabilitatea de conducători. 
Sunt alte lucruri greu de făcut. Unii trebuie să sape tranşee şi să ridice 
fortificaţii, alţii trebuie să stea ca santinele, alţii să ducă mesaje. Ofiţeri 
sunt foarte puţini, dar este nevoie de mulţi soldaţi de rând care să al
cătuiască trupele, iar succesul armatei depinde de credincioşia fiecărui 
soldat. Laşitatea sau trădarea unui singur om poate fi un dezastru pentru 
întreaga armată. 

Dacă vrem să luptăm lupta cea bună a credinţei, fiecare dintre noi, în 
mod individual, are de făcut o lucrare serioasă. Sunt în joc interese veş
nice. Trebuie să îmbrăcăm întreaga armură a neprihănirii, să ne împo
trivim Diavolului şi avem făgăduinţa sigură că va fi pus pe fugă. Biserica 
trebuie să ducă o luptă înverşunată, să obţină biruinţe pentru Hristos, 
să salveze suflete de sub puterea duşmanului. Dumnezeu şi îngerii sfinţi 
sunt angajaţi în această luptă. Să împlinim voia Celui care ne-a chemat să 
fim soldaţi! – Mărturii, vol. 5, p. 394-395

 Luni, 18 septembrie Centura și platoșa 

[După înălţarea Domnului Hristos la cer] Satana s-a sfătuit iarăşi cu în
gerii lui şi, cu o ură cumplită împotriva conducerii lui Dumnezeu, le-a 
spus că, atâta vreme cât el avea putere şi autoritate asupra pământului, 
eforturile lor aveau să fie de zece ori mai puternice împotriva urmaşilor 
lui Isus. Nu reuşiseră nimic împotriva lui Hristos, dar trebuiau să-i învin
gă pe urmaşii Lui, dacă era posibil. Ei urmau ca, în fiecare generaţie de 
oameni, să-i prindă în capcană pe cei care aveau să creadă în Isus. Satana 
le-a spus îngerilor lui că Isus le dăduse ucenicilor Săi puterea de a-i mus
tra şi de a-i alunga pe demoni, dar şi puterea de a-i vindeca pe cei pe care 
demonii aveau să-i îmbolnăvească. Apoi îngerii lui Satana au plecat ca 
nişte lei care răcnesc, căutând să-i distrugă pe urmaşii lui Isus. – Scrieri 
timpurii (Experienţe şi viziuni), p. 191 

„Staţi gata dar, având mijlocul încins cu adevărul” (Efeseni 6:14).
Nu există absolut nicio protecţie sigură împotriva răului în afară de 

adevăr. Niciun om în a cărui inimă nu locuieşte adevărul nu poate să ia 
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o poziţie fermă de partea binelui. Nu există decât o singură putere care 
ne poate păstra statornici – puterea lui Dumnezeu, dată nouă prin harul 
lui Hristos.

În biserică sunt mulţi care consideră a fi de la sine înţeles că ştiu ce 
cred, dar, până când nu începe controversa, nu-şi cunosc slăbiciunea. 
Când vor fi despărţiţi de cei care au aceeaşi credinţă ca ei şi vor fi obligaţi 
să-şi explice singuri credinţa, vor fi surprinşi să vadă cât de confuze le 
sunt ideile cu privire la ceea ce au acceptat ca adevăr.

Domnul îi cheamă pe toţi cei care cred Cuvântul Său să se trezească 
din somn. – Harul uimitor al lui Dumnezeu, p. 30 (22 ian.)

Trebuie să ne punem toate piesele care alcătuiesc armura şi apoi să re
zistăm cu putere. Domnul ne-a făcut onoarea de a ne alege să fim soldaţi 
pentru El. Să luptăm pentru El plini de curaj, rămânând mereu, în orice 
situaţie, pe calea cea dreaptă. Puneţi-vă ca platoşă acea neprihănire apă
rată de cer, căci este un privilegiu pentru oricine să o poarte. Ea vă va 
apăra viaţa spirituală. … 

Toţi aceia care îmbracă haina neprihănirii lui Hristos vor sta îna-
intea Lui ca aleşi, sinceri şi credincioşi. Satana nu are putere să-i  
smulgă din mâna Mântuitorului. Hristos nu va îngădui să treacă sub 
pu terea vrăjmaşului niciun suflet care, în pocăinţă şi credinţă, a cerut  
ocroti rea Sa.

Fiecare va avea de dus o luptă strânsă pentru a birui păcatul din 
propria inimă. Uneori, această luptă este o lucrare foarte dureroasă şi 
descurajatoare, pentru că, atunci când ne vedem defectele de caracter, 
rămânem cu privirea aţintită asupra lor, în loc să privim la Isus şi să ne 
îmbrăcăm cu haina neprihănirii Sale. Toţi aceia care vor intra pe porţile  
de mărgăritar ale cetăţii lui Dumnezeu vor intra ca biruitori şi cea mai 
mare biruinţă a lor va fi fost biruinţa asupra eului. – Harul uimitor al lui 
Dumnezeu, p. 31 (23 ian.)

 Marți, 19 septembrie Încălțămintea: Biserica poartă pacea 

Evanghelia este o solie de pace. Creştinismul este un sistem care, dacă ar 
fi primit şi respectat, ar răspândi pacea, armonia şi fericirea pe întregul 
pământ. Religia lui Hristos îi va uni într-un mănunchi al frăţiei pe toţi cei 
care îi acceptă învăţăturile. …

Oamenii nu pot să producă pace. Planurile omeneşti pentru înnobi
larea şi înălţarea oamenilor sau a societăţii nu vor fi în stare să producă 
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pace, deoarece ele nu pot atinge inima. Singura putere care creează sau 
care perpetuează adevărata pace este harul lui Hristos. Când este sădit  
în inimă, el va îndepărta patimile care provoacă cearta şi dezbinarea.

Chipul bărbaţilor şi al femeilor care merg şi lucrează cu Dumnezeu 
exprimă pacea cerului. Ei sunt înconjuraţi de atmosfera cerului. Pentru 
aceştia, Împărăţia lui Dumnezeu a început.

Domnul vine curând. Vorbiţi despre acest lucru, rugaţi-vă şi credeţi! 
Faceţi din venirea Sa o parte din viaţa voastră. Puneţi-vă armura creş-
tină şi asiguraţi-vă că aveţi picioarele încălţate cu „râvna Evangheliei  
păcii”. – Harul uimitor al lui Dumnezeu, p. 32 (24 ian.)

Fraţi şi surori, veţi îmbrăca voi armura lui Hristos? Cu „picioarele 
încălţate cu râvna Evangheliei păcii” veţi fi pregătiţi să mergeţi din casă 
în casă, ducându-le oamenilor adevărul. Uneori veţi vedea că nu este uşor 
să faceţi lucrarea aceasta, dar, dacă mergeţi înainte în credinţă, Domnul 
va păşi înaintea voastră şi va lăsa ca lumina Lui să strălucească pe calea 
voastră. Când veţi intra în casele vecinilor să le vindeţi sau să le oferiţi 
literatură şi, în smerenie, să le prezentaţi adevărul, veţi fi însoţiţi de lu
mina cerului care va rămâne în aceste case. – The Review and Herald, 
May 24, 1906 

Acela care are picioarele încălţate cu râvna Evangheliei păcii se va 
comporta aşa cum S-a comportat Domnul Hristos. El va fi în stare să 
adreseze cuvinte potrivite şi să le rostească plin de dragoste. Un astfel 
de lucrător nu va încerca să oblige pe cineva să primească solia adevă
rului lui Dumnezeu. El va trata cu duioşie fiecare inimă, înţelegând fap
tul că Duhul Sfânt va întipări adevărul în mintea celor ce sunt sensibili 
faţă de influenţa divină. Modalitatea lui de predicare nu va fi niciodată 
vehementă. Fiecare cuvânt rostit va avea o influenţă sensibilizatoare şi  
cuceritoare. – Evanghelizare, p. 174 

Sunt multe suflete de mântuit. … Fiţi înţelepţi în vederea mântuirii, 
atât în cuvinte, cât şi în fapte, reprezentându-L pe Hristos înaintea tutu
ror acelora cu care intraţi în legătură. Faceţi ca toţi să vadă că picioarele 
voastre sunt încălţate cu râvna Evangheliei păcii şi că doriţi binele tu
turor oamenilor. Dacă ne angajăm în lucrare plini de Duhul lui Hristos, 
vom vedea rezultate minunate. Când ducem mai departe lucrarea cu ne
prihănire, milă şi dragoste, ajutorul va veni în vreme de nevoie. Adevărul 
va triumfa şi va fi biruitor. – Evanghelizare, p. 563
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 Miercuri, 20 septembrie Scut, coif și sabie 

Toţi aceia care se încolonează sub stindardul însângerat al Prinţului 
Vieţii, îl vor considera prin urmare pe Satana vrăjmaş şi i se vor îm
potrivi, prin puterea lui Dumnezeu, ca unui duşman de moarte. Ei vor 
lua coiful mântuirii şi sabia Duhului, care este Cuvântul lui Dumnezeu.  
Şi ce vor face pentru a se menţine pe o poziţie avantajoasă? [Scriptura 
îndeamnă]: „Faceţi în toată vremea, prin Duhul, tot felul de rugăciuni  
şi cereri. Vegheaţi la aceasta, cu toată stăruinţa” (Efeseni 6:18).

Ar trebui să fim ageri şi să discernem repede pericolul. Ar trebui să 
vedem caracterul odios al păcatului şi să-l scoatem cu totul din suflet. 
Împlinitorii Cuvântului ştiu că în Hristos este putere, care devine a lor 
numai prin credinţă. Ei sunt îmbrăcaţi cu neprihănirea acceptată de 
Dumnezeu, pentru că este neprihănirea lui Hristos. Îmbrăcaţi cu această 
armură a lui Dumnezeu, armura completă a cerului, ei rezistă cu succes 
amăgirilor şarpelui. – In Heavenly Places, p. 48 

L-am întrebat pe înger de ce nu mai era credinţă şi putere în Israel. 
El a spus: „Voi vă desprindeţi prea repede de braţul Domnului. Ar trebui 
să stăruiţi cu cererile voastre înaintea tronului şi să vă prindeţi bine, prin 
credinţă puternică. Făgăduinţele sunt sigure. Credeţi că primiţi lucrurile 
pe care le cereţi şi le veţi avea”. Atenţia mi-a fost apoi atrasă asupra lui 
Ilie. Şi el era supus aceloraşi slăbiciuni ca şi noi, dar s-a rugat cu hotărâre. 
Credinţa lui a trecut cu bine încercarea. De şapte ori s-a rugat Domnului 
şi, în cele din urmă, norul s-a arătat. Am văzut că noi ne-am îndoit de fă
găduinţele sigure şi L-am rănit pe Mântuitorul prin lipsa noastră de cre
dinţă. Îngerul a spus: „Pune-ţi armura şi, mai presus de orice, ia-ţi scutul 
credinţei, căci el îţi va apăra inima, chiar viaţa, de săgeţile arzătoare ale 
celui rău”. Dacă vrăjmaşul îi poate face pe cei disperaţi să-şi ia ochii de 
la Isus, să privească la ei înşişi şi să se îngrijoreze de propria nevredni
cie, în loc să se gândească la vrednicia lui Isus, la dragostea, meritele şi 
marea Sa îndurare, el le va lua scutul credinţei şi îşi va atinge scopul; vor 
fi expuşi, fără apărare, în faţa ispitelor lui aprinse. De aceea, cei slabi ar 
trebui să privească la Isus şi să creadă în El; atunci ei îşi exercită credinţa. 
– Scrieri timpurii, p. 73

Familiarizarea cu Scripturile ascute puterea de discernământ şi în tă-
reşte sufletul împotriva atacurilor lui Satana. Biblia este sabia Duhului, 
care nu va da niciodată greş când va trebui să fie înfrânt adversarul. Ea  
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este singurul ghid în toate lucrurile legate de credinţă şi de practică. 
Satana deţine un control atât de mare asupra minţii şi inimii oameni
lor pentru că ei nu au făcut din Cuvântul lui Dumnezeu sfătuitorul lor şi 
căile lor nu au fost verificate prin testul adevărului. Biblia ne va arăta ce 
cale trebuie să urmăm ca să devenim moştenitori ai slavei. – Our High 
Calling, p. 31 

 Joi, 21 septembrie Rugăciunea pe câmpul de luptă 

Credinţa adevărată cere şi se prinde de binecuvântarea promisă înainte 
de a o primi şi simţi. Cererile noastre trebuie să fie înălţate cu credinţă, 
dincolo perdea, în a doua despărţitură a sanctuarului; trebuie să lăsăm 
credinţa să se prindă de binecuvântarea promisă şi să cerem împlinirea 
acelei făgăduinţe. Atunci trebuie să credem că primim binecuvânta
rea, întrucât credinţa noastră s-a prins de ea şi, conform Cuvântului, ea  
este a noastră. „Orice lucru veţi cere când vă rugaţi să credeţi că l-aţi şi 
primit şi-l veţi avea” (Marcu 11:24). Iată credinţa, credinţa simplă, fără  
nimic altceva – să credem că am primit binecuvântarea chiar înainte de 
a simţi aceasta. Când binecuvântarea promisă este primită şi ne bucu
răm de ea, credinţa îşi găseşte împlinirea. Dar mulţi gândesc că au mai 
multă credinţă când se bucură într-o mare măsură de Duhul Sfânt şi 
spun că nu pot avea credinţă dacă nu simt puterea Duhului. Asemenea 
persoane confundă credinţa cu binecuvântarea care vine prin credinţă. 
Momentul cel mai potrivit pentru a ne exercita credinţa este atunci când 
ne simţim lipsiţi de Duhul Sfânt. Când norii groşi ai întunericului par 
să se adune deasupra minţii, atunci este momentul în care credinţa vie 
trebuie să străpungă negura şi să risipească norii. Adevărata credinţă se 
întemeiază pe făgăduinţele cuprinse în Cuvântul lui Dumnezeu şi nu
mai cei care se supun acelui Cuvânt pot cere împlinirea făgăduinţelor lui 
glorioase. „Dacă rămâneţi în Mine şi dacă rămân în voi cuvintele Mele,  
cereţi orice veţi vrea şi vi se va da” (Ioan 15:7). – Scrieri timpurii, p. 72

Noi avem de îndeplinit o datorie ostăşească, să câştigăm victorii, 
pentru că nu trebuie să fim necunoscători în ce priveşte vicleşugurile lui 
Satana. Noi ne rugăm şi veghem ca Satana să nu ne fure inima şi să ne 
facă să uităm nevoia noastră de rugăciune, de vigilenţă şi de veghere la 
aceasta.

În lupta creştină, dacă nu există o privire pătrunzătoare asupra 
vrăjmaşului şi o privire atentă asupra noastră înşine, putem să fim 
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conduşi în cursele lui Satana. Siguranţa noastră depinde de starea inimii. 
Dumnezeu ne ajută să luăm seama la noi înşine sau, altfel, în mod sigur 
vom pierde cerul. Puţină abatere de la dreptate şi îngăduinţe mici pot să 
pară în prezent lucruri fără însemnătate, dar Satana ne va duce pe o cale 
care ne va despărţi de neprihănire şi de Dumnezeu. Noi avem nevoie să 
mergem nu pe căile noastre, ci pe căile lui Dumnezeu. Avem nevoie să ne 
luptăm cu toate puterile fiinţei pentru a-l zdrobi pe Satana sub picioarele 
noastre şi să fim siguri că stăm bine cu Dumnezeu, că avem parte sigur de 
moştenirea noastră nepieritoare. – Astăzi cu Dumnezeu, p. 27 (19 ian.) 

Rugăciunile noastre trebuie să fie tot atât de insistente şi de stăruitoa
re ca rugăciunea acelui prieten care cerea câteva pâini în miez de noapte.  
Cu cât vom cere mai stăruitor şi mai statornic, cu atât legătura noastră 
spirituală cu Domnul Hristos va fi mai strânsă. Noi vom primi tot mai 
multe binecuvântări, pentru că vom avea o credinţă tot mai mare. 

Partea noastră este să ne rugăm şi să credem. Vegheaţi în rugăciu
ne! Vegheaţi şi cooperaţi cu Dumnezeu care ascultă rugăciunile! Păstraţi 
mereu în minte faptul că „noi suntem împreună-lucrători cu Dumnezeu” 
(1 Corinteni 3:9). – Parabolele Domnului Hristos, p. 146
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Studiul

14 
23 – 29 septembrie

Efeseni în inimă 

Sabat după-amiază, 23 septembrie 

Două puteri se luptă asiduu în fiecare suflet pentru a câştiga. Necredinţa 
îşi pune în mişcare forţele, conduse de Satana, pentru a ne deconecta de 
Sursa puterii noastre. Credinţa îşi pune şi ea forţele în mişcare, conduse 
de Hristos, Autorul şi Desăvârşitorul credinţei noastre. Ceas după ceas, 
în faţa universului ceresc, conflictul acesta merge înainte. Este o luptă 
corp la corp şi marea întrebare este cine va obţine supremaţia. La această 
întrebare trebuie să răspundă fiecare în dreptul lui. În acest război, fieca
re om trebuie să ia parte, luptând într-o tabără sau alta. De acest conflict 
nu poate fi nimeni scutit. Suntem somaţi să ne pregătim pentru acest 
conflict. „Întăriţi-vă în Domnul şi în puterea tăriei Lui. Îmbrăcaţi-vă cu 
toată armura lui Dumnezeu, ca să puteţi ţine piept împotriva uneltirilor 
Diavolului.” Avertizarea este repetată: „De aceea, luaţi toată armura lui 
Dumnezeu ca să vă puteţi împotrivi în ziua cea rea şi să rămâneţi în pi
cioare după ce veţi fi biruit totul”. 

Acela căruia I-a fost dată toată puterea în cer şi pe pământ, le va veni 
în ajutor celor care se încred în El. – Fii şi fiice ale lui Dumnezeu, p. 328 
(17 nov.)

Cea mai mare eroare a minţii omeneşti în zilele lui Hristos era ace
ea că o simplă cunoaştere a adevărului constituie neprihănirea. În toată 
experienţa omenească s-a dovedit că o cunoaştere teoretică a adevărului 
nu este îndestulătoare pentru mântuire. Ea nu produce roadele nepri
hănirii. Zelul pentru ceea ce se numeşte adevărul teologic este adeseori 
însoţit de o ură faţă de adevărul curat, aşa cum se manifestă în viaţă. 
Capitolele cele mai întunecate ale istoriei sunt împovărate de crimele 
săvârşite de bigoţi religioşi. …

Acelaşi pericol există şi astăzi. Mulţi se socotesc adevăraţi creştini 
pentru faptul că subscriu la anumite declaraţii teologice. Dar ei n-au adus 
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adevărul în viaţa de toate zilele. Ei nu l-au crezut şi nu l-au iubit, de aceea 
nu au primit puterea şi harul aduse de sfinţirea prin adevăr. Oamenii 
îşi pot mărturisi credinţa în adevăr, dar, dacă adevărul nu-i face sinceri, 
amabili, răbdători, îngăduitori şi cu un caracter ceresc, el este un blestem 
pentru ei şi, prin influenţa lor, este un blestem pentru lume. – Hristos, 
Lumina lumii, p. 309

Să lăsăm să se înalţe spre Dumnezeu ruga: „Zideşte în mine o ini
mă curată”, pentru că un suflet pur, curăţat, Îl are pe Hristos locuind 
în el şi din inimă ies izvoarele vieţii. Voinţa omului trebuie să Îi fie su
pusă lui Hristos. În loc să mergem înainte cu inima închisă în egoism, 
este nevoie să ne deschidem inima faţă de glasul blând al Duhului lui 
Dumnezeu. Religia adevărată îşi răspândeşte mireasma ca o adiere peste  
tot. Este o mireasmă de la viaţă spre viaţă. – Comentariile Ellen G. White 
în CBAZȘ, vol. 3, p. 1157 

 Duminică, 24 septembrie Suntem binecuvântați în Hristos 

Pericolele care aveau să asalteze biserica din Efes i-au fost descoperite 
apostolului. „Ştiu bine”, a spus el, „că, după plecarea mea, se vor vârî 
între voi lupi răpitori care nu vor cruţa turma şi se vor scula din mij
locul vostru oameni care vor învăţa lucruri stricăcioase, ca să tragă pe 
ucenici de partea lor.” Pavel tremura pentru biserică, căci, privind în  
viitor, a văzut atacurile pe care biserica trebuia să le îndure atât din par
tea vrăjmaşilor din afară, cât şi a celor dinăuntru. Cu o stăruinţă solem
nă, el i-a îndemnat pe fraţii săi să păzească în mod vigilent învăţătura  
sacră pe care o primiseră. …

„Şi acum, fraţilor”, a continuat el, „vă încredinţez în mâna lui 
Dumnezeu şi a Cuvântului harului Său, care vă poate zidi sufleteşte şi vă 
poate da moştenirea împreună cu toţi cei sfinţiţi.”…

„După ce a vorbit astfel, a îngenuncheat şi s-a rugat împreună cu ei 
toţi. Şi au izbucnit cu toţii în lacrimi, au căzut pe grumazul lui Pavel şi 
l-au sărutat. Căci erau întristaţi mai ales de vorba pe care le-o spusese 
el că nu-i vor mai vedea faţa. Şi l-au petrecut până la corabie.” – Faptele 
apostolilor, p. 395-396 

„În El, Dumnezeu ne-a ales înainte de întemeierea lumii, ca să fim 
sfinţi şi fără prihană înaintea Lui, după ce, în dragostea Lui, ne-a rânduit 
mai dinainte să fim înfiaţi prin Isus Hristos, după buna plăcere a voii 
Sale” (Efeseni 1:4,5).
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În sfatul Cerului s-a asigurat posibilitatea ca oamenii, deşi păcătoşi, 
să nu trebuie să piară în neascultarea lor, ci, prin credinţa în Hristos 
ca înlocuitor şi garant al lor să poată deveni aleşii lui Dumnezeu. 
Dumnezeu vrea ca toţi oamenii să fie salvaţi, pentru că El a asigurat tot 
ce era necesar pentru aceasta, dându-L pe singurul Său Fiu să plătească  
răscumpărarea omului. Cei care vor pieri vor pieri din cauză că nu au  
vrut să fie adoptaţi, să devină copii ai lui Dumnezeu prin Isus Hristos. … 
Ceea ce face ca un om să fie plăcut lui Dumnezeu este harul lui Hristos 
care îi este atribuit prin credinţa în Numele Lui. … [Pentru că] cei aleşi 
sunt aleşi prin Hristos. – Our High Calling, p. 78 

Scopul lui Dumnezeu în toate lucrările Sale cu noi este sfinţirea noas
tră. El ne-a ales din veşnicie să fim sfinţi. Hristos Însuşi S-a dat pe Sine 
pentru răscumpărarea noastră aşa încât, prin credinţa în puterea Sa de 
a elibera de păcat, noi să putem fi făcuţi desăvârşiţi în El. Când ne-a dat 
Cuvântul Său, El ne-a dat pâinea din cer. …

… Trebuie să doriţi plinătatea harului lui Hristos; da, să flămânziţi şi 
să însetaţi după neprihănire. Făgăduinţa este: „Veţi fi umpluţi”. Îngăduiţi 
ca inima voastră să fie umplută cu o dorinţă puternică după această ne
prihănire, după lucrarea despre care Cuvântul lui Dumnezeu declară că 
este pace şi că are ca rezultat o linişte şi o siguranţă neîncetate. – Solii 
alese, cartea 3, p. 202

 Luni, 25 septembrie Răscumpărați pentru comunitate

Domnul nostru zice: Când eşti convins de păcat, adu-ţi aminte că Eu am 
murit pentru tine. … Când inima ta se strânge de teama celor ce-i stau 
în faţă, aminteşte-ţi că Răscumpărătorul tău trăieşte ca să mijlocească 
pentru tine. …

Acestea sunt lucrurile pe care niciodată nu trebuie să le uităm. Iubirea 
lui Hristos, cu puterea ei constrângătoare, trebuie să fie păstrată vie 
în mintea noastră. … Nu poate fi nicio unire între sufletele noastre şi 
Dumnezeu decât prin Hristos. Iubirea şi unirea dintre fraţi trebuie să 
fie cimentate şi făcute veşnice prin iubirea lui Isus. Şi n-a trebuit ni
mic altceva decât moartea lui Hristos pentru a face ca iubirea Lui să ai
bă efect asupra noastră. Numai prin faptul că El a murit putem noi să 
privim cu bucurie la a doua Lui venire. Jertfa Lui este centrul nădejdii 
noastre. De ea trebuie să ne prindem credinţa. – Hristos, Lumina lumii,  
p. 659-660
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Unitatea cu Hristos stabileşte o legătură a unităţii unuia cu celălalt. 
Această unitate este cea mai convingătoare dovadă pentru lume a maiestă
ţii şi a virtuţii lui Hristos, precum şi a puterii Sale de a îndepărta păcatele. 

Puterile întunericului au slabe şanse de a li se împotrivi credincioşi-
lor care se iubesc unii pe alţii aşa cum i-a iubit Hristos pe ei, care re
fuză să producă înstrăinare şi ceartă, care stau laolaltă, care sunt buni, 
curtenitori şi blânzi, cultivând credinţa care lucrează prin dragoste şi  
curăţeşte sufletul. Noi trebuie să avem spiritul lui Hristos, altfel nu sun
tem ai Lui. …

Cu cât este mai strânsă unirea noastră cu Hristos, cu atât mai strânsă 
va fi şi unirea noastră unul cu altul. – Fii şi fiice ale lui Dumnezeu, p. 286 
(6 oct.)

Harul lui Hristos îl îndreptăţeşte pe păcătos fără plată, fără vreun me
rit sau drept din partea lui. Îndreptăţirea este iertarea deplină, completă 
de păcat. Păcătosul este iertat chiar în clipa în care Îl primeşte pe Hristos 
prin credinţă. Neprihănirea lui Hristos îi este atribuită şi nu trebuie să se 
mai îndoiască de harul iertător al lui Dumnezeu. …

Păcătosul nu poate să se bazeze pe faptele lui bune pentru a fi în-
dreptăţit. El trebuie să ajungă în punctul în care să renunţe la toate păca
tele lui şi să primească lumină după lumină, după cum străluceşte aceas
ta pe cărarea lui. Prin credinţă, el acceptă asigurarea fără plată şi amplă, 
oferită prin sângele lui Hristos. El crede făgăduinţele lui Dumnezeu care, 
prin Hristos, devin pentru el sfinţire, neprihănire şi răscumpărare.

Şi, dacă Îl urmează pe Isus, el va umbla cu smerenie în lumină, bu
curându-se de ea şi răspândind-o asupra celor din jur. Fiind îndreptăţit 
prin credinţă, el ascultă cu bucurie şi supunere toată viaţa. Iar ca urmare 
a ceea ce este Hristos pentru el, are pace cu Dumnezeu. – Comentariile 
Ellen G. White în CBAZȘ, vol. 6, p. 1071 

 Marți, 26 septembrie Suntem biserica Viului Dumnezeu 

Dumnezeu m-a învăţat să spun poporului Său, pastori şi membri ai bise
ricii: „Păşiţi o treaptă mai sus. Mergeţi mereu înainte şi în sus, pe calea 
pe care a mers Isus. Nu vă încredeţi în părerile voastre. Sfinţirea prin 
adevăr este unica voastră siguranţă”. Domnul Dumnezeul lui Israel vrea 
ca poporul Său să stea în picioare prin puterea Sa, în tăria Sa, primind ca 
să dea. El îi va încuraja şi îi va susţine pe aceia care Îi slujesc cu mintea, 
cu inima şi puterea. …
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Vorbind despre „taina ţinută ascunsă din veşnicii” în Dumnezeu, 
Pavel spune: „Mie, care sunt cel mai neînsemnat dintre toţi sfinţii, mi-a 
fost dat harul acesta să vestesc neamurilor bogăţiile nepătrunse ale lui 
Hristos şi să pun în lumină înaintea tuturor care este isprăvnicia acestei 
taine … pentru ca domniile şi stăpânirile din locurile cereşti să cunoască 
azi, prin biserică, înţelepciunea nespus de felurită a lui Dumnezeu”.

Dumnezeu a ales dintre neamuri nişte oameni care să fie ai Săi şi le-a 
dat numele de creştini. Este un nume regal, dat acelora care se unesc cu 
Hristos. – Lift Him Up, p. 291 

Scopul pe care Dumnezeu doreşte să-l realizeze prin poporul Său de 
astăzi este acelaşi cu cel pe care a dorit să-l realizeze prin Israelul din ve
chime, când l-a scos din Egipt. Văzând bunătatea, mila, dreptatea şi dra
gostea lui Dumnezeu descoperite în biserică, lumea va avea o reprezen
tare a caracterului Său. Iar atunci când Legea lui Dumnezeu va fi astfel 
exemplificată în viaţă, chiar şi lumea va recunoaşte superioritatea celor 
care Îl iubesc pe Dumnezeu, se tem de El şi Îi slujesc mai presus decât 
oricare alt popor de pe pământ. Domnul are privirea îndreptată asupra 
oricărui om care face parte din poporul Său; El are planurile Lui cu fie
care. Scopul Său este ca aceia care pun în practică preceptele Sale sfinte 
să fie un popor deosebit, distinct. Cuvintele scrise de Moise prin Duhul 
Inspiraţiei îi sunt adresate poporului lui Dumnezeu de astăzi în aceeaşi 
măsură în care i-au fost adresate Israelului din vechime: „Căci tu eşti un 
popor sfânt pentru Domnul, Dumnezeul tău; Domnul, Dumnezeul tău, 
te-a ales ca să fii un popor al Lui dintre toate popoarele de pe faţa pămân
tului” (Deuteronomul 7:6). …

Nici măcar aceste cuvinte nu reuşesc să exprime măreţia şi slava sco
pului pe care vrea să-l realizeze Dumnezeu prin poporul Său. Noi trebuie 
să demonstrăm principiile Împărăţiei Sale nu doar în faţa acestei lumi, ci 
în faţa întregului univers. – Mărturii, vol. 6, p. 12-13

 Miercuri, 27 septembrie Unitatea credinței 

În capitolul 4 al Epistolei către efeseni, planul lui Dumnezeu este atât de 
clar şi de simplu descoperit, încât toţi copiii Săi să poată sta înrădăcinaţi 
în adevăr. Aici sunt clar arătate mijloacele pe care El le-a stabilit pentru a 
fi păstrată unitatea bisericii, pentru ca membrii să poată descoperi lumii 
o experienţă religioasă sănătoasă. …
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Sfinţenia este darul lui Dumnezeu prin Hristos. Aceia care Îl primesc 
pe Mântuitorul devin fii ai lui Dumnezeu. Ei sunt copiii Săi spirituali, 
născuţi din nou, înnoiţi în neprihănire şi adevărată sfinţenie. Mintea 
lor este transformată. Ei privesc realităţile eterne având o vedere mai  
clară. …

Ar trebui să avem ca ţintă să aducem tot ce este mai frumos în viaţa 
noastră şi să facem tot binele posibil pentru cei din jurul nostru. Cuvintele 
amabile nu se pierd niciodată. Domnul Isus le înregistrează ca fiindu-I 
adresate Lui. Semănaţi seminţele bunătăţii, ale iubirii, ale delicateţei şi 
ele vor înflori şi vor aduce rod. – Comentariile Ellen G. White în CBAZȘ, 
vol. 6, p. 1117-1118 

Nu este un lucru neînsemnat ca o minte lumească, o minte care iubeşte 
păcatul să fie transformată şi făcută să înţeleagă iubirea de nespus a lui 
Hristos, frumuseţea harului Său şi măreţia lui Dumnezeu, astfel încât 
sufletul să ajungă plin de iubirea lui Dumnezeu şi captivat de misterele 
cerului. … Un astfel de om are o gândire nouă, sentimente noi, interese 
noi, o voinţă nouă; necazurile, dorinţele şi iubirea sa sunt toate reînnoite. 
Cerul, care altădată nu prezenta niciun interes pentru el, este văzut acum 
în toată bogăţia şi gloria lui, iar el îl contemplă ca fiind viitorul său cămin, 
locul unde Îl va vedea, Îl va iubi şi Îl va lăuda pe Acela care l-a răscumpă
rat prin sângele Său preţios. – The Faith I Live By, p. 139 

Unitatea creştină este o forţă. Ea vorbeşte cu putere despre faptul că 
aceia care o au sunt copii ai lui Dumnezeu. Ea are o influenţă irezistibi
lă asupra lumii arătând că omul, în natura sa omenească, poate fi făcut 
părtaş naturii divine, după ce a fugit de stricăciunea care este în lume 
prin pofte. Noi trebuie să ajungem să fim una cu fraţii noştri şi cu Hristos 
şi, prin Hristos, una cu Dumnezeu. Atunci se va putea spune despre noi: 
„Voi aveţi totul deplin în El” (în engl.: sunteţi desăvârşiţi în El). …

Fiecare trebuie să-şi ocupe poziţia care i-a fost desemnată şi să fa
că lucrarea care i-a fost repartizată. Dumnezeu vrea ca membrii bisericii 
Sale să primească Duhul Sfânt, să meargă înainte împreună, în unitate şi 
iubire frăţească şi să-şi unească interesele unii cu alţii în iubire.

Nimic nu slăbeşte mai mult o biserică decât dezbinarea şi certurile. 
Nimic nu duce un război mai aprig împotriva lui Hristos şi împotriva 
adevărului decât un astfel de spirit. – My Life Today, p. 276 
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 Joi, 28 septembrie Suntem primitori și dătători de har 

Nici clasa socială, nici naşterea, nici naţionalitatea, nici vreun privilegiu 
religios nu pot fi o dovadă că suntem membri ai familiei lui Dumnezeu, ci 
adevărata dovadă este iubirea, o iubire care îmbrăţişează întreaga ome
nire. Chiar păcătoşii ale căror inimi nu sunt cu totul închise faţă de Duhul 
lui Dumnezeu vor răspunde la bunătate; aşa cum sunt gata să arate ură 
pentru ură, vor fi gata să dea pe faţă şi iubire pentru iubire. Dar numai 
Duhul lui Dumnezeu răspunde cu iubire la ură. Să fii amabil faţă de cel 
nemulţumitor şi faţă de cel rău, să faci binele fără să nădăjduieşti că vei 
fi răsplătit este deviza casei regale cereşti, semnul sigur prin care copiii 
Celui Preaînalt îşi descoperă poziţia lor înaltă. – Cugetări de pe Muntele 
Fericirilor, p. 75

Purtarea creştinilor este ca aceea a Domnului lor. El a înălţat stindar
dul şi a lăsat la latitudinea noastră să spunem dacă vrem sau nu să ne 
adunăm în jurul lui. Domnul şi Mântuitorul nostru Şi-a lăsat deoparte 
suveranitatea, bogăţiile şi slava şi a venit să ne caute ca să ne salveze din 
starea nenorocită în care ne aflam şi să ne facă asemenea Lui. S-a smerit 
şi S-a făcut asemenea nouă, pentru ca noi să putem să învăţăm de la El, 
să urmăm exemplul vieţii Lui de generozitate şi de tăgăduire de sine, să 
Îl urmăm pas cu pas, pe calea către cer. Nu puteţi să egalaţi Modelul, dar 
puteţi ajunge să vă asemănaţi cu El şi, atât cât vă stă în putere, să faceţi 
la fel. „Să iubeşti pe Domnul, Dumnezeul tău, cu toată inima ta, cu tot 
sufletul tău, cu toată puterea ta şi cu tot cugetul tău; şi pe aproapele tău, 
ca pe tine însuţi.” O astfel de dragoste trebuie să sălăşluiască în inimile 
voastre, astfel încât să fiţi gata să renunţaţi la toate comorile şi onorurile 
acestei lumi dacă, prin aceasta, puteţi influenţa chiar şi un singur suflet 
să se angajeze în slujirea lui Hristos. – Mărturii, vol. 2, p. 169-170

Cine dintre noi urmează cu credincioşie Modelul? Cine dintre noi a în
ceput şi a continuat războiul împotriva mândriei? Care dintre noi a luptat 
cu toată seriozitatea împotriva egoismului până acolo, încât acesta să nu 
mai locuiască în inimă şi nici să nu se mai manifeste în viaţă? Să ajute 
Dumnezeu ca lecţiile pe care ni le dă, atunci când privim la crucea lui 
Hristos şi când vedem semnele care ne aduc mai aproape de judecată, să 
fie atât de bine întipărite în inimile noastre, încât să ne facă mai smeriţi 
decât suntem astăzi, mai dispuşi la tăgăduire de sine, mai amabili unul cu 
altul, mai puţin preocupaţi de propria persoană, mai puţin înclinaţi spre 
critică şi mai dispuşi să ne purtăm poverile unii altora. 
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Mi s-a arătat că noi, ca popor, ne îndepărtăm de simplitatea credin
ţei şi de curăţia Evangheliei. Mulţi se află într-un mare pericol. Dacă nu 
îşi schimbă purtarea, vor fi tăiaţi din Adevărata Viţă aşa cum sunt tăia
te mlădiţele nefolositoare. Fraţi şi surori, mi s-a arătat că noi stăm pe 
pragul lumii veşnice. Acum trebuie să câştigăm victorii la fiecare pas. – 
Mărturii, vol. 5, p. 17-18

 Vineri, 29 septembrie: Studiu suplimentar

Fii şi fiice ale lui Dumnezeu, „Să ne împotrivim ispitei”, p. 79 (13 mart.).
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